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Sylwester na turkowskim Rynku

Noc w yznań Tak się ba w ił Turek... Czytaj str. 3

J a k  m in ą ł ro k  w  p o lic ji i s t r a ż y
Wypadki, zderzenia, morderstwo, czyli 12 miesięcy na jednej stronie

Czytaj str. 14
Rozterki radnych aminy Turek

Sa la  w  Słodkowie, czy lampy drogowe
czytaj str. 5

A w  pow iecie radni sprow adzeni 
do poziomu kręgli, czyli
Słowo stało się ciałem i wypełniły się słowa starosty Bartosika, który od dawna zapowiadał, że radni powiatowi 
dowiedzą się o wydatkach na powiatowe drogi w stosownej porze. I oto nadeszła ta magiczna chwila. Był 30 
grudnia... Czytaj str. 4

{Cała praw da o b u d żec ie  m ia sta
jd n i Dariusz Młynarczyk i Marian Marczewski piszą o straconych szansach, spóźnionych 

, marzeniach i budżecie papierowych inwestycji
Czytaj str. 6 i 7

Z wielką przykrością i niezadowoleniem przychodzi nam poinformo
wać Szanownych Czytelników, że po ośmiu latach jesteśmy zmuszeni 
podnieść cenę Echa Turku. Ale od roku 2002, a więc od momentu, gdy 
poprzednim razem doszło do podobnej sytuacji, w sposób znaczący 
wzrosły wszystkie czynniki składające się na koszty wydawania prasy. 
Jesteśmy przekonani, że Czytelnicy Echa ze zrozumieniem przyjmą tę 
wymuszoną niezależnymi od nas okolicznościami decyzję, której dłużej
nie można było już odkładać. _ , , .

Redakcja

Uniejów i Poddębice
Jak  Kargul z Paw lakiem

Czytaj str. 15

• BankBPH
' jn ipu  G£ Copituł

i Finansowe 
P a r tn e r  B a n k u  BPH SA
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Turek, ul. Armii Krajowej 5 
Tel. 063 289 45 68
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Ponad 10 tys. zł zgi
nęło z konta bankowego 
młodemu turkowianinowi. 
Jego nowa karta wraz z 
pinem, zamiast trafić pod 
adres właściciela, wpadła 
w ręce złodzieja.

Na początku listopada tur- 
kowianin odwiedził bank PKO 
BP, przy ul. Żeromskiego. Tam 
poprosił o wyrobienie karty 
do bankomatu. Po załatwie
niu potrzebnych formalności, 
pracownicy placówki poinfor
mowali go, że plastik wraz z pi
nem  otrzyma pocztą. Wiedział, 
że musi to potrwać jakiś czas 
więc czekał cierpliwie. W mię
dzyczasie musiał na jakiś czas 
wyjechać.

Gdy wrócił w drugiej poło
wie grudnia, przesyłki wciąż 
nie było. Zniecierpliwiony za
dzwonił do banku z pytaniem 
dlaczego wszystko tak długo 
trwa. Jakież było jego zdziwie
nie, gdy odpowiedziano mu, że 
list został już dawno wysłany i 
na pewno go otrzymał, gdyż z 
jego konta wypłacono już spo
rą kwotę pieniędzy. Rzeczywi
ście z rachunku wynikało, że 
w ciągu ostatniego miesiąca 
wyjęto z niego ponad 10 tys. zł. 
Oszustwo zgłosił więc policji. 
Pracownicy banku potwierdza
ją wcześniejszą wersję, że prze
syłkę z kartą i pinem wysłali, 
jednak na poczcie nie ma śladu, 
by pod podany adres cokolwiek 
dostarczono. Obecnie trwa do
chodzenie, które wyjaśni oko
liczności zdarzenia. ił
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POLICJA
Turek

W sobotę, 26 grudnia, mię
dzy godz. 9 .00 a 21.00, przy ul. 
Legionów Polskich, złodzieje wy
korzystując nieuwagę sprzedawczy
ni sklepu monopolowego, ukradli 
leżący pod ladą telefon komórkowy 
marki Sony Ericson, warty 500 zł, 
na szkodę 23-letniej mieszkanki 
Smulska (gm. Przykona).

Od piątku do niedzieli (25- 
27  grudnia), przy Placu Woj
ska Polskiego nieznani dotąd 
sprawcy wybili szybę w drzwiach 
do Galerii Staromiejskiej, a także 
drzwi wewnątrz budynku, elewa
cję oraz rurę spustową. Właściciel 
straty oszacował na ponad 2000 zł.

W czwartek 31grudnia, 
około godz. 22 .30 , przy ul. Że
romskiego wandale wybili szybę 
wystawową w jednym ze sklepów

W
 poniedziałek, 28 grudnia 
2009 roku, około godz. 
13.00, do dyżurnego Pań

stwowej Straży Pożarnej w Turku 
zadzwonił mężczyzna. Zgłosił, że 
przy drodze nr 82 z Turku do Tur
kowic, którą właśnie jedzie, na polu 
niedaleko jezdni unosi się biały 
opar. Zgłaszający twierdził także 
że poczuł zapach gazu. Na miejsce 
wysłano dwa zastępy strażaków. 
Powiadomiono też policję i pogoto
wie gazowe. Lecz zanim ci ostatni 
pojawili się na polu, ratownicy za
bezpieczyli miejsce wycieku nie
bezpiecznej substancji, natomiast 
funkcjonariusze zablokowali drogę. 
Na ten czas wyznaczono objazdy.

-Strażacy stwierdzili, że unoszący 
się na ziemią opar to gaz ziemny, 
gdyż wyciek występował w pobliżu 
słupka znaczącego gazową linię prze
syłową wysokiego ciśnienia -  wyjaś
nia bryg. Robert Bąęała, rzecznik 
prasowy turkowskiej PSR Zmierzo
no jego stężenie. Było na tyle wy
sokie, że wyciek groził wybuchem 
w promieniu 2 metrów, dlatego też 
dla bezpieczeństwa, zgodnie z k ie  
runkiem wiatru, wyznaczono strefę 
zagrożenia na odcinku 20 metrów.

Następnie na miejsce przyje
chali pracownicy konińskiego i ka-

Około sześciu godzin zablokowana była droga z Turku do Sieradza, przy której doszło do 
wycieku gazu. Stężenie cieczy było tak duże, że groziło wybuchem, dlatego wyznaczono 
strefę zagrożenia. Awarię usunięto jeszcze tego samego dnia.

Gaz, gaz, gaz 
w Turkowicach...

liskiego pogotowia gazowego. Ich 
głównym zadaniem było zamknię
cie zaworów, by przerwać wyciek 
gazu. Około godz. 19.00, ciśnienie 
w rurociągu spadło do zera, a przy
rządy pomiarowe przestały wska
zywać zagrożenie wybuchem w 
pobliżu drogi. Dopiero wtedy zde
cydowano się na przywrócenie ru
chu. Jednak na tym nie zakończyły 
się prace gazowników. Służby 
pogotowia gazowego do późnych 
godzin nocnych naprawiały uszko
dzony gazociąg. ił

Stężenie ulatniającego sie gazu było tak wysokie, że zagrażało po
jazdom na pobliskiej drodze. Trasę czasowo zamknięto dla ruchu.

Mieszkanka Kaczek chciała zrobić...

Zakupy z ominięciem kasy
Towar za ponad 300 złotych z turkowskiego LIDL-a ukrad

ła 34-letnia mieszkanka Kaczek Plastrowych (gm. Dobra). 
Kobieta, którą czeka sprawa w sądzie, może dostać nawet 
do pięciu lat więzienia.

Powszechnie znana jest zasada, 
że Polacy lubią zasiadać do suto 
zastawionego stołu. Wielu z nas, 
zwłaszcza przed świętami bierze 
pożyczki, by starczyło na jedzenie 
i prezenty dla najbliższych. Nie za
stanawiają się wtedy, czy będą mieli 
z czego żyć po uroczystościach. Ale 
34-letnia mieszkanka Kaczek Pla
strowych, która w poniedziałek 28 
grudnia, przyjechała do Turku na 
zakupy, nie musiała brać pożyczki. 
Po godzinie 10.00 weszła do LID La. 
Długo chodziła pomiędzy regałami

i dlatego pracownicy sklepu zaczęli 
obserwować kobietę. Nie mylili się. 
W  pewnym momencie, zamiast do 
koszyka, leżąca na jednym z rega
łów bluzka, powędrowała prosto 
do jej torby. Wreszcie podeszła do 
jednej z kas, przy której korzystając 
z okazji ukradła jeszcze 15 paczek 
papierosów.

Myśląc, że nikt niczego nie za
uważył, śmiało powędrowała by 
zapłacić za ki lica drobiazgów, któ
re miała w koszyku, zapewne by 
nie wzbudzać podejrzeń. Wtedy

podszedł do niej jeden z pracowni
ków UDLa. Poprosił, by pokazała 
zawartość swojej torby. Papierosy i 
bluzka warte były334 złote. Namiej- 
sce wezwano policję. Funkcjonariu
sze przesłuchali świadków, którzy 
widzieli poczynania 34-latki. Miesz
kanka Kaczek, za kradzież odpowie 
przed sądem. ił

Dachowali 
w rowie

W środę, 30 grudnia, po godz. 
22.00, dyżurny turkowskiej stra
ży odebrał zgłoszenie o wypad
ku. Świadek poinformował, że 
przejeżdżające przez Feliksów 
auto wpadło w poślizg, a następ
nie dachowało w przydrożnym 
rowie. W  pojeździe miały być 
uwięzione cztery osoby. Do 
zdarzenia pojechały dwie jed
nostki straży pożarnej -  z Turku 
i Malanowa. Na miejscu okazało 
się jednak, że wszyscy biorący 
udział w zdarzeniu, zdążyli już 
samodzielnie uwolnić się z auta, 
nie odnosząc ran. ił

odzieżowych, a następnie ukradli 
5 bluz wartych 1000 zł, na szkodę 
35-letniego turkowianina.

Rejon
We wtorek, 29  grudnia, w 

Boleszczynie (gm. Przykona),
policjanci do rutynowej kontroli 
zatrzymali nietrzeźwego rowe
rzystę. 53-letni mieszkaniec tej 
miejscowości miał w wydycha
nym powietrzu 0,48 m g /d n r  
(około 1 promila alkoholu).

We środę, 30  grudnia, oko
ło godz. 16.00  w Dobrej przy 
ul. Narutowicza, funkcjonariu
sze zatrzymali kierowcę volks- 
wagena golfa. 30-letni dobrzanin 
miał w organizmie 1,24 m g /d m 3 
(około 2,50 promila alkoholu). 
Okazało się także, że za jazdę po 
pijanemu sąd zabrał mężczyźnie 
wcześniej prawo jazdy.

Tego samego dnia, około 
19.00 , zatrzymany w Tulisz
kowie, 19-letni mieszkaniec Ja- 
roszewic Rychwalskich, jadący 
fordem, miał 0,75 m g /d m 3 (oko
ło 1,50 promila alkoholu).

W czwartek, 31 grudnia, o 
godz. 1 .40, w Dobrej przy ul. 
Długa Wieś, dotąd nieustaleni 
sprawcy po wcześniejszym pod

ważeniu okna, weszli do jedne
go z mieszkań i ukradli: telefon 
komórkowy, karty  bankomatowe 
i kluczyk do m ercedesa. 32-let- 
ni właściciel m ieszkania straty 
oszacował na 1500 zł.

W czwartek 31 grudnia, 
około godz. 23 .00 , w Sma- 
szewie (gm. Tuliszków), w 
ręce policjantów wpadł kolejny 
pijany kierowca. Tym razem  za 
kierownicę mazdy 323 wsiadł 35- 
letni smaszewianin. Mężczyzna 
w organizmie miał 0,98 m g /d m 3 
(około 2 promili alkoholu).

W piątek 1 stycznia, oko
ło godz. 11.00, w Nowym 
Swiecie (gm. Tuliszków), 0,29 
m g /dm 3 (około 0,60 promila al
koholu) w wydychanym powie
trzu miał 44-letni mieszkaniec 
Gadowskich Holendrów.

STRAŻ
Rejon

W piątek 1 stycznia, około 
godz. l.OO, w Russocicach w 
gminie Władysławów zapalił się 
garaż. Pożar gasili strażacy z Tur
ku i Chylina. Spalił się ciągnik rol
niczy oraz sprzęt elektryczny skła
dowany w budynku, a także dach.

Stowarzyszenie "śdukocja Kultura Sport" ui Słodkowie 
oraz parafia Ml) "fatimskiej" ui Obrzebinie 

składają podziękowanie przedsiębiorcom i osobom, 
którzy wsparli akcję świąteczną 

"Paczka dla potrzebujących"

Podziękow anie 
dla Policji w  Turku
Za sprawną i operatywną pracę w ujęciu sprawców kradzieży 
z użyciem przemocy, składam serdeczne podziękowanie 
Panom policjantom zaangażowanym w moją sprawę.
Życzę jednocześnie wielu osiągnięć w pracy zawodowej 
i szczęśliwego Nowego 2010 Roku dla całej Komendy Policji.

Poszkodowany

Serdeczne podziękowania rodzinie, 
sąsiadom, przyjaciołom, współpracownikom 

z Miejskiej Biblioteki Publicznej w Turku 
za ofiarowane Msze święte 

oraz uczestnictwo w ceremonii pogrzebowej

ś . T  p.

Heleny Białas
składają mąż, syn i córki wraz ze swoimi rodzinami
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Sylwester 2009 na turkowskim Rynku

Na scenie wystąpili też tancerze.

J
uż od południa, w czwartek 
31 grudnia, plac W ojska 
Polskiego był zamknięty dla 

ruchu samochodowego. W  tym 
czasie przed miejskim ratuszem  
zbudowano scenę, na której w 
nocy, dla mieszkańców mia
sta, miały wystąpić zaproszone 
gwiazdy. Spędzanie sylwestra w 
Rynku, dla dużego grona turko- 
wian stało się już tradycją.

Liczna grupa turkowian 
tradycyjnie już Nowy Rok 
2010 powitała na Rynku. 
Tym razem bawili się przy 
dźwiękach dj Krisa oraz ze
społu disco polo Failies. W 
mroźną sylwestrową noc nie 
zabrakło także gorących ży
czeń. Prowadzący imprezę
przeczytał też wyznanie Ma
teusza Dutkiewicza skiero
wane do Pauliny Ochal

-Wraz z  żoną i znajomymi przy
chodzimy tu od sześciu lat. Nie 
przeszkadza mam mróz czy nawet 
deszcz. Co roku bierzemy w ręce 
butelki szampana i właśnie tam  
idziemy powitać nowy rok -  mówił 
jeden z uczestników zabawy.

W spólne świętowanie rozpo
czął występ dj Krisa. Tuż po godz. 
23.00 z głośników ustawionych 
wokół sceny popłynęły dźwięki 
znanych melodii. W  tym czasie, 
w stronę Rynku zbliżały się licz
ne grupki turkowian. Wszyscy 
ustawili się wokół sceny, na któ
rej tuż przed północą pojawili się 
włodarze miasta i powiatu -  bur-

tefcj w

nością pojawiła się grupa Failies. 
Kwartet grający muzykę disco 
polo, który powstał w 2008 roku, 
tworzą: Anna Pawlak i Emilia Cza
plicka oraz Krzysztof Wróblew-

Mimo mrozu nie zabrakło chętnych do spędzenia sylwestra pod 
gołym niebem.

Wraz z turkowianami szampana wypili włodarze miasta.

m istrz Zdzisław Czapla i starosta 
Ryszard Bartosik. Oni pierwsi, 
chwilę po północy, złożyli przyby
łym noworoczne życzenia. - Życzę 
wam przede wszystkim zdrowia, 
szczęścia oraz pomyślności. Ten 
rok na pewno był dla was bardzo 
dobry. Lecz jestem przekonany, 
że następny będzie jeszcze lepszy 
-  mówił Czapla.

W śród huku korków od szam
panów oraz petard, mieszkańcy 
długo składali sobie i stojącym 
obok życzenia. Następnie na sce
nie pojawiła się para tancerzy. 
Anna Pyjecka i Łukasz M arczak 
z Kalisza. Pokazali jak należy tań
czyć walca czy tango, a także te 
bardziej gorące -  latynoamery
kańskie rytmy. Para kaliszan ma 
na swoim koncie liczne nagrody 
w ogólnopolskich konkursach 
tańca towarzyskiego.

Tuż po nich przed publicz-

ski i Łukasz Wiśniewski. Muzycy 
dla turkowian wykonali wiele 
piosenek oprawionych układa
mi tanecznymi. Obecnie Failies 
jest na etapie przygotowywania

materiału na swoją pierwszą au
torską płytę. Zespół promuje się 
na rynku podczas koncertów, w 
każdym mieście zdobywając no
wych fanów. W  czwartkową noc 
publiczność bawili piosenkami: 
“Imprezy czas”, “Zdobędę Cię” 
czy “Dotyk”.

Tej nocy nie zabrakło też wy
znań. Jedno z nich odczytał pro
wadzący imprezę. Kierował je 
M ateusz Dutkiewicz do Pauliny 
Ochal. Dziękował jej, za okazaną 
pomoc po wypadku sam ochodo
wym, po którym  długo nie mógł 
dojść do siebie. To ona według 
chłopaka pom ogła mu stanąć na 
nogi.

Tej wyjątkowej nocy nie mogło 
zabraknąć tradycyjnego już Kon
kursu Sylwestrowego. Aby wziąć 
w nim udział podczas zabawy, 
chętni wrzucali do butelek po na
pojach kartki z czytelnie napisa
nym imieniem i nazwiskiem oraz 
adresem  zamieszkania. Szklane 
losy umieszczali w kontenerach 
ustawionych na placu Wojska 
Polskiego. Uczestnicy konkursu 
wzięli udział w losowaniu "niezwy
kle atrakcyjnych nagród. Nazwi
ska zwycięzców znane są już od 
poniedziałku, 4 stycznia, jednak 
uroczyste wręczenie nagród od
będzie się dopiero w czwartek, 7 
stycznia. i ł

KOMUNIKAT
Osoby, które rezerwowały organizację 
imprez okolicznościowych w roku 2010 

w Restauracji „Hacjenda” 
w Malanowie

P R O S Z O N E  S A  O  K O N TA K T
z właścicielem restauracji 

-  Małgorzatą Kubacką 
tel. 605 034 255
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Z 10 milionów złotych kredytu na drogi wydano jedną czwartą

Sprowadzeni do poziomu kręgli
Starosta Ryszard Bartosik zapowiadał, że kredyt na drogi powiatowe w wysokości 10 milionów złotych będzie wydatkowany w trzech, albo raczej w 

dwóch etapach. Pozostając przy terminologii kolarskiej, to po środowej (30 grudnia) sesji Rady Powiatu można by rzec, że konsumowanie drogowego 
kredytu rozpoczęto prologiem. I to całkiem sporym, bowiem okazało się, że dotąd wydano ponad 2,5 miliona złotych. Szkoda tylko, że radni powiatowi 
(przynajmniej ich większość) nie byli zbytnio zorientowani w operacji pod tytułem -  Wydawanie jednej czwartej kredytu.

W  zasadzie poza fundamental
nym pytaniem radnego Zdzisława 
Cichego ostatnią sesję Rady Po
wiatu w minionym roku można, by 
skwitować, że się odbyła, a radni 
wzięli diety. Samo procedowanie 
nad kolejnymi projektami uchwał 
przypominało rodzaj gimnastyki 
szwedzkiej, w trakcie której ak
tywność radnych ograniczała się 
do rytmicznego podnoszenia rąk 
w górę. Przyjmowanie kolejnych 
uchwał odbywało się w takim 
tempie, że aż trudno było nadążać 
z notatkami. Ale też trudno się 
dziwić, że radnym powiatowym 
niezbyt chciało się debatować nad 
problemami o takim „ciężarze 
gatunkowym”, jak choćby udzie
lenie 12 tysięcy złotych dotacji na 
zakup stacji odbiorczej dla służby 
zdrowia czy wykreślenia słowa 
„trener” z projektu uchwały o 
sporcie kwalifikowanym lub w

Szanowna Parlamentarzystko!
Tytułem usprawiedliwienia na sa

mym wstępie zaznaczam, że decyzja 
zwrócenia się do Pani w tej sprawie, 
jest aktem desperacji i absolutnej 
bezradności niżej podpisanego. Do
dam też, że mój pogląd na materię, 
której zamierzam w niniejszym tek
ście dotknąć, jest od dawna i po
wszechnie znany. Bowiem mam na 
myśli przywróconą, niestety, przed 
dziesięciu laty instytucję powiatu. 
Natomiast o tym, że akurat teraz zde
cydowałem się w publicznej formie 
zwrócić się do przedstawiciela Ziemi 
Turkowskiej w parlamencie ostatecz
nie zdecydowały dwie przesłanki. Po 
pierwsze -  na najbliższy piątek zapla
nowano tzw. Spotkanie Noworoczne, 
na którym, jak się spodziewam, i to 
nie bez podstaw, że po raz kolejny 
staniemy się świadkami bezczelnej 
hucpy, jaką moim zdaniem, jawi się 
oznajmienie wielkich dobrodziejstw 
spotykających obywateli ze strony 
powiatu. Bowiem, jak Pani zapewne 
pamięta, przed rokiem taka chwalba 
powiatu i dobrodziejstw z jego strony 
spływających miała miejsce równo 
rok temu. Zatem zabieram głos, kie
rując się obawą, że podobna historia 
znów będzie miała miejsce.

Druga przyczyna niniejszych roz
ważań ma bardziej wymierny charak
ter. Otóż w wigilię Sylwestra władze 
powiatu tureckiego zakomunikowały, 
że z zaciągniętego w 2009r. kredytu 
na remonty dróg w wysokości 10 mi
lionów złotych wykorzystano ponad
2,5 miliona. W  tym miejscu gotów je
stem nawet przemilczeć kwestię me
tod i zasad podziału tych środków. Bo 
akurat ta sytuacja, z jednej strony, nie 
najlepiej świadczy o poziomie intelek
tualnym i organizacyjnej sprawności 
miejscowej, pożal się Boże, opozycji

sprawie kosmetycznej zmiany w 
statucie PCPR-u. Cała ta zabawa 
w powiatowy samorząd zabrała 
radnym równą godzinę. A i tak 
radni najżywiej deliberowali nad 
wystosowanym do nich zapro
szeniem na turniej w kręgle dla 
samorządowców, który ma odbyć 
się w Koninie. W tej sprawie radni 
roztrząsali tak „ważkie” kwestie 
jak wysokość wpisowego, a Zdzi
sława Wojtkowiaka zaintrygował 
z kolei problem, czy wspomniane 
zawody w kręgle będą miały cha
rakter drużynowy, czy też indy
widualny. I gdy wydawało się, że 
ostatnia w minionym roku sesja 
Rady Powiatu szczęśliwie dobieg
nie swojego kresu, to niestety 
okazało się, że swoją nieśmiało 
zgłoszoną na wstępie obrad in
terpelacją, radny Zdzisław Cichy 
otworzył prawdziwą puszkę Pan
dory. -Żeby w sprawie kredytu dro-

w Radzie Powiatu obecnej kadencji. A 
jednocześnie, pokazuje bezczelność i 
zadufanie ekipy rządzącej powiatem. 
Ale takie mamy powiatowe elity po
lityczne, co, jak mam nadzieję ma 
charakter historycznie incydentalny 
i dlatego pozwolę sobie ten problem 
pominąć. Bowiem uważam, że daleko 
większy ciężar gatunkowy ma zupeł
nie inna kwestia W  tym momencie 
dochodzimy do obszaru wymagają
cego rozwiązań natury systemowej, a 
to leży już w kompetencjach najwyż
szych władz ustawodawczych pań
stwa. Ale do rzeczy.

Oto mam przed oczami dokument 
pod tytułem „Wykaz zadań i zakupów 
inwestycyjnych powiatu tureckiego 
w roku 2009". Wynika z niego, że 
wartość tychże w obszarze drogow
nictwa zamyka się kwotą ok. 6,1 min 
zł. I taką kwotę można by jeszcze od 
biedy uznać za przyzwoite alibi dla 
istnienia tworu pod nazwą „powiat”. 
Niestety, przy bliższym przyjrzeniu 
się okazuje się, że na tę kwotę złożyły 
się samorządy Turku i Przytony (ra
zem prawie 2 min zł), a kolejne 2 min 
zł pochodzą ze środków wojewódz
kich. Jeśli do powyższego dodamy, 
że brakujące 2,134 min zł władze 
powiatu dołożyły ze wspomnianego 
już kredytu, to wniosek nasuwa się 
prosty. Mianowicie, że powiat poza 
kredytem najzwyczajniej w świecie, 
praktycznie nie miał wolnych środ
ków na inwestycje drogowe.

Ale może w minionym roku po
wiat turecki zaplanował jakieś in
westycje poza drogami? I owszem, 
pojawia się coś takiego we wspo
mnianym wyżej Wykazie. Ich łącz
na wartość to 2,481 min zł. W  tym
1,4 min zł z budżetu centralnego na 
budowę strażnicy PSP. Reszta, czyli 
pozostały milion wydano na samo

gowego nie tworzyć klimatu jakie
goś zawoalowania prosiłbym pana 
starostę o podanie wydatków per 
saldo z  kwoty 10 milionów złotych. 
A  najsprawniej byłoby podać, ile z 
tej kwoty już wykorzystano i na co 
oraz ile jeszcze zostało? - w sposób 
wręcz uniżony zaapelował do sta
rosty Cichy.

Z relacji skarbnika Bogdana 
Świtaja, oddelegowanego przez 
starostę Bartosika do udzielenia 
odpowiedzi w tej sprawie, wynika
ją rzeczy następujące. A mianowi
cie, z 10 milionów zł. kredytu wy
korzystano już ok. 2,5 miliona, a 
zatem do dyspozycji pozostaje 7,5 
miliona złotych. Mówiąc krótko, 
jedna czwarta kwoty kredytu ja
koś się rozeszła. Tzn., została już 
wykorzystana.

I tak, najbardziej znaczące pozy
cje w kwocie wydatkowanych 2,5 
milionów złotych stanowią m. in.

Starostwo Powiatowe (adaptacja bu
dynku przy ul. Łąkowej na potrzeby 
Wydziału Geodezji oraz na informa
tyzację samego Urzędu Powiatowe
go. Słowem, ponad milion wydano 
na samą instytucję. Obrazu dopełnia 
zakup zmywarki dla bursy szkolnej 
za osiem tysięcy zł i cykliniarki dla 
Liceum za całe 10 tysięcy zł.

Tak to z grubsza rzecz biorąc wyglą
dał wysiłek inwestycyjny powiatu ture
ckiego w roku 2009. 0  skali tegoż in
westycyjnego mozołu świadczy też fakt, 
że na bieżące utrzymanie dróg również 
musiano sięgnąć do sławetnego kredy
tu w kwocie ponad 570 tysięcy zł.

Ale może ta powiatowa nędza i 
mizeria dotyczy tylko roku ubiegłe
go? Spójrzmy zatem na „Wykaz za
dań i zakupów inwestycyjnych na rok 
2008”. Niby widniejąca tam kwota 
opiewa na prawie 3,5 min zł. Okazuje 
się jednak, że mieści się w niej 1,3 
min zł na skrzyżowanie przy Szkole 
nr 1 w Turku, a przecież całkowita 
wartość w wysokości tejże inwesty
cji w kwocie 2,36 min zł zapisano w 
wydatkach roku 2009. Czyli w roku 
2008 śmiało możemy skreślić wspo
mniane 1,3 min. Dalej, widnieje 950  
tys. zł na budynek Komendy Powia
towej Straży. Ale to z kolei pieniądze 
przekazane z budżetu centralnego 
Czyli,, od zapisanych na rok 2008 wy
datków inwestycyjnych w wysokości 
3,483 min zł odejmujemy 1,3 min zł i 
950 tys. zł. Zostaje coś koło 1,2 min 
zl. Z tego 400 tys. zł kosztowała bu
dowa boiska w Kaczkach, a kolejne 
250 tys. zł to znów wydatki na Staro
stwo (komputery, samochód osobo
wy i dokumentacja na Łąkową). Tak 
więc pozostało jeszcze ok. 600 tys. 
zł. Wypada jednak zauważyć, ze au
torzy budżetu powiatu na rok 2008  
założyli deficyt w wysokości 556 tys.

754 tys. zł na remont drogi Smul- 
sko-W ygoda;

554 tys. zł na budowę chodnika 
i kolektora deszczowego wyciągu 
drogi powiatowej w miejscowości 
Tamowa;

570 tys. zł stanowią wydatki na 
utrzymanie dróg;

150 tys. zl na podziały geodezyj
ne i wykup gruntów przy budowie 
drogi Polichno -  Chrząblice;

55 tys. zł -  dokumentacja drogi 
Szadów Pański -  Żuki w miejsco
wości Pęcherzew,

90 tys. zł -  dokumentacja na 
przebudowę trzech ulic w Turku 
(Południowej, Słowackiego, Bro
niewskiego;

258 tys. zł -  koszt tzw. dokładki 
do sygnalizacji świetlnej na skrzy
żowaniu przy Szkole nr 1 w Turku;

45 tys. zł - przebudowa pomni
ka nauczycieli powiatu tureckiego 
przy ww. skrzyżowaniu;

złotych. Czyli jak widać, można śmia
ło powiedzieć, że w 2008r. powiat 
turecki, tak jak w roku 2009, nie dys
ponował środkami na jakiekolwiek 
poważne inwestycje.

Jeśli pominiemy 7,5 miliona zło
tych, które chyba jeszcze pozostały z 
10 milionów kredytu, to w budżecie 
powiatu na rok 2010 przewiduje się 
wydatki inwestycje na kwotę, uwaga, 
30 tysięcy złotych. Rzecz jasna mamy 
prawo zakładać, że za wspomniane
7,5 min zł coś tam zostanie zrobione 
na drogach powiatowych -  wiadomo 
to rok wyborczy. Warto jednak przy
pomnieć, że jest to kredyt, który wy
padałoby spłacać. Czyli, w kolejnej 
kadencji znów raczej trudno będzie 
liczyć na jakieś poważniejsze inwe
stycje ze strony powiatu tureckiego. 
Cała tragedia polega jednak na tym, 
że omawiany obraz nie dotyczy jedy
nie konkretnego przypadku. Bowiem 
powiat turecki z rocznymi dochoda
mi na poziomie plus minus 66 min 
zł jest modelowo przeciętnym po
wiatem w kraju i pod względem po
tencjału mieści się w górnej połowie 
ponad trzystu takich bytów.

Jeśli do tego dodamy super ko
rzystną dla budżetu strukturę szkolni
ctwa średniego w naszym powiecie, 
to widać jak na dłoni, że w obecnym 
kształcie instytucja powiatu jest two
rem o charakterze pasożytniczym.

Dlatego też ośmieliłem się zwrócić 
do Pani Poseł ze stanowczym żąda
niem postawienia tej kwestii na forum  
ogólnokrajowym. Jednocześnie ze 
swej strony zapewniam, że póki sił mi 
starczy niczym pewien rzymski poli
tyk będę powtarzał -  Kartagina musi 
być zburzona. Chyba, że zadowala nas 
prawo Buta Andrzeja, które mówi - To 
co obywatele mają z powiatu, to dieta 
radnych. Andrzej Jarek

70 tys. zł -  wykupy gruntów na 
drodze Zdrojki Lewe;

8.8 tys.zł-dotacjepowiatudo 
gminnych inwestycji drogowych;

7.7 tys. zł -  budowa zatoki 
parkingowej w miejscowości Kuny;

33 tys. - zakup głowicy do wycin
ki krzaków i gałęzi;

14 tys. zł -  budowa chodnika i 
kolektora drogowego w ciągu drogi 
powiatowej w miejscowości Kuny;

80 tys. zł -  koszt dokumentacji 
na przebudowę drogi Genowefa 
-  Władysławów -  Turek;

Jak z powyższego i to niepełne
go zestawienia wynika zaprezen
towane wydatki znacznie przekra
czają kwotę 2,5 miliona, o których 
wspomniał skarbnik Świtaj. Zazna
czył on jednak, że w części pozycji 
poczynione zostały oszczędności, 
dlatego mimo, że formalnie wydano 
już 2,899 min zł to wedle zapewnień 
wykorzystana dotąd kwota kredytu 
nie powinna znacznie przekroczyć 
owych 2,5 min zł.

I w  ten oto sposób wypełniły 
się słowa starosty Bratosika, który 
wielokrotnie zapewniał radnych, 
że o kredytowych wydatkach na 
drogi powiatowe dowiedzą się 
w stosownym czasie. Z nikomu 
bliżej nieznanych powodów, to 
akurat dzień 30 grudnia, okazał 
się taką stosowną porą do podzie
lenia się z radnymi (powiedzmy 
z ich większością) pilnie dotąd 
strzeżonymi informacjami. A już 
całkiem krotochwilnie zabrzmiało 
zapewnienie starosty Bartosika: 
-M y niczego nie ukrywamy.

Ujawnienie kredytowego stanu 
rzeczy wyraźnie obruszyło radne
go Władysława Karskiego: -Ja na 
pewno nie będę siedział cicho w tej 
sprawie -  zaznaczał Karski. Jego 
oburzenie jest tym bardziej zrozu
miałe, że mimo grzania ław opo
zycji akurat w sprawie zaciągnię
cia kredytu Karski przed rokiem 
poparł w głosowaniu tę decyzję. 
Zatem dowiadując się po fakcie 
o sposobie wykorzystania jednej 
czwartej kredytu może czuć się 
wystrychnięty na dudka.

A tu jeszcze starosta chlusnął 
oliwy do ognia, zarzucając m. in. 
Karsjdemu: -Pan się boi, że jeszcze 
nie ma zdjęcia, na którym pan był 
w ostatnim Echu i dzisiaj Jeż stara 
się być gwiazdą- pokpiwał Bartosik. 
-Kto tutaj chce być (polityczną -  dopi
sek Echa) gwiazdą, każdy chyba wi
dzi. Tyle, że Pan jest gwiazdą za pie
niądze podatnika -  błyskawicznie 
zripostował Karski. Tymi rozważa
niami o teorii politycznego gwiaz
dorstwa radni zakończyli sesję. Z 
tym, że po rewelacjach usłyszanych 
z ust Świtaja w sprawie wykorzysta
nia jednej czwartej kredytu winna 
towarzyszyć im refleksja o całko
witej ich zbędności przy rozstrzy
ganiu kluczowych decyzji. Chyba, 
że zadowala ich rola dyskutantów 
na temat zasad turniejów w kręgle 
albo też w inne kulki.

Andrzej Jarek

p i  Kartagina musi być zburzona, czyn
list otwarty do poseł Ireny Tomaszak-Zesiuk
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Sala w Słodkowie, czy lampy drogowe?
Uczniowie gimnazjum w Słodkowie będą mieli halę gimnastyczną. O jej budowie zdecydowali radni podczas ostatniej w ubiegłym roku sesji Rady Gminy. 

Jak mówił przewodniczący rady -  Ireneusz Kolenda szansa na tę inwestycję pojawiła się niespodziewanie, niespodziewanie też zrodziła się dziwna opozy
cja z tych radnych, którzy jeszcze kilka miesięcy wcześniej grzmieli, że hali nie będzie. Okazało się, że zaciskanie pasa w sferze budżetowych wydatków 
wcale tak bardzo radnym się nie podoba. Bo przecież, jak z pretensjami mówił Lucjan Filipiak -  powinny być i drogi, i lampy, i chodniki. Wydawało-się, 
że radny jednak pomylił gminy i zapomniał, że to nie jest Przykona.

Już na kilka dni przed zapowia
daną sesją gruchnęła wiadomość, 
że znajdą się pieniądze na halę w 
tegorocznym budżecie. I okazało 
się, że nie wszyscy są z takiego ob
rotu sprawy zadowoleni. Wielu z 
radnych domagało się rozpoczęcia 
tej inwestycji, a we wrześniu swoje 
niezadowolenie z nie podjęcia decy
l i  o budowie hali wyraziła w formie 
manifestacji przed urzędem gminy 
reprezentacja szkolnej społeczno
ści: dzieci, rodzice, nauczyciele. 
Stąd wydawało się, że propozycja 
przeznaczenia na halę pieniędzy w 
budżecie na 2010 rok zostanie przy
jęta z zadowoleniem.

Zanim jednak radni przeszli do 
dyskusji nad tegorocznym budże
tem, rozstrzygnięto kilka zasadni
czych spraw dla gminy -  nadano 
nazwy powstałym na Obrębiźnie 
ulicom, wpisujące się w dotych
czasowy schemat nazewnictwa: 
Migdałowa, Lawendowa, Magno- 
liowa Ze względu na zwiększającą 
się liczbę ludności w gminie, radni 
musieli zmienić liczbę okręgów wy
borczych; uwzględniając starania 
mieszkańców Obrębizny, włączono 
ją do okręgu razem z Szadowem, 
wyodrębniono z kolei Żuki. Osta
tecznie z pięciu obwodów głosowa
nia powstanie siedem.

Wójt Jan Owczarek przedstawił 
założenia tegorocznego budżetu, z 
których wynika, że dochody prze
widywane są na poziomie 17 min 
622 tys. zł, a wydatki -  19 min 556 
tys. zł. Jeszcze miesiąc temu nie 
było wiadomo, że jednym z najpo
ważniejszych zadań w tym roku 
będzie oczekiwana - od momentu 
wybudowania gimnazjum w Słod
kowie -  sala gimnastyczna. -Taka 
możliwości pojawiła się ze względy na 
to, że inwestycje z gospodarki ścieko
wej, które mieliśmy rozpocząć w tym 
roku razem z konińskim związkiem 
wodociągów przełożone zostały na 
rok 2011 -  mówił Ireneusz Kolen
da. To on bowiem zaproponował 
zmiany w tegorocznym budżecie w 
taki sposób, by rozpoczęcie budowy 
hali było możliwe. Wójt Owczarek 
zmiany zaakceptował wpisując je w 
projekt budżetu, ale niekoniecznie 
spodobało się to innym radnym. Co 
niektórzy wytknęli przewodniczące
mu, że jeszcze kilka miesięcy temu 
był on przeciwnikiem tej inwestycji. 
Podobne zresztą jak jego zastępca 
Zdzisław Światłowski, który podczas 
grudniowej sesji stał się gorącym jej 
orędownikiem. Oto bowiem, sięga
jące około 2 milinów złotych inwe
stycje, które realizowane miały być 
w ramach Związku Międzygminne
go Wodociągów i Kanalizacji w Ko
ninie nie rozpoczną się z początkiem 
tego roku. Powodem jest przedłuża
jąca się procedura konkursowa na 
pieniądze z Funduszu Spójności, o 
które ubiega się związek. Decyzja o 
dofinansowaniu projektu zapadanie 
najwcześniej w trzecim kwartale 
2010 r, a ewentualna jego realizacja 
może rozpocząć się dopiero w 2011 
r. Stąd pieniądze, zabezpieczone

w budżecie na te inwestycje, mogą 
być uruchomione w innym kierun
ku. -Ten budżet może być przełomowy 
ze względu na wysokość in westycji w 
dziedzinie oświaty i sportu -  zapo
wiadał przewodniczący Kolendą 
ograniczając w ten sposób rolę wójta 

- Owczarka do krótkiego uzasadnie
nia zaprojektowanych przychodów 
i wydatków rocznego planu finanso
wego gminy.- Kiedy mówiłem na po
czątku roku, że przydałaby się budo wa 
sali przy gimnazjum w Słodkiwe, to 
jednak na horyzoncie nie było widać 
funduszy, dzięki którym można by ją  
rozpocząć -  przekonywał Kolenda - 
Podczas posiedzenia wspólnego komi
sji zaproponowałem ujęcie tej inwesty
cji, bo taka szansa się pojawiła.

Pojawił się blisko milion złotych. 
-Jeśli dodać do tego możliwość pozy
skania z  Urzędu Marszałkowskiego 
około miliona złotych na budowę 
sali, to są to już realne pieniądze.

Decyzja, jak podkreślał Kolenda 
musiała być szybka. Jeśliby gmina 
nie odważyła się rozpocząć tej in
westycji w tym roku, to późniejsze 
zadania i związane z nimi obciąże
nie finansowe, w ogóle uniemożli
wiłyby budowę sali środowiskowej 
w Słodkowie.

Mimo tego posypały się zarzuty 
pod adresem twórców budżetu na 
2010 rok, dotyczące, miedzy in
nymi, faktu, że wysiłek finansowy 
skierowany na budowę sali, ograni
czy innego rodzaju zadania ważniej
sze zwłaszcza dla sołtysów -  budo
wa dróg i nowe lampy. Niestety, jak 
podkreślał Kolendą trzeba w takiej 
sytuacji zacisnąć pasa: -Wzwiązku z

tym, to jest oszczędny budżet, zostały 
w nim poczynione ograniczenia, na 
przykład na żwirowaniu dróg i in
nych tego typu zadaniach. Musimy 
poprzestać na równiarce.*

Na hasło oszczędności na dro
gach, niczym nożyce, kiedy ude
rzy się w stół, odezwał się Lucjan 
Filipiak: -Ale co my obiecaliśmy na 
początku kadencji i wcześniej: drogi, 
oświetlenie uliczne. Czy ludzie mają 
w gumowcach po gminie chodzić? 
-obrazowo formułował zarzuty. -W  
tym roku nie daliśmy nic mieszkań
com, musimy mieć na to pieniądze, 
a nie tak -żeby szkłem d... podcierać. 
Taki Korytków na przykład nie ma 
ani światła, ani drogi. Ma radnego, 
ale Heniu tu siedzi, no bo siedzi i nic 
nie mówi, to ja  mówię. Hala sporto

wa musi być, ale i drogi musza być 
i lampy -szeroko naznaczał budże
towe cele radny Filipiak.

-Ja byłem przeciwny tej inwesty
cji, bo nie było pieniędzy -  Zdzisław 
Światłowski bronił zmianę opinii 
swojej i Kolendy. -Albo teraz zaciska
my pasa i to realizujemy, albo rozdaj
my na inne cele i o sali zapomnijmy.

Widać dla radnych perspektywa 
braku możliwości w roku wybor
czym zaprezentowania przed swo
imi wyborcami nowego chodniką 
bądź lampy, wyzwoliła w niektó
rych złośliwość. -Tak i będziemy 
mieli miasto Słodków a reszta, jak 
wieś -  po cichu, ale jednak, komen
tował radny Filipiak.

Z rozpoczęcia budowy sali w Słod
kowie tak naprawdę zadowolony był

na pewno radny Andrzej Wojtko
wiak, który od początku zabiegał o 
tę inwestycję. Składał też w tej spra
wie wnioski do przewodniczącego 
rady. Jak podkreślił, to rzeczywiście 
przełomowa decyzja, a zmiana opinii 
największych jej dotychczasowych 
przeciwników, czyli Ireneusza Ko
lendy i Zdzisława Światłowskiego, to 
prawdziwy przedświąteczny cud.

W  tym roku na budowę sali prze
znaczono w  budżecie prawie 1,9 
min zł. Przewodniczący Kolenda 
zobligował gminnych urzędników, 
by tak szybko jak to możliwe dosto
sowali projekt do aktualnych wymo
gów i przygotowali przetarg na wy
bór wykonawcy, tak, by z końcem 
czerwca tego roku wejść na plac 
budowy. ‘ ika

TO BYŁ CUD
Podczas obrad ostatniej w tym 

roku Sesji Rady gminy Turek przegło
sowano budżet w 201 Or., w którym 
znalazła się pozycja pod nazwą „bu
dowa środowiskowej hali sportowej 
w Słodkowie”, czym Rada Gminy Tu
rek zrobiła niespodziewany i ogrom
ny prezent świąteczno-noworoczny 
dzieciom, młodzieży i wszystkim 
mieszkańcom naszej gminy. Dlacze
go jest tu mowa o cudzie? Dlatego, że 
nie jestem w stanie pojąć przemiany 
umysłów tej większości Rady, która 
przez kilka miesięcy od złożenia wnio
sku w sprawie tej inwestycji uparcie 
twierdziła, że nie ma takiej możliwo

ści i jest to nierealne, a więc tylko 
w kategorii cudu należy tą decyzję 
traktować. Myślę, że mogę w imieniu 
dyrektorów obu szkół to jest Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego i Gimnazjum 
w Słodkowie, wyrazić zadowolenie z 
tej decyzji, ponieważ bardzo to ułatwi 
i usprawni funkcjonowanie tych naj
większych w gminie placówek oświa
towych. Szczególnie w przypadku 
gimnazjum jest to dobra wiadomość 
dla rodziców, którzy wahają się nad 
wyborem do której szkoły posłać 
swoje dzieci. Uważam, że ta uchwała 
jest decyzją historyczną i przełomową 
dla Gminy Turek, która sprawi, że na

sze dzieci i młodzież będą rywalizowa
ły na równi z rówieśnikami z miasta, a 
my dorośli mieszkańcy naszej gminy 
skończymy z wyjazdami do okolicz
nych miejscowości w poszukiwaniu 
wolnej hali i czas przeznaczony na za
jęcia sportowe spędzimy we własnej 
gminnej hali w Słodkowie. Dziękując 
w imieniu mieszkańców wszystkim 
osobom, którzy przyczynili się, że ta 
hala powstanie, za premierem Mar
cinkiewiczem, pragnę głośno krzyk
nąć „Yes, yes, yes!”.

Ze sportowym pozdrowieniem 
Radny Rady Gminy Turek 

Andrzej Wojtkowiak

PRACOWNICY SAMORZĄDOWI 
lRZEDŁ MIEJSKIEGO W TŁRKŁ
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Marian Marczewski o spóźnionych działaniach i braku alternatywny, czyli

Cała prawda o budżecie miasta na 
2010 i sytuacji finansowej Turku

CĆć?

G
dyby opierać się tylko 
na informacji burm istrza 
Czapli na tem at budżetu 

Turku na 2010 r., to okazałoby 
się, że żyjemy w krainie szczęś
liwości, miodem i mlekiem pły
nącej. Po prostu idylla. Prawda 
jest jednak dość smutna, daleko 
odbiegająca od tego co nam  pan 
Czapla przedstawił.

Panie Redaktorze, jest niedo
brze. To nie “strachy na lachy”. 
Dokonaliśmy szczegółowej ana
lizy i ujawniliśmy wiele manipu
lacji burm istrza danymi w budże
cie. Najpierw jednak kilka zdań o 
Tureckiej Strefie Inwestycyjnej 
(właściwie podstrefie Łódzkiej 
Strefy Ekonomicznej).

Strefa -  spóźnione 
marzenia?

Strefy inwestycyjne w Polsce 
zgodnie z prawem unijnym będą 
mogły działać do 2017 roku. Każ
dy kolejny rok zbliżający nas do 
tej daty powoduje, że inwestorom 
coraz mniej będzie się opłacać 
inwestować w strefie, bowiem 
okres zwolnień z podatków dra
stycznie się skraca. Widać to już 
w tzw. starych strefach: Wałbrzy
skiej, Mieleckiej, Katowickiej, 
W armińsko-Mazurskiej czy Po
morskiej, których położenie (in
frastruktura drogowa, połączenia 
kolejowe, wykwalifikowana siła 
robocza, bliskość dużych miast) 
jest dużo bardziej korzystne niż 
w Turku. Na to wszystko na
łożył się też kryzys światowy i 
zmniejszone zainteresowanie in
westorów zagranicznych Polską. 
Przypomnę też, że nasza strefa 
została powołana w 2003 r. i od 
tego czasu pan burm istrz opo
wiada nam  bajki o zainteresowa
niu inwestorów Turkiem . Miała 
być fabryka Toyoty, później byli 
jacyś mityczni Koreańczycy. Nie 
ma nikogo.

Jasno chcę powiedzieć - żadna 
to dla nas satysfakcja. Chcieliby
śmy, aby T urek pozyskał znaczą
cych inwestorów, by się rozwijał. 
Stwierdzam jednak, że przy tych 
władzach które “promują” miasto 
i zachęcają inwestorów zza biur
ka, nie jest to możliwe. Ponadto 
ci panowie nie mają, delikatnie to 
ujmując, najlepszych stosunków 
z wojewodą, Urzędem  Marszał
kowskim i innymi instytucjami 
działającymi w sferze pozyskiwa
nia inwestorów. Który też inwe
stor poważnie potraktuje miasto, 
którego to przedstawiciele są tak 
niechlujnie ubrani, w znoszo
nych ciuchach i niezbyt czystych 
butach. Do cholery. Chciałbym 
aby reprezentanci mojego mia
sta, którzy pobierają niebotyczne 
wynagrodzenia prezentowali się 
elegancko. To też ważny elem ent

promocji. Jeszcze jedno. Jeże
li PAK pozyska złoże Złoczew 
(ząsoby węgla na 50 lat) i kupi 
naszą kopalnię, to będzie inwe
stował w budowę dwóch nowych 
bloków energetycznych o mocy 
500 MW. Nie będzie więc wolnej 
wykwalifikowanej siły roboczej, 
którą mógłby wykorzystać po
tencjalny inwestor w Strefie. To 
kolejne zagrożenie.
Cała prawda o budżecie 
i gdzie ten 40-tysięczny 

obywatel?
Piszę o tym, ponieważ wszel

kie działania burmistrza i prak
tycznie wszystkie pieniądze na 
inwestycje kierowane są do Stre
fy. A co będzie jeżeli to nie “wy
pali”. Pytamy się o inne awaryjne 
warianty. Nie otrzymujemy od
powiedzi. Według naszej oceny, 
bez dogłębnej analizy sytuacji a 
także dla celów propagandowych 
wykonany został skok do basenu, 
bez sprawdzenia czy woda w nim 
jest dostatecznie głęboka. Oba
wiamy się, że gigantyczna kwota 
56 milionów, którą wpompujemy 
w Strefę może nie przynieść spo
dziewanych efektów. Czapla już 
raz nam obiecał, że Turek będzie 
miał 40 tys. mieszkańców. W trak
cie jego rządów liczba ich spadła 
o prawie 2 tys. i wynosi chyba 
mniej niż 30 tys. Przejdźmy do sa
mego budżetu miasta. Przeszedł 
uchwalony głosami Towarzystwa 
Samorządowego oraz Prawa i 
Sprawiedliwości. Dochody (w 
tym oczywiście dotacje i subwen
cje z budżetu państwa oraz środki 
unijne), to ponad 72 min zł. Wy
datki planuje się w wysokości 86 
min zł. Czyli planowany deficyt to 
14 min zł. Ale to nie cała prawda 
ponieważ miasto już jest znacznie 
zadłużone. Czapla o tym nie pisze, 
ale dług miasta na koniec 2010 r. 
ma wynosić ok 31 min zł tj. 43 
proc.budżetu. Są to kwoty gigan
tyczne. Turek to olbrzymie zadłu
żenie będzie spłacać przez lata i to 
nie 31 min zł, lecz po naliczeniu 
odsetek ok. 45,5 min zł zauważmy 
też, że burmistrz, aby łatać dziury 
w budżecie rozpaczliwie poszuki
wał pieniędzy i wyprzedał mienie 
miasta. Pozostały tzw. resztówki

no i Ratusz, dom kultury oraz... 
budynek przy ul. Kaliskiej. Tego 
chyba nie będzie sprzedawał. 

Stracone szanse miasta 
i bezwstydne 

manipulacje burmistrza
Panie Redaktorze. Niech więc 

Pan i czytelnicy Echa ocenią sami 
w jaką to „przyszłość obrócony” 
jest ten budżet. Co nam  Czapla 
zgotował. Pisze burm istrz, że 14 
min wydamy na rem onty i utrzy
manie dróg oraz ulic w mieście. 
Nie dodaje, że z tego aż 11 milio
nów, to droga zbiorcza Z-5 bieg
nąca przez Strefę. Nie przyznaje 
też, iż straciliśmy ok. 2,5 min zł 
dotacji na drogi os, Muchlin, bo 
projekt o dofinansowanie odpadł 
w konkursie. Nie przyznaje, że 
stracił możliwość współfinanso
wania rem ontu ul. Spółdzielców 
przez Starostwo i Spółdzielnię 
Mieszkaniową. Przejął ją od po
wiatu tylko dla celów propagan
dowych przed wyborami. Czy to 
nie jest działanie na szkodę finan
sów miasta?

Czapla pisze: “prawie 12 min 
przekażemy na pomoc społecz
ną”. Powinien się tego najbar
dziej wstydzić. Są to pieniądze 
przekazywane głównie przez 
państwo. Świadczą o jednym  - w 
Turku poszerza się strefa biedy. 
Mało tego, w wielu rodzinach, to 
już ubóstwo. Środki te idą głów
nie na różnego rodzaju zasiłki, 
dodatki oraz dożywianie. Bur
m istrz w swoich wywodach po
minął całkowicie sprawę pienię
dzy przeznaczonych w budżecie 
na oświatę. Dla lewicy jest to jed
na z podstawowych kwestii. Nie 
ma dla nas ważniejszej sprawy 
jak edukacja dzieci i młodzieży, 
jak wyrównywanie ich szans w 
starcie w dorosłe życie. Subwen
cja oświatowa z budżetu państwa 
oraz środki własne miasta dają 
kwotę ponad 26 min zł. Od lat po
stulujemy o opracowanie progra
mu zarządzania oświatą. Chcemy 
wiedzieć jak te pieniądze są wy
korzystywane, jakie przynoszą 
efekty. Jak uczniowie z naszych 
szkół wypadają w porównaniu z 
innymi. Przewodniczący komisji 
oświat, katecheta Jasak nic w tej

sprawie nie zrobił. Nasz kochany 
burm istrz pisze, że na kulturę fi
zyczną i sport zabezpieczono w 
budżecie ok. 2 min zł. Nie doda
je, że są to pieniądze głównie na 
utrzymanie krytej pływalni, hali 
sportowej oraz place. Proszę, 
żeby mieszkańcy Turku nie mieli 
żadnych złudzeń. W budżecie nie 
ma ani jednej złotówki na rem ont 
stadionu 1000-lecia i basenu z za
pleczem przy ul. Armii Krajowej. 
Mam nadzieję, że kibice „Tura” 
długo będą pamiętać w jak bez
czelny sposób zostali potrakto
wani i oszukani przez Czaplę. 
Zapamiętają przedstawiane pro
jekty i roztaczane wizje. Wszyst
ko oczywiście przed wyborami. 
Myślę też, że pomału zbliża się 
czas, aby wreszcie napisać co 
Czapla zrobił z naszym klubem 
„Tur” Turek. Do czego doprowa
dził przez swoje zakulisowe dzia
łania. Jak  sukces zamienił w klę
skę i roztrwonił wieloletnią pracę 
ludzi, którzy dla klubu poświęcili 
znaczną część swojego życia.

Radni lewicy nie mogą się do
czekać odpowiedzi na interpelacje 
w sprawie dyrektora OSiR - Pa- 
kosa. Ten dżentelmen na obozy 
kondycyjne nieodpłatnie zabierał 
córkę, żonę i syna. Córka -  zgo
da - trenuje w klubie, ale żona 
to podobno wolontariuszka (tak 
jakby nie było prawdziwych wo
lontariuszy np. studentów AWF) 
a syn - czyżby masażysta? Żąda
my pilnego rozliczenia tej sprawy, 
okazania społeczeństwu uregulo
wanych wpłat za pobyt rodziny i 
wyciągnięcia konsekwencji.

Panie Redaktorze. W tym bu
dżecie nie ma ani złotówki na 
wiele innych wcześniej zaplano
wanych i obiecanych inwestycji 
czy remontów. Niestety przy 
takim zadłużeniu m iasta kolejne 
lata będą podobne..

Na co idą pieniądze?
Na podwyżki dla swoich

Na koniec. Radny Pańczyk 
konsekwentnie domagał się udo
stępnienia danych o podwyżkach 
dlaburm istrza Czapli, jego zastęp
ców oraz sekretarza i skarbnika 
miasta. Prosił także o wyliczenie 
ile wynoszą oszczędności na die

tach poczynione przez radnych z 
miasta, które to diety w wyniku 
działań radnych opozycji zosta
ły zamrożone. Otrzymaliśmy w 
końcu te dane, ale znacznie zma
nipulowane. Po korekcie kwoty 
okazały się dość szokujące. Otóż 
zastępcy burmistrza, skarbnik 
i sekretarz miasta otrzymali od 
1.01.2008 r. podwyżki w grani
cach 900 zl miesięcznie, bur
mistrz Czapla od 1.06.2008 -1720 
zł. Od 1.04.2009 r. zastępcy bur
mistrza, sekretarz oraz skarbnik 
otrzymali ponownie podwyżki w 
wysokości ok. 480 zł. To spowo
dowało, że mamy “najdroższego” 
burm istrza w W ielkopolsce, ale 
i najprawdopodobniej najdroż
szych zastępców i sekretarza. 
Tak więc wszystkie pieniądze, 
które my radni zaoszczędziliśmy 
na dietach nie wystarczyły nawet 
na te podwyżki. Przypomnę w 
2008 r. zaoszczędzona kwota to 
61 tys. 233 zł. W roku 2009 jest to 
sum a dużo wyższa. Naiwni wnio
skowaliśmy, aby nasze oszczęd
ności zostały przeznaczone na 
cele społecznie użyteczne. Pro
szę aby mieszkańcy Turku za
pamiętali te fakty. Jedno zdanie 
do pani Baranowskiej, Przewod
niczącej Komisji Rozwiązywa
nia Problemów Alkoholowych. 
Można się w swoich wywodach 
cofnąć i do bitwy pod Grunwal
dem, ale jak pani widzi, to radni 
opozycji tej kadencji doprowa
dzili do zamrożenia diet. Niechaj 
pani wyzbędzie się hipokryzji i 
jasno oświadczy. Czy w wyniku 
przedstawionej przez burm istrza 
Czaplę uchwały przegłosowanej 
przez radnych PiS i Towarzystwa 
Samorządowego, dostała pani 
oraz koleżanka burm istrza pani 
Sarbak znaczną podwyżkę czy 
nie? Dostałyście panie obie, więc 
o czym tutaj dyskutować.

Szanowny Panie Redaktorze. 
Drodzy czytelnicy Echa. W tym 
wszystkim jest jednak i dobra 
wiadomość. Otóż czas burm i
strza Czapli dobiega końca. Za 
dziesięć miesięcy wybory samo
rządowe. Dokonajmy zmiany.

Marian Mirosław 
Marczewski

Noworoczna, przyjacielska sesja
Błyskawiczny przebieg miała ostatnia w minionym roku sesja w Tuliszkowie. Zarówno radni jak i przybyli sołtysi byli 

najwyraźniej w sylwestrowo-noworocznym nastroju. Zrezygnowali nawet z “dręczenia” burmistrza kolejnymi interpela
cjami, wnioskami i zapytaniami. .

i sołtysom za wkład wniesiony w 
działalność na rzecz gminy. Wyra
ził też wdzięczność za słowa kryty
ki, które uznał za mobilizujące do 
jeszcze większego zaangażowania. 
W imieniu swoim i pracowników 
Urzędu Miejskiego złożył wszyst
kim noworoczne życzenia.

Po przerwie zaprosił na nowo
roczną lampkę szampana. Nas 
tam nie było, więc nie wiemy ile i 
czego się piło. (art)

Pierwszą rozpatrywaną 
uchwałą była ostatnia korekta 
budżetu w 2009 roku. Następnie 
zajęto się sprawą niewygaśnięcia 
wraz z upływem roku budżetowe
go, części wydatków. Burmistrz 
Grzegorz Ciesielski wyjaśnił, że 
dotyczy to zapłaty za inwestycje, 
które z różnych przyczyn nie zo
stały jeszcze zakończone, a jest 
to między innymi hala sportowa 
w Tuliszkowie. Miały już zostać

wylane fundamenty, ale ze wzglę
du na złe warunki atmosferyczne 
oraz przedłużające się procedury 
związane z pozwoleniem na wy
cięcie drzew będących w gestii 
nadleśnictwa, przesunęło się to 
w czasie. Wydłużyła się też bu
dowa wodociągów w Smaszew- 
skich Holendrach i Zadwomej. 
Radni jednogłośnie (obecnych 
było czternastu) przychylili się 
do przesunięcia płatności na

2010 rok. Przyjęto także bogaty 
plan pracy komisji rewizyjnej na 
nowy rok. Zakłada on między 
innymi kontrole: wykonania bu
dżetu, dotacji dla organizacji po
zarządowych, inwestycji i zwol
nień podatkowych.

Tę milą atmosferę podtrzymał 
burmistrz. Podziękował Zakła
dowi Gospodarki Komunalnej' i 
Mieszkaniowej, za organizację 
spotkania opłatkowego, a radnym
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Finanse Turku na rok 2010

Budżet straconych lat
Budżet 2010 jest ostatnim w kończącej się kadencji. Budżet w niewielkim stopniu, jeśli w 

ogóle, odpowiada na największe zagrożenie dla Turku, tj. zmniejszającej się liczby mieszkań
ców. Można zadać sobie pytanie: co będzie w izytówką ośmioletnich rządów lidera TS/PiS? 
-  zadłużenie idące w dziesiątki milionów złotych, przeinwestowana hala sportowa oraz roz
poczęta a nieukończona droga łącząca ul. Uniejowską z Al. Jana Pawła li, mająca usprawnić 
dojazd do TSI. Jak na 8-letnią kadencję to niewiele, zwłaszcza jak uwzględni się okres w ja
kim przyszło sprawować władzę w Turku. Okres dynamicznego rozwoju polskich samorządów, 
okres wejścia Polski do UE. Wizytówką tej kadencji będą również liczne tablice i pomniki.

Jeśli należałoby oceniać budżet Tur
ku na rok 2010 tylko przez pryzmat liczb 
w nim zawartych, to ocena mogłaby być 
neutralna. Kwota ok. 24 min zł na inwe
stycje powinna zasługiwać na pozytyw
ną ocenę, ale już rekordowy ponad 13,5 
min deficyt, który dodatkowo pogłębia 
i tak już poważne zadłużenie miasta, 
budzi poważne obawy. Niektóre pozycje 
po stronie dochodów zostały zbyt opty
mistycznie założone, zwłaszcza w dziale 
Gospodarka mieszkaniowa. Uzyskanie
3,6 min zł ze sprzedaży mienia komunal
nego wydaje się mało prawdopodobne. 
Trudno oczekiwać, że akurat w 2010 r. 
znajdą się nabywcy na nieruchomości, 
których nie udało się sprzedać w latach 
2008-2009. Z planowanych do sprze
daży nieruchomości jedynie zbycie 
garaży wydaje się pozbawione ryzyka. 
Sprzedaż lokali użytkowych, a zwłasz
cza parku na Osiedlu Górniczym stoi 
pod sporym znakiem zapytania.

Budżet pełen sprzeczności 
0d dłuższego już czasu Miasto wysy

ła sprzeczne sygnały do potencjalnych 
inwestorów. Z jednej strony tworzymy 
strefę inwestycyjną, a z drugiej strony 
fundujemy przedsiębiorcom maksy
malne stawki podatku od nierucho
mości. Nic dziwnego, że nasza strefa 
to nadal dziewiczy teren, a inwestorów 
ani widu, ani słychu. Turkowska Strefa 
Inwestycyjna powstała w 2003 r. - to 
już 7 lat temu!!! W  Specjalnej Strefie 
Ekonomicznej znalazło się ok. 20 ha w 
2007 r. -  to już 2 lata temu!!! A na ko
niec 2010 r. to generalnie nadal będzie 
nieuzbrojony teren.

Strefa inwestycyjna 
nadal na papierze 

W  tegorocznym budżecie można 
odnaleźć co prawda zapisane ponad 20 
min na inwestycje w Strefie, ale trudno 
przypuszczać, by poziom takich wydat- 
ków został zrealizowany. Tym bardziej, 
że Miasto nadal nie ma podpisanej 
ostatecznej umowy na dofinansowanie 
ze środków UE kompleksowego uzbro
jenia TSI. A w budżecie zapisano na 
ten cel ponad 7 min zł, w tym 5,3 min 
zł ze środków UE. Decyzja o wstępnym 
dofinansowaniu turkowskiego projektu 
TSI zapadła już w maju 2009 r. ale przez 
siedem miesięcy Miasto nie zdołało 
skompletować wniosku z niezbędnymi 
załącznikami i dokumentacjami. Kłania 
się nieumiejętność zarządzania inwe
stycjami. Sytuacji nie poprawia fakt, że 
z Urzędu Miasta odchodzą najbardziej 
doświadczeni pracownicy. Tu z kolei 
kłania się problem zarządzania zaso
bami kadrowymi. Niepokojące infor
macje z urzędu napłynęły w grudniu 
2009 r. gdzie unieważniono przetarg na 
opracowanie dokumentacji w zakresie 
budowy sieci cieplnej w TSI. W  uza
sadnieniu napisano m.in. „na chwilę 
obecną niemożliwe jest określenie 
z dużą wiarygodnością przyszłego 
zapotrzebowania na ciepło ze strony 
potencjalnych inwestorów” oraz dalej 
„...środki finansowe, z których przed
miot zamówienia w postaci dokumen
tacji projektowej m iał być sfinanso
wany winny być wykorzystane na inny

cel społeczny”. Co prawda wpadka z 
tym przetargiem nie przekreśla całego 
projektu TSI, ale pokazuje, że Miasto 
kompletnie nie wie co chce osiągnąć. 

Zmarnowane lata 
Można spotkać się z argumentacją, 

że puste pola w TSI, to efekt późnego 
rozpisania konkursów na przygotowa
nie terenów inwestycyjnych ze środków 
UE. Trudno uznać ten argument, gdyż 
można podać dziesiątki przykładów sa
morządów, które wcześniej inwestowa
ły w swoje strefy nie tylko ze środków 
własnych i dzięki temu osiągnęły suk
ces w postaci poważnych inwestycji na 
swoim terenie. Za kadencji obecnego 
burmistrza w poprzednich latach zupeł
nie niepotrzebnie utopiono grube milio
ny w podczyszczalniach wód deszczo
wych. Irracjonalne błędy przy budowie 
hali sportowej kosztowały budżet Turku 
kolejnych kilka milionów. Błędy wynika
jące bardziej z pobudek politycznych niż 
inwestycyjnych. Kolejne miliony zostały 
zainwestowane w inwestycjach typu ul.

Graniczna czy Zdrojowa. Już te przy
kłady pokazują, że przy racjonalnych 
decyzjach, przynajmniej nieruchomości 
miejskie włączone do Łódzkiej Spe
cjalnej Strefy Ekonomicznej mogły już 
dawno zostać uzbrojone i mógł zostać 
zapewniony dojazd do nich od strony 
ul. Przemysłowej.
Budżet papierowych inwestycji

W  tegorocznym budżecie zapisano 
inwestycje, które nie otrzymają dofinan
sowania zewnętrznego, a to z kolei było 
podstawą ich ujęcia w uchwale budże
towej. Mowa o ulicach na Osiedlu Mu- 
chlin i jadłodajni dla osób zagrożonych 
wykluczeniem społecznym. O braku 
dofinansowania wiadomo było jeszcze 
przed uchwaleniem budżetu. Zapewne 
ulice na Os. Muchlin w jakimś ograni
czonym zakresie zostaną zrealizowane. 
Dlaczego burmistrz nie wprowadził 
autopoprawki do projektu budżetu? 
Prawdopodobnie tylko po to, by w ten 
sposób „zaoszczędzone” pieniądze 
przeznaczyć na wyborcze inwestycje.

Budżet wyborczy
W  budżecie widać wybory 2010. W  

poszczególnych działach można zauwa
żyć, że wydatki bieżące znacznie przewa
żają nad inwestycyjnymi/majątkowymi. 
Organizacja imprez ogólnomiejskich, a 
więc typowa kiełbasa wyborcza, jest po
rozrzucana w różnych działach klasyfi
kacji budżetowej. W  dziale kultury ukry
to na ten cel 78 tys. zł, a w dziale kultury 
fizycznej ukryto kolejne 62 tys. zł. W  
połączeniu ze wspomnianymi już 150 
tys. zł na oficjalną promocję samorządu 
(głównie Dni Turku) daje to już pokaźną 
kwotę na promocję osób sprawujących 
władzę. Ale promocja TSI musi pocze
kać. W  2010 r. igrzysk w Turku nie za
braknie -  wiadomo wybory!

W  budżecie zaplanowano również 
środki na remont ul. Spółdzielców. Za 
popieranie tego pomysłu byłem kryty
kowany przez radnych opozycji, którzy 
wskazywali na cynizm wyborczy bur
mistrza. Mieli o tyle rację, że burmistrz 
nie zamierza przeprowadzić porządnej 
inwestycji, polegającej na przebudowie 
i modernizacji tej ulicy (za czym się cały 
czas opowiadałem). Ulicę Spółdzielców 
potraktowano jako jedną z kiełbasek wy
borczych, będzie zrobiony jedynie mały 
remont. Prawdopodobnie położony 
zostanie jedynie cienki asfalt, który po 
następnej zimie nadawał się będzie do 
naprawy -  ale do wyborów wytrzyma.

W  budżecie nie ujęto wnioskowanych 
przez radnych opozycji szczepień dla dzie
ci i młodzieży. Burmistrz tych wniosków 
nie uwzględnił, ale zapowiedział już, że na 
jesień przychyli się do wniosków radnych 
- lekarzy z TS/PiS, by osobom powyżej 
65-lat zafundować szczepienia przeciw 
grypie. I jak tu się zgodzić z burmistrzem, 
który głosi, że tegoroczny budżet jest pro
rozwojowy i nie jest wyborczy.

Co z tą oświatą?
Część oświatowa jaką otrzymu

je Miasto z budżetu państwa wynosi 
13,72 min zł. Natomiast wydatki Miasta 
wynoszą aż 26,5 min zł. I problem być 
może nie tkwi w tym, że Miasto dokłada 
ze swojego budżetu do funkcjonowa
nia oświaty aż tak znaczące środki. W  
oświatę należy inwestować i nie bać się 
tego czynić. Problemem i to poważnym 
w Turku jest efektywność nakładów 
na oświatę. Osoby odpowiedzialne za 
tę część budżetu pozbawione są krea
tywności i jakichkolwiek pomysłów. Na 
przestrzeni ostatnich lat nic nowego nie 
zaproponowały. W  turkowskiej oświacie 
niewiele zmieniło się przez ostatnie lata, 
a wydatki z budżetu miejskiego co roku 
sporo wzrastają. Finansowanie oświaty 
to problem, który zasługuje na oddziel
ną dyskusję. Być może doczekamy się 
jej w kampanii wyborczej.

Dariusz Młynarczyk 
radny Rady Miejskiej

Zapowiada się dobry rok
Szczególnie uroczysty charakter miała ostatnia w minio

nym roku sesja Rady Gminy Kawęczyn. Na dwie godziny 
przed nią odprawiona została Msza święta w intencji sa
morządu i mieszkańców gminy. Po jej zakończeniu radni 
i sołtysi spotkali się na samorządowym opłatku. Podczas 
sesji uchwalono bardzo ambitny, określany wręcz jako wy
borczy, budżet na 2010 rok.

Jadalna szopka
Mszę świętą w kawęczyńskiej 

kaplicy celebrował ks. Antoni Ja
nicki -  proboszcz parafii Tokary. 
Po jej zakończeniu udano się do 
znajdującej się nieopodal szkoły, 
gdzie odbyło się samorządowe 
spotkanie opłatkowe. Arieta Bie
gańska -  dyrektorka Zespołu 
Szkół w Kawęczynie, zaprosiła 
uczestników spotkania do obej
rzenia wystawy szopek bożona
rodzeniowych wykonanych przez 
uczniów. Ze szczególnym zainte
resowaniem spotkały się dwie z 
nich. Pierwsza wykonana z różne
go rodzaju makaronów. Druga z 
ciastek i cukierków była w całości 
do skonsumowania.

Trzy unijne inwestycje
Radni przybyli na sesję w kom

plecie. Po części proceduralnej 
oddano im głos. Jedynie Józef 
Raszewski zgłosił w imieniu swo
im i sołtysa Józefa Janaszczyka 
wniosek o uwzględnienie w wie
loletnim planie budowy dróg na 
lata 2011-2014 dwóch odcinków: 
na osiedlu przy drodze Siedliska- 
Malanów (200 m) i w kierunku 
Woli, gdzie znajduje się siedem 
gospodarstw (1000 m).

Tego dnia dokonano ostatnich 
już zmian w  budżecie na 2009 
rok, a następnie przystąpiono do 
omawiania projektu budżetu na 
nowy rok. Wójt Jan Nowak powie
dział, że budżet ten wyróżnia się

na tle projektów z ostatnich kilu 
lat. W  planach do 2013 roku są 
co najmniej trzy inwestycje unij
ne każdego roku. Z ubolewaniem 
stwierdził, że niewielkie docho
dy własne gminy, nie pozwalają 
sięgnąć jeszcze głębiej do unijnej 
kasy, która preferuje bogatszych. 
-Pomimo tego -  mówił wójt -  mu
simy zrobić wszystko, aby jak naj
więcej z  tych środków wykorzystać. 
Kwota, jak na gminę Kawęczyn, 
jest niebagatelna, może wynieść 
nawet cztery miliony złotych. 

Ruszajq inwestycje 
Projekt budżetu omówił Ra

fał Woźniak -  skarbnik gminy. 
Dochody najbiedniejszej gminy 
powiatu tureckiego zaplanowa
no na 11,5 min złotych. Wydatki 
mają być wyższe o blisko cztery 
miliony złotych (15,26 min). De
ficyt pokryty zostanie z kredytów 
i pożyczek. Gros budżetu, czyli 
ponad sześć milionów złotych, 
przeznaczonych zostało na cele 
oświatowe. W  tym jest dokoń
czenie budowy nowej szkoły w 
Tokarach. Około 1,8 min zł bę
dzie kosztowała administracja, w 
tym 1,7 min Urząd Gminy. Około 
650 tys. zł, gmina wyda na drogi. 
Zobowiązała się także do party
cypowania w kosztach modemi- 
zaq'i skrzyżowania w Głuchowie. 
Sześćset tysięcy wydanych zosta
nie na urządzenie ścieżek oraz 
tras rowerowych, pieszych i kon-

Jadalna szopka z wystawy w szkole.

nych. Przewidziano także moder
nizację trzech ujęć wody: Kowale 
Pańskie, Marcjanów i Tokary. 
Jednostki strażackie otrzymają 
159 tys. zł. Z tego dwadzieścia ty
sięcy przeznaczonych zostało na 
zakup samochodu dla OSP Bę- 
dziechów.

Blisko 600 tys. zł gmina zapła
ci za modernizację boiska w  To
karach. Na zawody konne i inne 
imprezy sportowe zaplanowano 
33 tys. zł, a na kulturę 159 tys. zł. 
Nie zapomniano też o funduszu 
stypendialnym, który zasilony zo
stanie z budżetu kwotą czterech 
tysięcy złotych. Dojdą do tego 
zapewne składki radnych oraz 
stypendium finansowane przez 
wójta.

Wyborczy czy nie?
Opinia Regionalnej Izby Obra

chunkowej co do budżetu na 2010 
rok była pozytywna. Uwagi zostały 
uwzględnione w autopoprawkach 
wójta. Stąd też Komisja Rewizyjna

Rady Gminy nie wniosła żadnych 
zastrzeżeń. Rada bez dyskusji, 
jednogłośnie podjęła uchwałę bu
dżetową. Jan Nowak podziękował 
radnym. Powiedział, że choć jest 
to ostatni budżet w tej kadencji, to 
nie należy traktować go jako wy
borczego. Jego zdaniem, gmina 
planuje wydatki na skalę swoich 
możliwości. Były lata, że deficyt 
w  stosunku do dochodów był 
jeszcze większy np. podczas dro
giej inwestycji, jaką była budowa 
kanalizacji ścieków w Kowalach 
Pańskich.

Wójt obszernie opowiedział o 
swojej działalności w okresie mię- 
dzysesyjnym. Poinformował też o 
przekazaniu przez Wojewodę pie
niędzy na zwrot rolnikom podat
ku akcyzowego. Odpowiadając na 
wniosek radnego Raszewskiego 
stwierdził, że został on przyjęty do 
wiadomości i włączony jako doku- 
ment przy tworzeniu planu.

Andrzej R . Tyczyno
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Ubikacje większe 
niż dom ludowy

Podczas sesji Rady Gminy Przykona zapowiedziano budowę domów ludowych, boisk i 
czworaków. Sołtys Papierkowski stwierdził, że to jego pomysły sprzed siedmiu lat. Znaki 
na powiatowej drodze będą za kwartał, a Mikołajowi na dziurach wypadła szczęka.

Radnych usadzono przy stole, sołtysów i pozostałych gości na krzesłach ustawio
nych dla weselnych gości.

Marciniak 
w zastępstwie wójta

Pierwszym zaskoczeniem pod
czas-grudniowej sesji Rady Gmi
ny Przykona, było odmienne niż 
zawsze ustawienie krzeseł na sali 
obrad, drugim -  brak wójta. Prze
meblowanie, jak się dowiedzieli
śmy, było efektem ślubu cywilne
go, udzielonego w urzędzie kilka 
dni wcześniej, a wójt miał po prostu 
inne, ważniejsze niż sesja, sprawy. 
Jego sprawozdanie z działalności 
międzysesyjnej radni otrzymali na 
piśmie. W  pozostałych sprawach 
zastępował go Roman Marciniak 
-  wicewójt.

Radni będący w świątecznym 
nastroju najwyraźniej nie chcieli 
psuć atmosfery, bo nie zgłosili żad
nej interpelacji. W  związku z tym 
Czesław Witczak - przewodniczący 
Rady, przystąpił do rozpatrywania 
uchwał. Maria Świerczyńska -  
skarbnik gminy, przedstawiła pro
pozycję zmian w budżecie na 2009 
rok. Związane były między innymi 
z dotacją na boisko Orlik 2012 w 
wysokości 333 tys. zł. Następnie 
przedstawiła projekt uchwały do
tyczącej przeznaczenia pieniędzy, 
pochodzących z umorzonej czę
ści pożyczki przez Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej. Zgodnie z 
wymogami zdecydowano o spo
żytkowaniu ich na inwestycje pro
ekologiczne, czyli kanalizację w 
Przykonie. Radni, obie uchwały, 
zaakceptowali jednogłośnie.

Szwankowska 
w zastępstwie Bartosika
Marianna Olejnik -  sekretarz 

gminy, przedstawiła propozycję 
Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alko
holowych na 2010 rok. Zakłada on 
zwiększenie dostępności terapeu
tycznej oraz pomocy psychospo
łecznej dla rodzin osób uzależnio
nych. Dużą wagę przywiązano do 
edukacji i profilaktyki wśród dzieci 
i młodzieży. Radni poparli ten pro
gram. Następnie zgodzono się na 
komunalizację gruntów we wsiach 
Zimotki i.Dąbrowa stanowiących

drogę. W  sumie ponad sześć hek
tarów. O omówienie uchwały do
tyczącej akceptacji przystąpienia 
przez Zespół Szkół w Przykonie 
do realizacji projektu finansowa
nego przez Europejski Fundusz 
Społeczny, poproszono Zbigniewa 
Bartosika -  inspektora ds. oświaty. 
Nie posiadał on jednak wiedzy na 
ten temat. Wyręczyła go Krystyna 
Szwankowska -  dyrektor Zespo
łu Obsługi Szkół. Powiedziała, że 
szkoła otrzymała ponad 40 tys. zł 
między innymi na rozbudowę stro
ny internetowej. Radni wyrazili ak
ceptację.

Boiska i domy ludowe
Przed składaniem wolnych 

wniosków, głos zabrał wicewójt 
Marciniak. Poinformował o piśmie 
z Ministerstwa Rolnictwa o zwro
cie akcyzy, która w całości miała 
zostać wypłacona jeszcze w 2009 
roku. Złożył też sprawozdanie na 
temat dróg na terenie gminy. Wraz 
z radnymi naocznie stwierdzili, 
że najlepszy jest stan nawierzchni 
dróg krajowych i gminnych. Po
wiatowe uznali za będące „w bar
dzo złym stanie”. Stąd też po raz 
kolejny skierowane zostaną wnio
ski o ich modernizację.

Spośród tras gminnych uzna
li, że remontu wymagają drogi w 
Laskach i Rogowie. Wicewójt za
pewnił, że inwestycje te przeprowa
dzone zostaną w 2010 roku. Radni 
zgłaszali także konieczność budo
wy boisk i domów ludowych. W 
Rogowie jest odpowiednie miejsce 
ku temu. Również w Żeroniczkach 
będzie to możliwe. Gorzej w Bądko
wie, ponieważ budowa domu i boi
ska na proponowanym terenie jest 
mało możliwa. Wójt szukał będzie 
więc innej, korzystniejszej lokali
zacji na pograniczu sąsiadujących 
Bądkowów I i n. Obiektu sportowe
go chcą również mieszkańcy Ewi- 
nowa, jednak jego lokalizacja obok 
remizy jest zdaniem pana Marcinia
ka zła i należy szukać innej. Wice
wójt poinformował też o remoncie 
dom socjalnego w Żeroniczkach 
tzw. czworaków. Wyprowadzeni 
stamtąd do Ewinowa mieszkańcy, 
będą mogli powrócić do swojej wsi.

Mikołaj bez 
szczęki

Zgłoszono ko
nieczność usta
wienia znaków 
drogowych na dro
dze powiatowej Ra- 
dyczyny-Sarbice. 
Radny powiatowy 
Wojciech Rusek 
wyjaśnił, że musi 
w tym celu zostać 
powołana komisja. 
Zanim się zbierze i 
podejmie decyzje, 
minie co najmniej 
kwartał roku. Ry
szard Papierkowski 
-  sołtys ze Smulska 
zwrócił też uwagę 
na spartaczoną ry

nienkę ściekową przed strażnicą 
OSP w jego wsi, którą wykonano 
podczas remontu drogi powiato
wej. Podziękował za boiska i domy 
ludowe, które jak stwierdził, znaj
dowały się w jego programie wy
borczym sprzed siedmiu lat, kiedy 
kandydował na stanowisko wójta. 
Wywołało to wśród części uczest
ników sesji zdziwienie, ponieważ 
sołtys był przeciwny budowie w 
jego wsi boiska typu Orlik. Sołtys 
Papierkowski zaproponował też 
budowę łącznika pomiędzy salą 
sportową a szkołą w Przykonie. 
Wyjaśniono mu, że to „pomysł 
staiy jak świat”. Zapewniono, że 
będzie realizowany w 2010 roku. 
Maciej Bednarek -  wiceprzewod
niczący Rady stwierdził, że gmina 
obfituje w boiska, więc prosił o 
zastanowienie się czy one i domy 
ludowe będą wykorzystane. Jego 
głos rozsądku został zakrzyczany. 
Radny Grzegorz Pietrzak powie
dział: „Ubikacje w strażnicy OSP 
Przykona są większe niż przyszły 
dom w Rogowie”. W kuluarach 
więcej osób podzielało zdanie Bed
narka. Już teraz część boisk jest ich 
zdaniem bezużyteczna. Podobnie 
będzie z domami ludowymi, być 
może kontenerami, które przyda
dzą się raz, bądź dwa do roku, na 
zebranie mieszkańców.

Była też mowa o stanie dróg w 
gminie Przykona, które są znacz
nie lepsze niż u sąsiadów. Stąd 
też głos w tej sprawie brzmiał tak: 
„Mikołaj dojechał do granic gminy 
Przykona i mu szczęka wyleciała 
na dziurach”.

Andrzej R. Tyczyno

Rada Tuliszkowa uchwaliła budżet
Przyszłoroczny budżet, jaki zatwierdzili radni Tuliszkowa pod

czas sesji 14 grudnia, zamknie się ponad sześciomilionowym 
deficytem. -Takiego zadłużenia jeszcze nie było -  ubolewał 
Czesław Kulig. Grzegoiz Ciesielski przyznał: -Ten budżet nie 
jest łatwy*. Dodał jednak zaraz, że w pełni pokrywa on koszty 
inwestycji, na które gmina występuje o środki unijne. Podczas 
spotkania pojawił się też problem dotyczący wszystkich gmin 
-  wysokie koszty utrzymania zwierząt w turkowskim schroni
sku, na które dołożono jeszcze w 2009 roku kolejne pieniądze, 
co nie pozostało bez komentarza niektórych radnych.

Gmina na 
krawędzi 

przepaści?
Tuliszkowska sesja budżetowa 

przebiegła szybko i sprawnie. I 
choć przyszłoroczne finanse nie 
są tematem łatwym, bo dziura fi
nansowa rośnie, zapewniano, że 
Tuliszków da sobie radę. Zaprojek
towany na 2010 rok budżet zakła
da łączny dochód w wysokości 22 
min 969 tys. zł, a wydatki -  29 min 
009 tys. zł. Według planu, ponad 
sześciomilionowy deficyt zostanie 
sfinansowany z zaciągniętych kre
dytów i pożyczek. Gminne komisje 
wyraziły się o projekcie pozytyw
nie, podobnie jak Regionalna Izba 
Obrachunkowa.

Jedno zastrzeżenie wyraziła 
komisja budżetowa, wnosząc by 
zmniejszyć o 3 tysiące środki na 
utrzymanie zwierząt w turkowskim 
schronisku, a przeznaczyć je na 
zajęcia sportowe dla dzieci niepeł
nosprawnych. -N ie biorę tego pod 
uwagę, gdyż opieka nad zwierzętami 
jest zadaniem własnym gminy i mu
simy się z niego wywiązać -  mówił 
Grzegorz Ciesielski. Chwilę wcześ
niej zresztą radni sami zatwierdzali 
zmiany w tegorocznych finansach, 
gdyż w grudniu zabrakło w urzę
dowej kasie pieniędzy na ten cel i 
musieli je dołożyć.

Nie udało się przegłosować 
uchwały budżetowej zupełnie bez
dyskusyjnie. Podniosły się głosy, 
że zupełnie zapomniano w niej 
na przykład o drogach. -Jesteśmy 
daleko na wschodzie, więc pewnie 
zostaniemy na lodzie -  wierszował 
radny Janczewski. Jako radny-we- 
teran, jak sam się nazwał, odezwał 
się także Czesław Kulig. Jego zda
niem, dziura budżetowa jest sta
nowczo za duża jak na Tuliszków.

-Ustawa pozwala na zadłużenie 
do sześćdziesięciu procent budżetu, 
ale nasza gmina nie powinna mieć 
go więcej niż trzydzieści procent, a 
teraz jest już czterdzieści kilka! Kie
dyś robione były duże inwestycje, każ
da miejscowość coś dostawała, teraz 
nic. Pozostaje nam łatanie dziur i to

Serdeczne podziękowania 

za złożone wieńce i kwiaty, zamówione msze święte, 
za okazaną pomoc i uczestnictwo w  ostatniej drodze

Ś.P. Józefa Marciniaka
składają
synowie wraz z najbliższą rodziną

nie za wielkich. Jesteśmy na krawę
dzi przepaści -  wyrokował Kulig. 
Inni radni nie widzą przyszłości 
w aż tak czarnych barwach, choć 
przyznali, że będzie to trudny rok. 
W tym momencie sesji ponownie 
powrócił temat bezpańskich czwo
ronogów i ich losu w schronisku. 
-M am  zastrzeżenia do słynnych już 
psów. Przeznaczamy na nie 35, a 
na dzieci tylko 6 tysięcy. Trzeba by 
chyba zrobić coś w tym temacie, bo 
jeden pies kosztuje nas 12 złotych za 
dobę! -  mówił Andrzej Janczewski. 
Nie było jednak nad czym dysku
tować i wydatki te pozostawiono w 
niezmienionej formie.

Jak zapewnił burmistrz, budżet 
jest tak skonstruowany, by pokryć 
koszty wszystkich planowanych 
inwestycji, choć gmina wystąpiła 
o ich dofinansowania ze środków 
unijnych. -M usimy zagwaran
tować sto procent, choć część tych 
pieniędzy się wróci. Budżet nie jest 
sztywnym dokumentem i będziemy 
nad nim pracować przez cały rok, a 
jeśli jest szansa na środki zewnętrz
ne, to trzeba to wykorzystać -  argu
mentował. Dokument finansowy 
na 2010 rok przyjęto więc kom
pletem podniesionych rąk.

Podczas grudniowej sesji po
prawiono też błąd pisarski w pod
jętej wcześniej uchwale o środ
kach transportu, zmieniono też 
zapis dotyczący likwidacji szkoły 
we Wróblinie. Miała ona być za
mknięta dnia 31 grudnia, jednak 
według Kuratorium Oświaty moż
na to zrobić dopiero z końcem 
roku szkolnego, czyli 31 sierpnia.

Burmistrz poinformował także 
o zwrocie podatku akcyzowego, 
który w listopadzie był wypłacony 
tylko w 49 procentach, bo na resz
tę nie było pieniędzy. Zgodnie z 
zapewnieniem Urzędu Wojewódz
kiego należne rolnikom wypłaty 
będą wykonane do końca tego 
roku. Tego dnia przyjęto także, po
zytywnie zaopiniowane przez ko
misję zdrowia, programy Profilak
tyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania 
Narkomanii dla gminy i miasta.

Jak zwykle podczas tuliszkow
skich spotkań na koniec poruszono 
problem z oświetleniem ulicznym, 
dziurawymi drogami i... otwartą 
bramą przy ulicy Cichej, z której 
psy właściciela posesji wybiegają 
na drogę i atakują przechodniów. 
Sprawie ma się przyjrzeć policja.

Olga Boksa
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Wśród nocnej ciszy zagrały 
sześciolatl
P

rzedstawienie jasełkowe 
przygotowały sześciolat
ki z Przedszkola z Dobrej 

pod okiem pań: Krystyny Kusz- 
czyńskiej, Jadwigi Pawłowskiej, 
Renaty Błazełek i Małgofzaty 
Karpińskiej. Dekoracje przygoto
wały panie: Cyryla Bogusz i Mag
dalena Banasiak. Na prem ierę w 
dobrskim domu kultury przybyli 
rodzice, dziadkowie, rodzeństwo 
dyrektorzy innych placówek 
oświatowych z gminy oraz księ
ża: prałat Zygmunt Chromiński 
i prefekt W aldemar Kowal. Po
witała ich wszystkich M arzenna 
Jeżyk -  dyrektorka przedszkola.

Przedstawienie rozpoczęło się 
znanym przebojem Czerwonych 
Gitar „Jest taki dzień”, a scena 
zaroiła się od pastuszków i anio
łów. Jak na jasełka przystało była 
też Święta Rodzina i Trzej Kró
lowie. Pojawiły się też świeckie,

współczesne postaci, jak: strażak i 
kominiarz. Teksty mówione prze
platane były znanymi kolędami, 
które podśpiewywała też widow
nia. Mali aktorzy skrajnie różnie 
podchodzili do swojego aktor
skiego wyzwania. Jedni byli bar
dzo stremowani, inni na pełnym 
luzie interesowali się innymi spra
wami. Tym samym przesympa
tycznej zabawy było co niemiara. 
Skąd w przedstawieniu strażacy? 
Przyjechali, ponieważ wydawało 
im się, że się szopka pali. Były też 
życzenia dla nauczycieli, rodziców 
i całego świata. Kwintesencją były 
słowa: „Trzeba kochać Boga, wte
dy do nieba najprostsza droga”. 
Na koniec zaśpiewano dwie ame
rykańskie piosenki bożonarodze
niowe i to w języku angielskim. 
Pani dyrektor Jeżyk podziękowała 
dzieciom i ich wychowawczyniom 
za przygotowane przedstawienia,

Do stajenki przybyli pastuszkowie.

a gościom za przybycie na nie. wano: “W śród nocnej ciszy”. nane samodzielnie przez dzieci
Życzyła wszystkim, aby nowy rok Na końcu sali można było na- lub z pomocą rodziców. Dochód 
był jeszcze lepszy niż mijający. Po być losy loterii fantowej oraz na m a zostać przeznaczony na po-
tym wystąpieniu wspólnie zaśpię- kierm aszu zakupić prace wyko- trzeby przedszkola. (art)

Kacper, Melchior i Baltazar. Jasełkowa widownia.

Z trzydniową wizytą przebywał w Sarbicach Ahmet Bilen 
z Turcji. Z nauczycielami tutejszej szkoły dzielił się swoimi 
doświadczeniami w pracy z dziećmi i metodami nauczania. 
Odwiedził też inne placówki szkolne i opiekuńczo-wycho
wawcze oraz zwiedził okolice.

Szkoła Podstawowa w Sar
bicach słynie z niekonwencjo
nalnych przedsięwzięć. Kiedy 
polskie szkoły nawiązują kon
takty partnerskie w krajach Eu
ropy Zachodniej, bądź za naszą 
wschodnią granicą, dyrekcja 
sarbickiej szkoły zwróciła się ku 
krajowi orientu, jakim jest Tur
cja. Kontakt ze szkolą w Iskilip, 
nawiązano w 2007 roku, podczas 
wyjazdu do tego kraju w ramach 
program u Socrates Comenius. 
Uczestniczyły w nim: Dorota Gra- 
nos -  dyrektor szkoły oraz Anna 
Gościniak i Daria Tomaszak. • 

W  grudniu z rewizytą przyje
chał do Sarbic Ahmet Bilen -  me
nadżer szkoły w Iskilip. Uczy się

w niej 636 uczniów, więc jest dużo 
większa od sarbickiej. Spotkanie 
przebiegało pod hasłem  „Praca z 
dziećmi według indywidualnych 
programów nauczania”. Partne
rzy dzielili się swoimi doświad
czeniami i dyskutowali na temat 
metod nauczania w różnego typu 
szkołach. Ahmet Bilen, opowiadał 
o finansowaniu i kształceniu dzie
ci w Turcji, a także w Niemczech, 
Danii i Anglii. Spotkał się też z 
uczniami szkoły, a wspólnie z na
uczycielami opracował wstępny 
projekt współpracy. Pozwoli on 
na wspólne ubieganie się o środki 
unijne, potrzebne finansowe na 
realizację wspólnego projektu.

Poza Sarbicami turecki gość

Turczyn w Sarbicach
złożył wizyty w 
Szkolnych Ośrod
kach Wychowaw
czych w Rychwale, 
Turku i Stęplewie. 
Odwiedził też W ar
sztaty Terapii Zaję
ciowej w Paprotni 
(gmina Krzymów), 
gdzie został bardzo 
śerdecznieprzyjęty. 
Pokazano mu także 
atrakcje Uniejowa 
oraz przeprawiono 
się p ro m em , przez 
rzekę W artę. Gość 
wyjeżdżał zauroczo
ny Polską, polską 
gościnnością i Pol
kami. (art) Turecki gość z sarbickimi partnerkami.



Znamy faworyta Krzeszewskiego w wyborach do powiatu

Malanów czeka rok burzliwy i ciekawy
Już dawno sesja Rady Gminy w Malanowie nie obfitowała w tyle zdarzeń i w dodatku takiego kalibru. Co więcej, bez 

większego ryzyka można wyrazić przekonanie, że wiele z tego co wydarzyło się na wtorkowej (29 grudnia) sesji będzie 
miało daleko idące konsekwencje.

Senator Niewiarowski 
dziękował i gratulował

Gościem ostatniej w minionym 
roku sesji Rady Gminy w Malanowie 
był senator Ireneusz Niewiarowski. 
Jego wizyta w Malanowie nie mia
ła tylko okazjonalnego znaczenia, 
bowiem jest to jedyna gmina w po
wiecie tureckim, która przyjęła na 
rok 2010 fundusz solecki. A z racji, 
że autorem ustawy „funduszowej” 
jest właśnie senator Niewiarowski 
nie można się dziwić, ze to Malanów 
jako powiatowy pionier wyrasta na 
faworyzowaną przez parlamentarzy
stę gminę w regionie. I nie chodzi 
tu nawet o dość skromną wysokość 
uchwalonego w Malanowie fundu
szu sołeckiego (227 tys. zł), a bar
dziej o krok w kierunku budowania 
społeczeństwa obywatelskiego. Stąd 
też w wystąpieniu Niewiarowskie
go nie mogło zabraknąć gratulacji i 
podziękowań pod adresem miejsco
wych radnych. Senator wyraził na
dzieję, że już w marcu kolejne gminy 
w naszym powiecie pójdą w ślady 
Malanowa i również uchwalą takie 
fundusze. -Bo fundusz sołecki ma 
zaktywizować społeczności wiejskie, 
a dzięki temu wieś pozostanie wsią, i 
nie ulegnie wyludnieniu -  podkreśli! 
senator Niewiarowski.

Bomba wyborcza poszła 
w górę

Znaczne reperkusje na przyszłość 
może mieć kolejne wydarzenie, a 
mianowicie decyzja o odwołaniu z 
funkcji zastępcy wójta Michała Ha- 
rasnego. Stało się tak na prośbę tego 
ostatniego, bowiem otwiera on właś
nie swoją kancelarię prawną. Wójt 
Gerard Krzeszewski informując rad
nych o odwołaniu Harasnego, w ko
lejnym zdaniu, poinformował ich, że 
były zastępca wójta nie kończy swojej 
przygody z polityka lokalną. -Pragnę 
przedstawić Michała Harsnego jako 
kandydata naszej gminy w najbliższych 
wyborach do Rady Powiatu. Osobiście 
zamierzam poprzeć jego kandydaturę 
-  zadeklarował Krzeszewski. No cóż! 
Bardziej spektakularnego rozpoczę
cia kampanii wyborczej Harasy nie 
mógł sobie wymarzyć.

Czy Malanów jedzie 
bez trzymanki?

Trzecim w kolejności wyda
rzeniem na tejże sesji, ale chyba o 
najdalej idących konsekwencjach, 
było uchwalenie budżetu gminy na 
2010r. Jak na spodziewane w roku

2010 niespełna 17 milionowe do
chody, to zaplanowane inwestycje 
na poziomie 6,8 min złotych mogą 
robić wrażenie. To ok. 32 proc. przy
szłorocznych wydatków, które mają 
wynosić niemal 21,5 min zł. W efek
cie deficyt budżetowy w wysokości 
ok. 4,5 min zł. Co z kolei oznacza 
kolejne kredyty. W tym momencie 
w Malanowie powinny zapalić się 
światła ostrzegawcze. Bo skumulo
wane zadłużenie gminy przekroczy 
50 proc. dochodów gminy.

Ale na razie wójt i skarbnik za
pewniają, że zadłużenie gminy jest 
pod pełną kontrolą. Oby mieli rację, 
a Malanów nie uprawiał dyscypliny 
pod nazwą -  Finansowa jazda bez 
„trzymanki”.

Krótka rozprawa między wój
tem i radnym powiatowym
Ostatnim akordem obrad była 

polemika powiatowego radnego An
drzeja Buta z wójtem Krzeszewskim. 
-Inne gminy podjęły decyzje o swoim 
udziale finansowym w remontach dróg 
powiatowych. Uważam, że i Malanów 
powinien zaproponować swój udział, 
aby coś jednak zrobić z drogą w Miła- 
czewie -  apelował radny But, dodając 
przy okazji, że negocjował w tej spra
wie ze starostą Bartosikiem. -Jestem 
przekonany, że po pierwsze pan starosta 
niczego nie negocjuje z  panem radnym, 
bo dzieli was duża różnica poglądów. 
Po drugie zaś -  zadeklarowaliśmy nasz 
udział w wysokości 25 proc., ale od 
pozyskanych środków zeumętrznych, a 
nie od kosztorysu. I  wreszcie po trzecie 
-  uważam, że to co się dzieje z droga
mi na poziomie powiatu jest całkowi
cie niezrozumiałe, choćby w kwestii 
kredytu. Wydaje mi się, że pan radny 
pouńnien mieć wiedzę o tym co się 
dzieje z pieniędzmi z kredytu - Butowi 
odpowiadał Krzeszewski. -Jestem w 
dobrych relacjach z panem starostą i 
mogę powiedzieć, że dobrze sobie radzę 
w powiecie -  przekonywał z kolei rad
ny. -Trudno podzielać taka opinię, gdy 
na posiedzeniu komisji starosta jednym 
zdaniem zbył pytanie radnego Buta -  ri
postował Krzeszewski, dodając, że już 
od dwóch lat powtarza tezę, że w Ra
dzie Powiatu powinno zasiadać dwóch 
przedstawicieli gminy Malanów. W 
kontekście powyższej polemiki przy 
jednoczesnym namaszczeniu na kan
dydata Michała Harasnego można 
być pewnym, że będziemy świadkami 
bardzo ciekawej rywalizacji o mandat 
radnego powiatowego. AJ
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Michał Harasny (po prawo), co prawda rezygnuje z “misji” w ma- 
lanowskim urzędzie, ale wójt Krzeszewski już wyznaczył dla niego 
nowe zadanie -  reprezentowanie gminy w radzie powiatu.

OGŁOSZENIE — ...... .................................................................................... .

MISTRZ BIOENERGOTERAPII
JOLANTA TKOCZ POWRACA

O tym, że pani JOLANTA 
TKOCZ rewelacyjnie uzdrawia 
mieszkańcy Turku i okolic mieli 
okazję się już przekonać, pani 
Jola zaskarbiła sobie sympatie 
ludzi z naszego miasta, poma
gając wielu osobom powrócić 
do zdrowia, żyć bez cierpienia 
a często bez leków, prowadzić 
zdrowy tryb życia. Jej działania 
wielu ludziom przyniosły ulgę 
- po prostu jest skuteczna. To 
profesjonalna bioenergoterape- 
utka klasy międzynarodowej. 
W iedzę zdobyw ała i p rak ty 
kowała zarówno w Polsce, jak 
i w Niem czech i Francji. Po
siada dyplom POLSKO-AME
RYKAŃSKIEGO CENTRUM 
MEDYCYNY NATURALNEJ. 
Jej kwalifikacje potwierdza PAN- 
STWOWY DYPLOM MISTRZA 
BIO EN ERG O TERA PII. Jak  
wielu bio terapeutów  pracuje 
ona systemem trzech zabiegów 
dzień po dniu. Ta metoda pozwa
la osiągnąć lepsze rezultaty przy 
zwalczaniu dolegliwości. Pani 
JOLA podejmuje się pomocy w 
chorobach układu naczyniowe
go; chorobach serca, miażdżycy, 
wysokim i niskim ciśnieniu, cho

robach reum atycznych; 
bólach, zapaleniach sta
wów, gośćcu itp. Osiąga 
bardzo dobre efekty 
w leczeniu zaburzeń 
h o rm onalnych , 
prostacie , po 
jej zabiegach 
często znika
ją; guzy, mięś
niaki, torbie
le. Pomaga w 
schorzeniach 
u k ła d u  p o 
karm ow ego  i 
problemach zwią
zanych z kręgo
słupem. W czasie 
zab ieg ó w  pani 
Jo la  daje w ska
zówki co robić, 
aby nie było na
wrotów choroby.

Oto kilka przykładów z księgi 
podziękowań;
ZUZANNA G. - Miała guzy na 

piersi i mięśniaki macicy, doku
czały jej uderzen ia  gorąca. Po 
kilku cyklach terapeutycznych 
wykonane badania wykazały, ze 
dolegliwości minęły.
BEATA F. - Po cyklu zabiegów

poprawiła się praca tarczycy, 
lekarz zdecydował się odstawić 
leki, zniknęły dolegliwości kli- 
makteiyjne, ustąpiła migrena. 
TADEUSZ T. - Mam proble- 

my z prostatą, lekarstwa niewie
le dawały. -Żona namówiła 
mnie na wizytę u p. Joli i 
teraz mogę żyć jak praw
dziwy mężczyzna 
MARIANNA A. - Cier 

piała na nadciśnie
nie,. c u k rzy cę , 
m ia ła  w y so k i 
cholesterol - Nie 

ch c ia łam  czek ać  
na zawał. O p. Joli 

pow iedziała mi 
sąsiadka, ciśnie

nie po zab ie
gach spada

ło, nie mu
siałam  już

brać tyle insuliny a i cholesterol się 
unormował - cieszy się kobieta.
JOLANTA TKOCZ przyjmuje 
w TURKU w dniach:
18, 19 i 20  STYCZNIA
Inform acje i zapisy wyłącznie 
telefonicznie pod nr tel.:
608  051 831  
lub 77 546  1781
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system o szerokości 80 mm 
z uszczelnieniem zewnętrznym

- wysoka izolacyjność cieplna 
i akustyczna,

• duży wybór kolorystyki profili

różnorodne wersje przyszybowe 
stwarzają możliwość dowolnej 
stylizacji okna

połączenie nowoczesnej techniki 
z najwyższym komfortem mieszkania

Biuro Handlowe w Turku 
ul. Kaliska 35 (za Domem 
tel./fax 063 280 34 22 
e-mail: turek@grobud.pl

----------------------- N
Usług),

http://www.oknarabien.pl
http://www.ginekolog-turek.pl
http://www.grobud.pl
mailto:turek@grobud.pl
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N a jp ię k n ie js z e  ś w ia to w e  i p o ls k ie  p rz e b o je

W alentynkowy wieczór 
w krainie wyobraźni

Organizatorzy jedynego spektaklu 13 lutego o godz. 18.00 w Hali Wi
dowiskowej Arena w Kaliszu serdecznie zapraszają wszystkich zakocha
nych, i nie tylko, na niezwykły koncert. To przekrojowe przedstawienie 
składa się z najlepszych piosenek wybranych ze spektakli Studia Buffo.

Sprawdzone przez znakomitą publiczność utwory w nowych aranżacjach 
Janusza Stokłosy porywają do krainy fantazji. Wokaliści nie trzymają kur
czowo mikrofonu, ale wraz z chórkami i tancerzami kreują wręcz malar
skie obrazy. Nowe choreografie przygotowane przez Janusza Józefowicza 
zaskakują pomysłowością i ogromną brawurą. Cały spektakl daje wraże
nie musicalu, mimo że składa się z utworów bardzo różnorodnych, po
chodzących z wielu krajów. Z tą materią świetnie poradzili sobie aktorzy 
Teatru Buffo, którzy tak w partiach wokalnych, jak i tanecznych wykazali 
się wręcz mistrzowskimi umiejętnościami. Wybrane przez autorów hity 
zadowolą upodobania starszej i bardzo młodej publiczności.

Mieszkańcy naszego regionu mogą kupić bilety w BT „Juventur” 
w Koninie przy ul. Tuwima 5 ,6 3-24 5-41 -4 1 .
Sprzedaż biletów trwa w punktach wymienionych na stronie internetowej: 

www.hitybuffo.kalisz.pl

z/ceg

................................................................................... ........ ..-........... .

SKUP ZŁOMU STALOWEGO
Uwaga! 1 METALI KOLOROWYCH
Zanim sprzedaż złom u konkurencji 
zadzwoń i sprawdź nasze ceny

Płacimy gotówką
1. Punkt Skupu w  Turku 

u l.M ile w s k ie g o  16, te l. 6 0 1 -5 8 4 -7 2 7
2. Punkt Skupu  

C is ew  1 4 6 , te l. 7 2 3 -4 3 6 -8 1 1
Z22/DK

Słownik bibliograficzny w 2011 roku
P

o trzech latach zabiegów ist
nieje realna szansa na wyda
nie słownika biograficznego dla 

Turku i okolic. Tak przynajmniej 
zapewniła Wanda Grzeszkiewicz 
-  dyrektor Miejskiej i Powiatowej 
Biblioteki Publicznej w Turku. 
W  siedzibie biblioteki odbyło się 
spotkanie w tej sprawie. Oprócz 
pracowników uczestniczyła w 
nim również grupa autorów słow
nika. Dyrektor Grzeszkiewicz

poinformowała, że M arek Rezler, 
który miał się zając redakcją słow
nika zrezygnował, a jego miejsce 
zajmie dr Mariusz Kaszyński z 
Brudzewa, historyk uczący w Ze
spole Szkół Technicznych w Kole. 
Określono też terminarz prac nad 
książką, która zatytułowana bę
dzie „Turek i okolice -  słownik 
biograficzny”. Autorzy biografii, 
których będzie osiemnastu, mają 
przesłać materiały doktorowi

Kaszyńskiemu do końca czerw
ca tego roku. On zakończy ich 
redagowanie do 29 lutego 2011 
roku. W  tym samym roku słow
nik m a zostać wydany. Znajdą się 
w nim biografie, osób szczególnie 
zasłużonych dla Turku i okolic. 
Ze strony biblioteki, nadzór nad 
powstaniem słownika sprawuje 
Małgorzata Pawłowska, kierująca 
Działem Zbiorów Regionalnych i 
Bibliograficznych. (art)

Trójka, z osiemnastu, autorów słownika.
46k

Pożyczki gotówkowe
-  od  1 OOO z ł
-  b e z  B IK -u
-  m in . d o c h ó d  o d  750 z ł
-  d o ja z d  d o  k lie n ta

(M> PROFI CREDIT
Twoje pienądw

Z A T R U D N IM Y  D O R A D C Ó W

C 63/ 240-0217

w  m m
m m

KILOROWYCH
W JW EGO

Oferuje do sprzedaży złom użytkowy: - kątowniki
PRZYKONA -ceo w n ik i

- drut zbrojeniow y
od 08 do 020ul. Przemysłowa 6

Tel. 063 278 04 16, czynne: 7.00 -15.00 - rury

n i

ZAJAZD EUROPEJSKI
w Szadowie Księżym

Zapraszamy wszystkich miłośników dobrej zabawy na

B A L  K A H F iA W A Ł O U Y  w dniu 23.01.2010
przy smacznej kuchni i muzyce zespołu Effectiv Band.

•V j y - * ».
V ' *-' ' ** 1

Ponadto informujemy, że posiadam y wolne terminy na organizację
imprez okolicznościowych na rok 2010

Z a p ra s z a m y  se rd e c z n ie
tel. 691 89  0 3  59  

691 06  80  90

taaakie wyróżnienie 
za taaakie konto

Konto Mocno Oszczędzające
pozwala zarabiać jak na lokacie, 
Gwarantuje 6 ,5%  w skali roku 
dla kwot do 5000 zł i 5%  
dla kwot powyżej 5000 zł,

Otwarcie I prowadzenie konta 
są darmowe, a pieniądze aą stale 
pod ręką i w każdej chwili 
bez utraty odsetek można 
wypłacie tyle, Ile się ehee,

Przyjdź do najbliższej 
placówki.
Turek
pl, Wojska Polskiego 10 
tel,; (22) 061 34 01=98 
(opłata jak za połączenie 
lokalne)
Pełna lista placówek 
na www,polfiankefg.pl

A
2  Poibank EFG

po prostu po ludzku

KUrNTA

http://www.hitybuffo.kalisz.pl


iór przyjezdnych
3 ła w e c z c e  w  Turku ktoś siedzi sam otnie
środku m iasta, n o c ą  zim ną, p e w n ie  m u m arkotnie?
okół pusto, żyw ej duszy, niczym w  c iem n ym  lesie.
Iko, gdzieś z o d d a li ko lęd głos się niesie.
ten sam tu siedzi, w  m arynarce ino
by chociaż mrugnął, albo ręką skinął.
rch Mehoffera
id a ć  nietutejszym c iekaw o ść  doskw iera  
zaufan iu  w ię c  im zd rad zę  -  d u ch  ja m  M eh o ffe ra , 
iór przyjezdnych
m M eh o ffe r tutaj?! Nie d o  nas ta  m o w a . 
iki w ich er przyw iał d o  Turku z Krakowa?  
d Lw ow a po  Fryburg, g rzech em  G o  nieznanie, 
e że n a  W schodniej Wielkopolski Ścianie  
3 ła w e c z c e  siedzi artysta tej miary?  
tuka a lb o  b a b a ?  Rzecz to  nie d o  wiary!
ich Mehoffera
tuka -  to  b yć  m oże, co  d o  kobie t tuszę, 

nie c h c e c ie  w  b u c io rach  z a g lą d a ć  w  m ą  
jszę.
nym  p o b y te m  w  Turku p ra w d a  zaś jest taka , 
m  przybył tu w  gości d o  księdza Florczaka, 
zw ykłeg o  nie b y ł on ulepion ciasta .

* g ło w ę  przewyższał m ożnych te g o  miasta, 
a w d ę  m ó w ią c , m ieściny zab ite j deskam i, 
taj w ie lka  b ie d a  szalała la tam i.
>rczak list nap isa ł -  Przyjacielu! M arzę, 
artysta Twej klasy zrobił mi w itraże, 
że Twój ta len t pow szechnie  jest znany,

3 tyle, że wystarczy byś pokrasił ściany, 
śż b y ło  robić, g d y  przyjaciel w zyw a.
3 zysk w ięc  nie licząc, d o  Turku przybywam , 
że gruszek nie zwykłem  zasypiać w  popiele,
3kty w ięc  m ej p racy  w id a ć  w  tym  kościele, 
iór przyjezdnych
p o d z ię c e  za te m  za  tw e  wielkie dzie ła  
sam ym  sercu m iasteczka ła w e c zk a  stanęła  
3 niej te ż  z b rązu  M istrza sylw etkę  o d la li 
ich Mehoffera
m u zaś skwerkowi m e imię n ad a li 
d tąd  tu ta j siedzę także  w  zim ę lu fą  
itrząc p o d  czyją teraz Turek jest b a tu tą .
□ jąc p o d  swym tyłkiem  zim ną tę  ła w c zy n ę  
imiast chyżo wskoczyć p o d  c ie p łą  pierzynę, 
iór przyjezdnych
ik w ię c  m ieszkań ców  m iasta i je g o  w ło d arzy  
idzisz D uchu Mistrza? Jak im to się darzy?
ich Mehoffera
śż! Ludziska z Turku i z okolic

C h cieliby o d  losu spokoju św iętego  
M arzą  o m ieszkaniach i o m iejscach pracy .
Ale w ła d z a  im te g o  nie c h c e  d a ć  n a  tacy .
Chór przyjezdnych
C o  się tyczy w ład zy , dzierżących ją  ludzi 
C o  Mistrz o nich myśli -  c iekaw ość  to budzi.
M y w  Turku przejazdem , pow iedzże  n am , gościom ,
Czy służą m ieszkańcom , czy w  ich g ard le  ością?
Duch Mehoffera
Lista ludzi w ła d zy  kilka nazwisk skrywa 
C h o ć  rządzi tu je d e n  -  Górmistrz się nazyw a.
Ani chybi, trzęsie wszystkim, ja k  w ieść g m in n a  niesie.
Bo n a  sto łkach je g o  sługi a lb o  sług kolesie.
By Górmistrza przejrzeć, nie trzeba  być lisem.

Dla swej w ła -  dzy um o cn ien ia  d o g a d a ł się z PiS-em. 
tak  G ór- mistrz z PiS-em rządzi już la tam i.

C h c e -  c ie  w ied zieć  w ięc e j, pos łu cha jc ie  sami. 
mistrz

c o  Mistrz tu o m nie praw i, niby p ra w d a , a le  c irca . 
Pomija się rolę M ękarskiego Mirka?

Tej w ład zy  bym  nie m iał, wśród rad n ych  moresu  
. Bez tej Szarej Eminencji, nie tylko Teesu.
Czy to prośbą, czy to groźbą, w ielu karki zg inał 
Każdej w ła d zy  jest potrzebny -  Richelieu kardynał.

Szara Eminencja Turku
D otąd gościć w  Szopce nie m iałem  zaszczytu 

C h o c iaż  n a  m ój te m a t krąży sporo m itów .
Ale d la  m nie zawsze by ło  to jak  lekcja  - 

Kluczem w  polityce  w in n a  b yć  dyskrecja.
G a b in e to m  w ład zy  p o stać  m o ja  zn an a  
Kulisy -  m ój żywioł, radni n a  ko lana.
M ajdzie  d a m  instrukcje ścisłe, przeszkolę Jasaka  

A n a  to Kowalczyk d a  z PeO  d ra p a k a .
R ad ę  Miejską tym  sposobem , kontroluję przecie.

C h o ć  to jest trudniejsze niż dozór w  p o w iec ie .
O d  te g o  wysiłku tw arz mi p raw ie  p łonie  
Jed n ak  pókim  w ice -, C za p la  nie zaton ie .
C h o c ia ż  w  opozycji te rc e t jest nie la d a .
W ystarczy p o s łu ch ać , c o  M arczew ski g a d a .

G d y  uszu n ad s taw ię  i n akażę  ciszę 
To n a w e t się d o w iem , c o  on w  Echo pisze.

MMM
M nie, b y w a lc a  szopki przed o czam i m a c ie  
Kiedy coś już p o w iem , wszystkim s p a d n ą  g a c ie .

M ó w ię , piszę w c ią ż  to sam o -  Turek c zek a  zg u b a .
Czas już kres p o ło żyć  rządom  Belzebuba.
Ledw ie c o  n a  język ślina mi przyniesie 
Głośno zaraz pow iem , publicznie, nie w  lesie.
O statnio m nie dręczy ta k a  o to  wizja,
R ządzącej ekipy w ielka hipokryzja.

Za rząd ó w  kom uny dzierżyli sztandary,
Dziś a n c ien  reg im e 'u  c h c ą  roli ofiary.
Taką dw ulicow ość nie tylko tu g a n ię  
M ilicyjną p a łk ą  spraw iłbym  im lanie.

Zresztą nie tylko za to pow inni w ziąć  b a ty  
Za z ła m a n ie  ob ietn ic  skład an ych  przed laty  

Że rodza jem  były w yborcze j kiełbasy  
N a le żą  się im także bardzo  srogie pasy

Za d łu g  wielki m iasta, d la  b ied n ych  brak c h a ty  
Za radnych: P ańczyka i Pionke m a n d a ty .

Górmistrz
Za wszystko la ć  p a łą , ja k a  to trad yc ja  
D em okracji broni - Z O M O  i milicja.
Turkowian zaś za p e w n ia m  o m ym  d u c h a  stanie  
Że bo ję  się tylko, g d y  p o d o b n e  zd an ie  

<L M a m  w  jakiejkolw iek spraw ie, c o  M arczew ski radny.
' G dyb yż tak  b yć  m ia ło , b y łb y  pasztet ład n y .

Nie sposób się też zgodzić z m ych rząd ó w  o sąd em . 
Muszę za te m  dow ieść, żem  nie jest w ie lb łą d e m . 

M o ż e  za m ych rząd ó w  w  m ieście d łu g ó w  góra  
Ale też p ien iędzy z Unii c a łk iem  spora fura.
Uzbroimy Strefę, b ęd zie  Zet p ięć  d ro g a  
Jakoż i po lichrom ia w  D om u P an a  Boga.
Takich nikt jeszcze nie w y d a ł p ieniędzy  
By m ieszkańców  Turku s a lw o w ać  o d  nędzy.
Myśl zaś to  b ezb o żn a  i pom ysł kudła ty ,
Że c h c ia łb y m  komuś z a b ie ra ć  m a n d a ty .
Kto sądzi inaczej, ten  człek  jest szalony.
Problem  z m a n d a ta m i?  - m a  g o  Lech Zielony.
Chór
Jacy  to  kłótliwi, c o  z te a o  w ynika?

Efektów  d o c ze k a m y  p raw ie  ja k  dż 
Będziem  mieli Strefę, Turek M eh o ff  
Figa z te g o  przyjdzie i tylko a fera . 
Również m arzeń Czapli m a  g ło w a  
Że Turek m a m ieszkańców tysięcy cz 
Pom ysłem  prom ocji grób  też mias 
N a  takiej im prezie tylko p iw o żłop  
Bo też n a  OSIR-rze rob ione Dni Turl< 
Są ku c h w a le  w ład zy  na  w łasnym  
Szczepienie staruszków, też jest jakie 
D a ć  im zastrzyk w  d u p ę  i wyborcz<
Górmistrz
Ja i tak  m ój Turek wielkim  m iastem  
W eźm y c h o ć b y  futbol -  g ram y w  <
Chór
Bujdy n a  resorach, i dość d ę ta  g a  
Tur nasz led w ie  zipie, i już b ez  Opłc 
Także ludność Turku m ale je  i znika. 
Dobrze, że Składkowski nie uciekł z
Górmistrz
Taka wizja Turku nazbyt jest ponure 
Bo w kró tce  za Lidlem stanie p o m r  
N azw y też n a d a m y  ulicom  i rondc 
MMM na stronie
Miastu to  p o m o że  jak  na  g
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Duch Mehoffera
0  klimacie w  mieście wszystko w ięc  już 
wiecie
Zatem  teraz spójrzmy, co  słychać w  
pow iecie.
P ow iat - firm a m arn a , nic z niej nie 
w ynika
J ed n a  w ielka g ra n d a , kpiny z 
p o d atn ika .
Kosztów c a ła  kupa, znikom e  
zalety
Sześć b an iek  starostwo,
1 p ó ł bańki diety.
Kot by zaś n a p ła k a ł w ięc e j 
inwestycji
To c a ły  d o ro b e k  trzech lat-koalicji.
Trudno w ię c  jest m ó w ić  o jakichś za le ta c h  
Za to  Ryś bryluje w  m e d ia c h  i g a z e ta c h .
Ryś
Często goszczę w  m ediach, piszą o mnie w  Echu 
Lecz po tekstach Jarka nie jest mi do  śmiechu.
A  c h o c ia ż  się staram , Echo w e  m nie w ali 
Za ja z d ę  row erem  d o  Turku z Kowali.
W m aju zaś ze śm iechu tarzali się w  traw ie  
G d y  prezyd en t je c h a ł i by ł w  Turku. Prawie.
Bitwa z p o g o to w ie m  - w o je w o d y  w ina  
C h c ia ł g o  nie d la  Turku, a le  d la  Konina.
W Poznaniu krzyczałem z ratow ników chórem  
Dobrze ro zeg ra łem  ta m tą  a w a n tu rę .
Pieniędzy na  drogi Poznań skąpi za  to  
Zrobię je  na kredyt, nim się skończy lato.
Pow iat o ta c z a ją  gęstych intryg m acki 
Szczęściem mi p o m a g a  p an  Rom an Rybacki.
G rom i o p o n en tó w , źg a  słów je g o  la n c a  
I m a  d o  p o m o c y  też Henryka Krańca.
M ej w ładzy w  pow iecie wielka z nich pod pora  
Ino d iety  c ię c ie  - dusi ich ja k  zm ora.
Bankier i Muzykant 
Dla ra jcó w  p o w ia tu  d ie ta  istny cu d  
Myśli tak  elita . C h o ć  nie zawsze lud.
Bo m u Echo w m a w ia , że ktoś g o  tu łupi 
D ieta  zaś grosz m arny! -  C iem n y lud to kupi?
I c h o ć  niższej d iety  w izja w ielu nęci 
M arzą  o tym  tylko W UML-u abso lw enci.
O d c h u d zan ie  d iety  - m arn a  to logika  
To wniosek m ądrali, ra d n e g o  M uzyka.
Duch Mehoffera
O  nierządny p o w ie c ie . Twe zginienie bliskie 
Słysząc te  w y w o d y  ta k  m oralnie śliskie.
Za żą d zę  p rzem ożną pub licznego  grosza,

C o  się tu panoszy, w y b o rc a  w a m  kosza
D a ć  w inien jesienią, b e z  m rugn ięcia  okiem  

Bo ta k a  pazerność p o w in n a  wyjść bokiem .
Ki:~ ------- '*" -m  n a w e t m ilionowy kredyt,

Który w  je d n e j czw arte j rozpły
n ą ł się w  niebyt.
D ych ę  w zięto  w  c u g la c h  n a  
p o w ia tu  dukty
Licząc już p o  c ichu  polityczne  
frukty.
N a  kredyt g ło so w a ł Karski lis- 
p rzech era
Ręka poszła w  górę  i c o  po w ie  
teraz.
Pan starosta kpi zeń n iem al w  
żyw e oczy
G d y  brudzewski rad n y  tro ch ę  
m u podskoczy.
G ó rą  za to ra d n a , Kasia P aw - 
licow a
Za której przyczyną Ryśka boli 
g ło w a .
Bo przy głosow an iu ręka jej z a 
d rża ła
I dziś może głosić, że nie da ła  ciała. 
Ci c o  kredytow i dali ongiś fory 
Muszą te raz  zajrzeć d o  puszki 
Pandory,
Którą swym p y tan iem  rozw arł 
dr C ichy
To c o  zobaczyli - pasztet jest 
nielichy.

Miliony paru ją , jak  e te r z menzurki.
R adnych zaś c ze k a ją  ,;t dość m arn e  cenzurki.
A c o  n a  to te raz  cz łek  n a d  w yraz ch w ack i 
i banku dyrektor, p a n  Rom an Rybacki?
W to, że cztery linie d la  kredytu w zięc ia  
a ż  n a d to  wystarczy, rzekł p e łe n  z a d ę c ia  - 
Pismo to dość krótkie, lecz w ym o w ne wielce!

To, ja k  jeść p a lc a m i. Po co  n am  w id e lce .
N a  nic a rg u m en ty , próżna jest m a  m o w a  

Czy coś z e c h c e  d o d a ć  w ło d a rz  M a la n o w a ?  
Malanowski Gepard
M alanowski ja m  drap ieżca , polityczne zwierzę 
N a p o w ia tu  sztuczki nikt m nie nie nabierze  
C h o ć b y  Ryś, że c h ło p  zeń duży 
N a c zy ta łe m  się w  podróży  
Jak starostą został Rysio 

P o m ó g ł mu w  tym  p ew ien  Zdzisio.
Zdzich mu kiedyś ła p ę  p o d a ł.

Teraz nie ch ce ?  A  to szkoda!
Trzymać sztam ę -  już 
nie pora!
Z o b aczy  się p o  w y b o 
rach.
Jak p o w ia tu  ra d a  po  
nich się ułoży  
B ędę w y p a try w a ł z 
m alanow skie j loży 
Po nich zaś nie b ę d ę  
d o  łask rad y  w zd y 
c h a ł
Bo m ym  p o m a za ń 

c e m  jest Harasny M ich a ł.
M a  b yć  z m ej poręki on p o w ia tu  radn ym  
Nie w idzę już Rysia, ani Buta w ład n ym .
Bo g d y  kredyt na drogi ja k  kam fo ra  znika.
M a la n ó w  nie d o sta ł n a  p ó ł kraw ężnika.
Nie zaw sze też najlepsze są m oje  m aniery  

Ale czy w ó jt staroście musi kraść papiery?
Sumienie ch cę  m ieć czyste, nad łb em  nieba lazur 
D la te g o m  p o k a za ł g e p a rd o w y  pazur.
Redakcja Echa
O  Ty D uchu za c n y  i W y c o  u nas gościcie przejazdem  
Jest że, ci to m iejsce dob rych  ludzi gn iazd em ?
Jaki się też o braz z tych sw arów  wyziera?
Czy m a  nasze m iasto klim at M eh o ffera?
C h o ć  żyć w  aurze Mistrza ła k n ą  Turku dusze 
W o b e c n y m  klim acie ła tw ie j o katusze.
Nie chodzi o słoty, ch ło d y, skwar czy mrozy
Lecz jak  o przyszłość Turku w a d z ą  się obozy
Których c e le m  stołek. S tąd ta k a  pysków ka
Jed n ych  się zastraszy, a  innym p o s a d a , p raw ie  jak  ła p ó w k a .
Tak już d w ie  d e k a d y  Turek się up iera  
Miastem być w  klimacie wziętym z M ehoffera.
A le o b raz Turku nie m a  nic z w itraża.

' Kto inaczej myśli, ten  p ra w d ę  o b raża .
Nie jest nasze życie n a  szkle m a lo w a n e  
Taką te zę  Echo d o p y c h a  ko lanem  
Raju nie uświadczysz n igdy z ła m ó w  Echa  
Ś lep n ąć  n a  w ła d z  grzeszki, g łu p c ó w  to  p o c ie c h a .
S w ego k o ń c a  Szopka w  końcu już d o c ie ra  
C h o ć  nie b y ła  c a łk iem  w  aurze M eh o ffe ra .

Duch Mehoffera
Posłuchajcie w ię c  jeszcze  
Rom ka Antosika 
Chudy radny, nie literat
Jam  nie z Rip-u, ani z soli 
Tylko z te g o  c o  m nie boli. 
Głos m ój zaś to bun t m ło 
dości
Tęgo mi rach u ją  kości. 
Precz już smutki, furda  
żale .
Nie b ę d ę  się przecież  
uskarżał ja  stale.
Bo inne m ą  duszą rozterki 
ta rg a ją
Zaraz je  przedstaw ię, c a ł
kiem  ich nie ta ją c .
Strefa, d ro g a , ratusz, dzie
ło  M eh o ffe ra .
A wszystko to jen o  m a te 
rialna sfera
A b y  zaś korzyści były jakie  
z te g o
W arto  cel określić -  p o  c o  i 
d laczeg o ?
Bo jeśli tak  b ez wizji zrobim  
te  z a d a n ia  

:dżu kan ia.
< ra,

nie mieści,
Jerdzieści. 
t j kopią

c J
p od worku.
*| mgliste 
c listę?

widzę
:rugiej lidze.

dka  
i łka.

pomnika.

■kTura.
im.

rypę kondom .
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Rok 2009 w policji i straży
W ubiegłym roku policjanci i strażacy z powiatu turkowskiego mieli ręce pełne roboty, choć jak pokazują statystyki na naszych drogach robi się 

coraz bezpieczniej. W porównaniu z 2008 wydarzyło się o 19 wypadków mniej, zanotowano też mniej kolizji. W trasie życie straciło jednak 12 osób. 
-Odnotowaliśmy poprawę bezpieczeństwa na drogach powiatu tureckiego, ubolewam natomiast nad ciągle zwiększającą się liczbą pijanych kierowców 
-  podsumowuje Henryk Janik, naczelnik Sekcji Ruchu Drogowego w turkowskiej KPP.

Styczeń
Jeszcze w styczniu doszło do 

tragedii rodzinnej w jednym z 
brudzewskich domów. Podczas 
libacji alkoholowej, 26-letnia ko
bieta chwyciła za kuchenny nóż i 
rzuciła się z nim na konkubenta. 
30-latek został kilka razy ugodzo
ny w okolice ramienia i łopatki. 
Mężczyzna co prawda trafił do 
szpitala, lecz wyszedł z niego już 
kilka godzin później i by chronić 
ukochaną nie pozwał jej do sądu. 
Sprawa rozeszła się po kościach. 

Luty
Już w lutym uaktywnili się 

złodzieje i oszuści. Starym spo
sobem na “gazownika” męż
czyzna ukradł dwóm starszym 
turkowiankom 2 tys. zł. Pierw
szą odwiedził w jej mieszkaniu 
przy ul. Orzeszkowej. Mówił, że 
sprawdza kuchenki i butle gazo
we. -Najpierw oglądał sprzęt, a 
następnie coś wymienił. Nie wiem 
co, bo się na tym wcale nie znam  
-  mówiła 82-latka. Za usługę zażą
dał 100 złotych, gratisowo spraw
dził też inne pomieszczenia. W 
ten sposób „zarobił” kolejne 1000 
zł, kradnąc pieniądze z jednej z 
szafek. Jeszcze tego samego dnia 
zapukał do 86-letniej staruszki 
mieszkającej przy Smorawińskie
go. Podobnie jak poprzednio za
brał z jej domu 800 zł.

Marzec
Na początku miesiąca do szpi

tala trafił 16-letni uczeń turkow
skiego Zespołu Szkół Technicz
nych. Kiedy wyszedł z budynku 
po skończonych lekcjach, natknął 
się na grupkę mężczyzn, którzy 
zaczęli go bić. Poinformowanym 
przez nauczyciela policjantom 
udało się zatrzymać jednego ze 
sprawców. Według niego bójka 
był ustawiona, gdyż młody do- 
brzanin wcześniej pobił jednego 
z kolegów napastników.

Kolejnych złodziei złapano 
kilka dni później. Młodzi turko- 
wianie odwiedzając 16-letnią ko
leżankę, wynieśli z mieszkania 
biżuterię jej matki, wartą ponad 
8.000 zł. 42-letni kobieta wyjecha
ła na kilka dni z miasta, zostawia
jąc w mieszkaniu córkę. Kiedy 
wróciła, z jej szafki zginęły złote 
pierścionki, kolczyki, bransolet
ki, obrączka i naszyjnik. Złodzieje 
za kradzież stanęli przed sądem.

Pierwszą ofiarą śm iertelną 
w minionym roku był 37-letni 
mieszkaniec Żuk (gm. Turek). 
Mężczyzna prawdopodobnie 
zatruł się tlenkiem węgla. Jego 
ciało znalazła żona i natychmiast 
wezwała karetką pogotowia. Po 
zbadaniu okazało się, że nie żył 
już kilka godzin. Mężczyzna noc 
spędził w kotłowni, w piwnicy 
domu.

Długa była ostatnia noc mar
ca. Strażacy walczyli z niebez
piecznym dla życia i środowiska 
kwasem  azotowym, który wy
dobywał się z rozszczelnionej 
cysterny. Do zdarzenia doszło 
na skrzyżowaniu Alei Jana Pa

wła II z Chopina. Przejeżdżający 
przez Turek, ciężarówką z cieczą 
mężczyzna, gdy zatrzymał się 
na światłach zauważył, że spod 
kół samochodu wydobywa się 
dym. Okazało się, że z jednego 
z zaworów wyciekała zawartość 
cysterny. -Zagrożenie było bardzo 
duże -  mówił dowodzący akcją 
kpt. Arkadiusz Janaszkiewicz z 
turkowskiej PSP. Dla bezpieczeń
stwa ewakuowano mieszkańców 
okolicznych domów. Na miejsce 
wezwano też jednostkę Chemicz- 
no-Ekologiczńą z Konina. Sto 
litrów 55-procentowego kwasu 
azotowego, który wydostał się z 
cysterny, zneutralizowano. 

Kwiecień
W nocy, 11 kwietnia, funk

cjonariusze patrolujący miasto 
zauważyli idącego ulicą pijanego 
mężczyznę. Chcieli go wylegity
mować, jednak nie miał przy sobie 
dokumentów. Towarzyszyli mu 
więc w drodze do domu. Kiedy 
weszli do budynku przy ul. 3-go 
Maja, drzwi mieszkania mężczy
zny były otwarte na oścież, a ze 
środka dochodził płacz dziecka. 
Okazało się, że 25-latek zostawił 
bez opieki dwuletnią córeczkę. 
Zziębnięte i wystraszone dziecko 
oddano pod opiekę babci, a tatu
sia, który miał ponad 3 promile 
alkoholu, zamknięto w areszcie.

Kolejny nieodpowiedzialny 
ojciec wpadł w ręce policji kilka 
dni później Tym razem, 32-latek 
wiózł peugeotem dwoje dzieci 
-  6- i 4-letnie, konkubinę i kole
gę. W  W arence stracił panowanie 
nad pojazdem i uderzył w drzewo. 
Nie miał prawa jazdy, za to miał 
około 1,5 promila alkoholu.

Maj
Podczas długiego weekendu 

do poważnej rozróby doszło w 
Tuliszkowie. Inicjatorem bójki 
był pijany 13-latek, który zaatako
wał dwóch 20-letnich mężczyzn. 
Awanturnika z komendy policji 
odebrali rodzice.

Jedna z głośniejszych afer wy
darzyła się w połowie maja. W te
dy to piłkarze pierwszoligowego 
Tura ‘T u rek ”, po jednym z me
czów urządzili alkoholową libację 
w hotelu, podczas której jeden z 
nich groził portierowi śmiercią. 
Dzięki szybkiej interwencji po
licji i trenera, zakusy pijanych 
zawodników ograniczyły się do 
gróźb, których nie zdążyli speł
nić. Sportowców ukarano man
datami za zakłócanie porządku 
publicznego.

W  ubiegłym roku nie zabrakło 
także łapówkarzy, którzy by unik
nąć mandatów, chcieli przekupić 
policjantów. Pierwszego złapali 
funkcjonariusze z Przykony. Za 
sto złotych mieli przymknąć oko 
na wyprzedzanie na podwójnej 
ciągłej i brak kompletu doku
mentów. Pieniądze jak twierdził 
miały być dla nich na obiad i kola
cję. Dużo mniejszą kwotą chciał 
się wykupić pijany mieszkaniec 
Feliksowa.

Jadącego na rowerze mężczy
znę, za jazdę po pijanemu i to z 
orzeczonym przez sąd zakazem, 
policjanci zatrzymali w Felikso
wie. Cyklista, by uniknąć kary 
chciał wręczyć stróżom prawa 
wszystkie pieniądze, które miał 
przy sobie, czyli dokładnie 33 
złote i 45 groszy, w bilonie. Mun
durowi nie skusili się jednak, a za 
próbę przekupstwa zamknęli go 
w areszcie.

Opinią publiczną wstrząsnę
ło zdarzenie, do którego doszło 
piątkowej nocy (22 maja) na sta
cji Shell. Odbyła się tam bójka, 
którą każda ze stron zapamiętała 
inaczej. Policjanci twierdzą, że tej 
nocy stację odwiedziło sześcioro 
turkowian, którzy zachowywali 
się agresywnie i ich zaatakowali. 
Jedna z uczestniczek zajścia, mia
ła nawet uderzyć funkcjonariusza 
torebką w głowę, w wyniku cze
go z podejrzeniem wstrząśnienia 
mózgu, trafił do szpitala.

Jednak młodzi ludzie zupełnie 
inaczej przedstawiali całe zajście. 
Według nich funkcjonariusze po 
cywilnemu sprowokowali całe 
zajście. -Kiedy wyszliśmy ze stacji 
zobaczyliśmy podjeżdżające kolejno 
radiowozy. Mundurowi podbiegli 
do nas. Dostaliśmy gazem łzawią
cym po oczach, później przewrócili 
nas na ziemię, a na koniec zakuli 
w kajdanki -  opowiadał jeden z 
uczestników bójki.

Czerwiec
Ponad pół promila w wydy

chanym powietrzu miała pielęg
niarka, która przyszła do pracy 
na blok operacyjny do turkow
skiego szpitala. Dziesięć minut 
przed rozpoczęciem zmiany, na 
Łąkowej została zatrzymana przez 
policjantów, którzy sprawdzili jej 
stan trzeźwości. -Kobieta była bar
dzo nieprzyjemna. Miała do nas 
pretensje, bo spieszyła się do pracy 
-  opowiadał jeden z funkcjonariu
szy. Podobno jej stan nietrzeźwo
ści wynikał z tego, że poprzedniej 
nocy w jej mieszkaniu odbywała 
się zakrapiana impreza. Sprawa 
sądowa jeszcze się nie skończyła.

W tym miesiącu pojawił się 
także kolejny łapówkarz. Tym 
razem mieszkaniec Wrzącej, za
trzymany przy ul. Chopina w Tur
ku był bardzo hojny. Mężczyzna 
próbował wręczyć policjantom aż 
1000 zł. I tym razem funkcjona
riusze nie skusili się na dodatko
wą gratyfikację, a kierowcę, który 
miał ponad trzy promile alkoholu 
odwieźli do izby wytrzeźwień.

Pierwsza ofiara lekkomyśl
nych letnich kąpieli, utonęła 
na samym początku wakacji w 
Dzierżąznej. 51-letni mężczyzna 
wraz z bratem  poszedł nad wyro
bisko żwirowe na ryby. Po kilku 
godzinach połowów postanowił 
się wykąpać. Kiedy zanurkował, 
już nie wypłynął. Po kilku godzi
nach poszukiwań ciało znaleźli 
dopiero płetwonurkowie. Możli
we że jedną z przyczyn utonięcia 
był alkohol.

Lipiec
Dwie ofiary śmiertelne, ko

lejne trzy ranne, w tym dziecko, 
to bilans pierwszego lipcowego 
weekendu na drogach. Około po
łudnia, 22-letni cichowianin jadąc 
motocyklem uderzył w barierkę 
i znak drogowy, po czym spadł 
z wiaduktu. Chłopak nie przeżył 
wypadku. Trzy godziny później, 
za kierownicę poloneza caro 
wsiadł 24-letni mieszkaniec Tur
ku. Wraz z nim w samochodzie 
znajdowały się jego dzieci: -  2- i 
4-letnie. Kiedy wpadli do rowu, 
maluchy nie były przypięte pasa
mi, nie siedziały też w fotelikach. 
Mężczyzna pobił tego dnia nie
chlubny rekord ilości alkoholu, 
w organizmie miał ponad cztery 
promile.

Chwilę po 20.00 w Kotwasicach 
doszło do kolejnego tego dnia 
tragicznego wypadku. W wyniku 
zderzenia dwóch volkswagenów 
-  polo i golfa, na miejscu zginęła 
pasażerka jednego z nich.

Kilka dni trwały poszukiwania 
młodego chłopaka, który utonął 
w zbiorniku w Przykonie. 27-let- 
ni mieszkaniec Ozorkowa, wraz 
z kolegami przyjechał posur- 
fować. Postanowił popłynąć na 
wyspę znajdującą się na środku 
jeziora. Kiedy wracał zniknął ko
legom z oczu. Mimo zakrojonej 
na dużą skalę akcji poszukiwaw
czej, ratownikom nie udało się 
odnaleźć zaginionego. Dopiero 
po kilku dniach woda oddała cia
ło mężczyzny.

Sierpień
W  sierpniu mieszkańców po

wiatu poruszyła sprawa morder
stwa w Grzymiszewie. W  jednym 
z tamtejszych domów, sąsiad 
znalazł zwłoki 32-latka. Jak się 
okazało, dzień wcześniej w jego 
mieszkaniu odbywała się zakra
piana impreza, podczas której 
biesiadnicy pokłócili się. Najbar
dziej agresywny był najmłodszy 
z nich, którego złapano już kilka 
dni później. 20-latek przyznał się 
do zamordowania kolegi, który 
rzekomo znieważył jego siostrę.

W połowie miesiąca w Bę- 
dziechowie w gminie Kawęczyn, 
kilkudziesięciu strażaków i dru
hów OSP walczyło z groźnym 
pożarem, który błyskawicznie 
rozprzestrzenił się na dwa sąsia
dujące ze  sobą gospodarstwa. 
Dwie rodziny, w ciągu godziny, 
straciły tam dobytek życia.

Do czarnej listy ofiar naszych 
dróg dołączyło pod koniec sierp
nia dwoje mieszkańców Łodzi. W 
Smulsku w gminie Przykona, w 
miejscu, w którym w październi
ku 2006 roku zabili się dwaj spor
towcy (także z Łodzi), tym razem 
zderzyły się dwa samochody. 
Jeden z nich wracał z pogrzebu, 
drugi jechał na wesele. Dwóm 
osobom nie udało się wyjść 
szczęśliwie z wypadku, pozostali 
uczestnicy zdarzenia z licznymi 
obrażeniami trafili do szpitala.

Nie był to koniec tragedii w

sierpniu. Już następnego dnia w 
Dziadowicach, w gminie Mala
nów, pod kołami busa zginął 41- 
latek. Mężczyzna jadąc rowerem 
nie zachował zasad bezpieczeń
stwa i nagle zaczął skręcać. Kie
rowca samochodu nie miał szans 
by go ominąć.

Wrzesień
Mimo rozpoczęcia roku szkol

nego doszło do kolejnego uto
nięcia. Ostatnią ofiarą wody był 
17-letni łodzianin, który wraz z 
kolegami przyjechał nad zbiornik 
Jeziorsko. Młodzi ludzie chcieli w 
plenerze spędzić ostatnie chwile 
przed szkołą. Troje z nich posta
nowiło wybrać się na znajdującą 
się kilkanaście metrów od brze
gu wyspę. Można było bezpiecz
nie się tam dostać, gdyż po dro
dze woda sięga najwyżej kolan. 
Łodzianie nie wiedzieli jednak, że 
tuż obok znajdują się bardzo głę
bokie i zdradliwe zagłębienia. Do 
jednego z nich wpadł właśnie 17- 
latek. Żaden z kolegów nie odwa
żył się wskoczyć za nim, dopiero 
po kilku godzinach płetwonurko
wie wyłowili ciało chłopca.

Kolejny duży pożar strażacy 
odnotowali w Grabieńcu. Akcja 
gaśnicza trwała tam cały dzień, 
nie udało się jednak uratować 
dobytku życia rodziny Synen- 
ko. Poza stodołą, spłonęły także 
znajdujące się w środku zwie
rzęta. Rodzinie przez kilka dni 
w usuwaniu skutków pożaru po
magali sąsiedzi.

Listopad
Po kilku tygodniach spokoju 

na drogach, w listopadzie nasiliły 
się tragiczne w skutkach wypad
ki. W  pierwszym, który wydarzył 
się w Wichertowie, w gminie 
Przykona, zginęli dwaj mężczyź
ni. Przyczyną zderzenia aż trzech 
samochodów był... pies, który 
nagle wyskoczył na jezdnię. Kil
ka dni później w Turku młoda 
kobieta, wyjeżdżając z drogi pod
porządkowanej, wjechała wprost 
pod rozpędzoną ciężarówkę. 
Śmierć podniosła podróżująca na 
tylnym siedzeniu babcia kobiety.

O BMW, które wstrząsnęło 
Turkiem  pisaliśmy pod koniec 
miesiąca. Przypomnijmy, że 
ukradziony w Niemczech samo
chód, policjanci znaleźli na jednej 
z posesji w Grabieńcu. Warte 400 
tysięcy złotych cacko udało się 
namierzyć dzięki zamontowane
mu wewnątrz GPS-owi, którego 
złodzieje nie wyłączyli.

Grudzień
W ubiegłym roku nie zabra

kło także wstrząsających histo
rii miłosnych. W Grąbkowie, w 
gminie Malanów, mąż z rozpa
czy po rozstaniu z żoną podpalił 
jej dom. Jak mówią mieszkańcy 
wsi kilka miesięcy wcześniej 
podrzucił też ogień pod budynki 
gospodarcze. Zatrzymany przez 
policję mężczyzna tłumaczył, że 
nie chciał zrobić krzywdy ani 
żonie, ani teściowej, podpalił ich 
dom z zemsty. boxa, ił
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Podsumowali udany 2009 rok

Uniejów i Poddębice 
jak Kargul z Pawlakiem

Ostatnia w ubiegłym roku 
sesja Rady Miejskiej w Unie
jowie, była podsumowaniem 
zbliżającego się do końca 
2009r. Burmistrz Kaczmarek 
dziękował i chwalił. W ton 
podziękowań uderzył też soł
tys Wincenty Gadzinowski. 
Burmistrz niespodziewanie 
ogłosił, że Marek Jabłoński 
obejmuje z dniem pierwszego 
stycznia stanowisko dyrekto
ra Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Kultury. Mówił też o zawist
nych sąsiadach, przeszkadza
jących w rozwoju gminy Unie
jów, a nietrudno się domyślić 
kogo miał na myśli.

Podziękowania od sołtysów
Janusz Kosmalski z satysfak

cją stwierdził, że na ostatniej w 
2009 roku sesji Rady Miejskiej 
stawił się kom plet radnych. Soł
tysi mówili o potrzebie wymia
ny starych tablic informujących
0 swoich siedzibach. Była też 
mowa o pismach policji, zaleca
jących umieszczenie na budyn
kach num erów posesji. Pytano, 
gdzie takie tabliczki można kupić
1 jak mają wyglądać. Sołtys Gadzi
nowski, w imieniu uniejowskiego 
Kola Krajowego Stowarzyszenia 
Sołtysów, podziękował radnym i 
burmistrzowi oraz wszystkim po
zostałym osobom, które przyczy
niły się do budowy i modernizacji 
sieci dróg na terenie gminy. Ży

czył, aby i w przyszłości udawało 
się dokonywać równie spekta
kularnych inwestycji, służących 
całemu społeczeństwu.

Zawistni przeszkadzają
Miniony rok podsumował 

burm istrz Józef Kaczmarek. Po
dziękował wszystkim za wspar
cie i współpracę. Podkreślił 
duży wkład pracy urzędników 
gminnych, których zakres obo
wiązków zwiększył się nawet do 
500 procent. Powiedział, że bez 
współpracy, dobrej woli i zrozu
mienia, nie ma szans na osiągnię
cie sukcesu.

-Gdyby budżety były tej wielko
ści, co ten w 2009 roku i składały 
się na dodatek z  własnych docho
dów, moglibyśmy w pełni optymi
stycznie spoglądać w przyszłość 
-  powiedział. W  minionym roku 
gm ina wydała na inwestycje 30 
milionów złotych. Zaciągnięto 
tylko 600 tys. kredytu. Na spła
ty kredytów wydano 2,4 min zł. 
Z samych odsetek bankowych, 
gm ina zarobiła pół miliona zło
tych. Burmistrz powiedział, że w

wielości zadań gm inę odciążyła 
spółka „Termy-Uniejów”. Duża 
w tym zasługa M arcina Pamfila, 
jej prezesa.

-Kiedy zaczynałem pracę na 
tym stanowisku nie sądziłem, że 
będą tak duże budżety -  stwierdził 
Kaczmarek. -Gdyby nie było zawi
ści ze strony niektórych sąsiadów, 
mielibyśmy podobne perspekty
wy jeszcze, co najmniej na kilka 
lat. Burmistrz poinformował, że 
gm ina miała dostać 10 min zł na 
budowę boisk, a pięć milionów 
zamierzał wyłożyć prywatny in
westor na hotel w ich pobliżu. 
Ale zawistni i zazdrośni sąsiedzi 
sprawili, że tych pieniędzy nie bę
dzie, albo zostaną zmniejszone. 
Dostały za to pieniądze Poddę
bice, które jego zdaniem budują 
boiska nie pod Euro 2012, ale po 
to, aby teren  obecnego stadionu 
przeznaczyć na obiekty termalne. 
Jednak jak na razie do gorących 
wód się tam  nie dowiercono. 

Kino zniknie w styczniu
Burmistrz poinformował o 

rozstrzygnięciu przetargu na

budowę basenów termalnych. 
Wpłynęło sześć ofert. Oscylowały 
w granicach od 21 do 50 min zł. 
Wybrano najtańszą firmę z Kielc. 
Rozstrzygnięto również przetarg 
na Dom Pracy Twórczej na miej
scu obecnego kina. Wpłynęło 
dziewięć ofert od 2,6 do 5 min 
zł. Jeszcze w styczniu obecny 
budynek kinowy ma zniknąć z 
powierzchni ziemi, a wraz z nim 
niechlubna wizytówka miasta. 
Drugą taką jest spalony młyn przy 
wjeździe do miasta. Burmistrz po
chwalił „Termy”, których obrót w 
minionym roku wyniósł 8,5 min 
zł. Poinformował też o zmianie na 
stanowisku dyrektora Miejsko- 
Gminnego Ośrodka Kultury. Na 
rok czasu obowiązki powierzył 
Markowi Jabłońskiemu, dotych
czasowemu inspektorowi ds. 
oświaty kultury i sportu Urzędu 
Miejskiego. Choć to postać znana 
i wielce zasłużona dla Uniejowa, 
to ta nominacja wielu zaskoczyła. 
Wcześniej nie było jakichkolwiek 
przecieków na ten temat. Jabłoń
ski, to były współpracownik Echo

Turku, który przez wiele lat kie
rował uniejowskim MGOK-iem. 
Nie chciał na razie komentować 
zaistniałej sytuacji.
Składka na stowarzyszenie 

Rada dokonała zmiany w 
uchwale o przystąpieniu do Sto
warzyszenia Lokalna Grupa Dzia
łania „Między Wartą, a Nerem ”. 
Dotyczyła ona ustanowienia skład
ki w wysokości czterech złotych 
od mieszkańca gminy. Burmistrz 
wyjaśnił, że chcąc pozyskać środ
ki unijne, LGD musi posiadać 
wkład własny, a poza tym projekt 
musi zostać sfinansowany z włas
nych środków, by po czasie otrzy
mać ich częściowy zwrot. Później 
już poszło jak z płatka. Jednogłoś
nie uchwalono składki na LGD 
oraz ostatnie zmiany w budżecie. 
Na zakończenie przewodniczący 
Kosmalski podziękował radnym 
za spokój i konstruktywne dzia
łania w  minionym roku. Burmi
strzowi życzył zdrowia i zrealizo
wania wszystkich zaplanowanych 
gminnych inwestycji.

Andrzej R. Tyczyno

Spicymierzowskie kolędowanie
W kościele parafialnym w Spicymierzu, odbył się koncert kolęd. Zagrała miejscowa or

kiestra dęta pod batutą Włodzimierza Smolarka oraz kwartet instrumentów dętych. Zaśpie
wała Martyna Kaźmierczak -  uczennica szkoły podstawowej. Koncert prowadził Stanisław 
Pełka, miejscowy sołtys i komendant jednostki OSP.

Niewielki kościół w Spicymie
rzu, zapełnił się po brzegi. W  nawie 
bocznej zasiadła kilkudziesięcio
osobowa orkiestra dęta Ochotni
czej Straży Pożarnej, która kolędą 
„Bóg się rodzi” rozpoczęła Mszę 
świętą. Celebrował ją ks. Wojciech 
Kaźmierczak -  proboszcz tutejszej 
parafii, a towarzyszył mu Zbigniew 
Łukasik -  wywodzący się stąd

kleryk. Przed ołtarzem ustawiono 
dużą szopkę z drewna, w której 
stanęła ambona. Z niej to ksiądz 
proboszcz odczytał list biskupów, 
kierowany do wiernych z okazji 
nowego roku liturgicznego. Na 
koniec mszy ks. proboszcz zapro
sił na koncert kolęd. Poprowadził 
go Stanisław Pełka: sołtys, prezes 
straży i muzyk orkiestry, grający

na bębnie. Jego wnuczka Karolina 
Kamiszewska, gra w niej na klar
necie. Orkiestra ze Spicymierza 
jest jedną z najlepszych w woje
wództwie łódzkim. Duża w tym za
sługa prowadzącego ją od trzech 
lat Włodzimierza Smolarka.

Rozpoczęli jedną z najpiękniej
szych kolęd zagranicznych i jedną 
z najpiękniejszych kolęd polskich Stanisław Pełka poprowadził koncert, a Martyna Kaźmierczak był

a solistką.
- Cichą Nocą i Wśród Nocnej Ci
szy. Później były także mniej zna
ne bożonarodzeniowe utwory. 
Trzy kolędy wykonała z orkiestrą 
Martyna Kaźmierczak -  uczennica 
Szkoły Podstawowej w Uniejowie. 
Następnie trzy utwory wykonał 
kwartet instrumentów dętych w 
składzie: Marcin Kamiszewski
-  trąbka, Anna Hojczak -  trąbka, 
Dominik Górka -  tenor i Robert 
Bartkiewicz -  bas. Po kwartecie 
ponownie zagrała cała orkiestra. 
Szczególnie zachwyciło brawu
rowe wykonanie „Przybieżeli do 
Betlejem pasterze”. Koncert za
kończyły znane amerykańskie pio

senki bożonarodzeniowe między 
innymi „Białe święta”. Wszystkich 
kolędujących nagrodzono gromki
mi brawami.

Prezes Pełka podziękował za 
liczne uczestnictwo w koncercie 
oraz za finansowe wspieranie or
kiestry. Dzięki niemu możliwe było 
zakupienie brakującego umundu
rowania. Podziękował też dyrygen
towi i członkom orkiestry. Zaprosił 
wszystkich na uroczystość jubile
uszową z okazji 40-lecia orkiestry, 
która odbędzie się 18 lipca 2010 
roku. Wszystkim życzył szczęśliwe
go nowego roku, a przede wszyst
kim zdrowia. Andrzej R. Tyczyno



16 5 stycznia 2010 r. ECHO TURKU

Szkoła promująca zdrowie
P

odsumowanie projektu
“Szkoła promująca zdro
wie”, było powodem wizyty 

studyjnej, jaką złożyli w Skarży- 
nie członkowie grona oceniające
go realizację projektu.

Szkołę w Skarżynie .odwiedzi
ły między innymi Krystyna Pod- 
lasińska-Szajkowska - wizytator 
Wielkopolskiego Kuratorium 
Oświaty oraz Anna Kamińska - 
doradca metodyczny MODN w 
Koninie. W  roli obserwatorów, 
a zarazem opiniujących działa
nia szkoły w zakresie promocji 
zdrowia wystąpili: Alfred Rajczyk 
- dyrektor Stacji Sanitarno-Epi
demiologicznej w Turku oraz Li
dia Baraniecka -  pracownik ds. 
oświaty i promocji zdrowia Sa
nepidu w Turku. Władze samo
rządowe reprezentował Zenon 
Tomczyk - sekretarz gminy Ka
węczyn. Z zaproszenia skorzysta
li również: Bożena Trzuskolas - 
przewodnicząca Rady Rodziców, 
Bogumiła Dzikowska - przedsta

wicielka Zarządu Skarżyńskiego 
Stowarzyszenia Inicjatyw Szkol
nych oraz Wojciech Knera - na
czelnik OSP w Skarżynie.

Po powitaniu gości, Maria 
Antoszczyk -  dyrektor szkoły 
scharakteryzowała swoją placów
kę, która do projektu „Szkoła 
Promująca Zdrowie” przystąpiła 
w 2007 roku. W  ciągu dwóch lat 
spełniła wymogi przewidziane 
w okresie przygotowawczym do 
włączenia w Wojewódzką Sieć 
Szkół Promujących Zdrowie.

Dalszą część uroczystości 
prowadziła Beata Ryśkiewicz 
-  szkolny koordynator progra
mu, a pomagały jej członkinie 
zespołu wspierającego, Barbara 
W alaszczyk i Renata Goślińska. 
W  trakcie wizyty studyjnej przed
stawiono w formie prezentacji 
multimedialnej, dorobek okresu 
przygotowawczego. Opracowa
ła ją Kamila Sm ura -Lodzińską. 
Uczniowie szkoły zaprezentowali 
część artystyczną o tematyce pro-

Prozdrowotny występ dzieci.

Oceniani i oceniający.

zdrowotnej. Szcze
gólny zachwyt wzbu
dził występ Kabaretu 
Doktora Zdrówko. 
Do wglądu była też 
dokumentacja for
malna i fotograficzna, 
potwierdzająca reali
zację zaplanowanych 
działań prozdrowot
nych. O wystrój szko
ły w tym dniu zadbała 
Milena Mąka.

W  myśl zasady 
„do serca przez żo
łądek”, pani Beata 
Goślińska z pomocą 
jak zwykle niezawod
nych mam z Rady Ro
dziców, przygotowały 
degustację zdrowej 
żywności. Estetyczny 
stół i kolorowe pysz
ności oczarowały go
ści. Podczas wizyty 
goście mogli również

skorzystać z szybkiej konsultacji 
lekarskiej i otrzymać „receptę na 
zdrowie”.

Końcowym etapem wizyty 
była dyskusja podsumowująca i 
zawierająca ocenę dorobku szko
ły w zakresie promocji zdrowia. 
Wszyscy uczestnicy wizyty zgod
nie podkreślali: ciekawe i twórcze 
pomysły, sposoby i formy realiza
cji projektu, współpracę szkoły z 
różnymi instytucjami, estetyczny 
wizerunek szkoły, podejmowa
nie przez szkołę różnorodnych 
działań dla lokalnej społeczności. 
Szczególnie podkreślano rodzin
ny klimat małej placówki, jaką jest 
szkoła w Skarżynie, w której czuje 
się atmosferę życzliwości i otwar
tości zarówno dla uczniów jak i 
rodziców. Zdaniem oceniających, 
wszystkie działania szkoły ukie
runkowane są na wszechstronny 
rozwój i dobro dziecka, a także 
jego bezpieczeństwo i zdrowie.

(art)

Odwiedzili szkołę w Koźminie

Absolwenci sprzed lat
Uczniowie ze Szkoły Podstawowej w Koźminie wystąpili dla absolwentów, którzy naukę ukończyli przed 30 laty. Mottem przewodnim tego wzruszają

cego spotkania był cytat Cypriana Kamila Norwida „Wczoraj -  to jest dziś, tylko trochę dalej”.

Zjazd absolwentów odbył się 
w Szkole Podstawowej w Koź
minie. Jego uczestnikom trud
no było uwierzyć, że już tyle lat 
minęło od chwili, kiedy odebrali 
świadectwa ukończenia szkoły z 
rąk  ówczesnego dyrektora Wik
tora Foryńskiego. Na jubileusz 
przybyli także ich wychowaw
cy: Halina Głąbowska, pierwsza 
wychowawczyni, Stanisława Fo- 
ryriskia, W anda i Józef Synenko, 
Zuzanna Kompanowska i Zofia 
M endelak. Zaproszenie przyjął 
także ks. dr Henryk Witczak, 
proboszcz parafii Janiszew.

Obecni uczniowie dla swoich 
starszych kilegów przygotowali 
część artystyczną, w której za
brali gości w sentym entalną po
dróż w czasie. Piosenki i wiersze 
wywołały wspomnienia z minio
nych, młodzieńczych lat i wzru
szyły zebranych. W  spotkaniu

uczestniczyły więc dwa pokole
nia - uczniów i rodziców, jak to 
było w przypadku Sylwii Tom
czak, która występowała przed 
swoim tatą.

Jubilaci podziękowali wy
chowawcom za trud włożony w 
kształtowanie umysłów i charak
terów, wręczając im kwiaty. Na 
zaproszenie dyrektora szkoły 
Krystyny Sznycer, która także 
koźmińską placówkę ukończyła 
przed trzydziestu laty, wszyscy 
udali się na zwiedzanie szkoły. 
Po części oficjalnej, w stołówce 
goście i absolwenci do późnych 
godzin nocnych wspominali wy
darzenia z minionych lat i opo
wiadali co przez ten czas zmieni
ło się w ich życiu. Spotkanie było 
dla wszystkich wspaniałym prze
życiem i z pewnością wzbudziło 
wiele refleksji nad przemijającym 
czasem. ił Absolwenci ustawili się do wspólnego zdjęcia.



Mistrzostwa powiatu w pływaniu

Walka z czasem
M

iędzyszkolny Ośrodek 
Sportowy w Turku był or
ganizatorem mistrzostw 
Powiatu Tureckiego w sztafetach 

pływackich, rozegranych na kry
tym basenie w  Turku w katego
riach szkół ponadgimnazjałnych. 
Wśród dziewcząt walka o mistrzo
stwo powiatu na dystansie 10 x  50 
m, rozegrała się pomiędzy druży
nami ZSO Turek i ZST Turek.

Pierwsze miejsce z bardzo dużą 
przewagą zajęła sztafeta ZSO Tu
rek z czasem: 6:22,12 w skła
dzie: Ewa Gomółka, Nikola Misiek, 
Magdalena Nowacka, Pamela Woź
niak, Martyna Maczulis, Marita 
Szymańska, Justyna Koźba, Adela 
Majcherek, Martyna Leszczyńska,

Adela Białas, Alicja Kozłowska, 
Karolina Wiatrowska, Natalia Zyg
munt, opiekun Barbara Zańko. 
Drugie miejsce wywalczyła sztafeta 
ZST Turek z czasem: 6:54,09 
w składzie: Adrianna Roszak, 
Aleksandra Chojnacka, Andżelika 
Szulc, Katarzyna Gruchot, Julita 
Tomczyk, Dajana Roszak, Domini
ka Szczecińska, Żaneta Marciniak, 
Anna Szymańska, Marta Gaca, 
opiekun Sławomir Lipiński.

W  kategorii chłopców walkę o 
mistrzostwo powiatu stoczyły dwie 
sztafety ZST Turek i ZSO Turek. 
Bezkonkurencyjna okazała się 
sztafeta ZSO Turek wygrywając 
z czasem: 5:14,42 w składzie: 
Mariusz Proniak, Szymon Kurza

wa, Maciej Błażejewski, Wojciech 
Ciesielski, Mateusz Ochal, Kacper 
Kustosz, Dariusz Maj, Filip Chojna
cki, Paweł Łączny, Damian Apelt, 
Michał Ciepłucha, Igor Włodar
czyk, Seweryn Pieścik, trener Bar
bara Zańko.

Drugą lokatę zajęła sztafeta ZST 
Turek z czasem: 6:30,38 w 
składzie: Stanisław Pietrzak, Emil 
Michałowicz, Maciej Rojak, Łu
kasz Biniaszczyk, Jakub Wasilew
ski, Adam Siuda, Damian Rosicki, 
Gaspar Zielonka, Adam Wierucłd, 
Oskar Radzion, opiekun Edyta Sta- 
szak. Do mistrzostw rejonu awan
sują sztafety ZSO i ZST Turek w 
obu kategoriach dziewcząt i chłop- j 
ców. RB

Turkowianie podczas Mistrzostw Ziem i Łódzkiej

Zdobyli 11 medali
Karatecy z powiatu tureckiego już nie raz udowodnili swój 

kunszt. Podczas Mistrzostwa Ziemi Łódzkiej w Kata, które 
zorganizowano w Łasku, w różnych kategoriach wiekowych 
zdobyli łącznie 11 medali.

Mistrzostwa Oyama PFK zorga
nizował Łaski Klub Sportów Walki. 
W  zawodach wystartowało około 
100 zawodników z Łodzi, Łasku, 
Turku, Brudzewa, Konina, Koła 
oraz Grodźca. Turkowski Klub 
Karate oraz GKS „Kasztelanię” 
Brudzew reprezentowało 15 za
wodników w rożnych kategoriach 
wiekowych.

Turniej rozgrywany był syste

mem mieszanym, eliminacje były 
oceniane systemem punktowym 
do wyłonienia finałowych czwórek 
w poszczególnych kategoriach wie
kowych. Podczas przerwy między 
walkami na sali pojawił się także 
Mikołaj i wszystkim uczestnikom 
rozdał słodkie upominki. Po chwi
lowym odpoczynku rozpoczęto 
pojedynki półfinałowe i finałowe, 
które rozegrane zostały systemem

chorągiewkowym o miejsca na j 
podium. Występ naszych zawodni- j 
ków był bardzo udany, łącznie zdo
byli bowiem aż 11 medali.

W  Łasku z zawodnikami przeby
wali: Włodzimierz Rygiert, Marek 
Kruk i Małgorzata Pilarczyk. Wy
jazd był możliwy dzięki wsparciu j 
Starostwa Powiatowego i Urzędu I 
Miejskiego w Turku oraz KWB 
.Adamów” SA

M edaliści w  swoich 
kategoriach wiekowych:

Miejsca I zdobyli: Bartosz Purcel z Tur
ku, Igor Strzelinski z Brudzewa i Kacper 
Bończak z Turku.

Reprezentanci powiatu tureckiego podczas Mistrzostw Ziemi Łódzkiej.

Miejsce II:
Jakub Purcel 
z Turku, San
dra Reśkie- 
wicz z Turku 
i Anna Maru
cha z Turku. 
Miejsca III: 
Bogumił Le
wandowski z 
Turku, Monika 
LipińskazBru- 
dzewa, Etyk 
Strzelinski z 
Bru dzewa, 
Sara Piasecz
na z Turku i 
Dawid Sosen- 
ka z Turku. 
boxa

Piłka ręczna

Najlepsi z Jedynki
W

 finale mistrzostw po
wiatu tureckiego szkół 
gimnazjalnych w piłce 
ręcznej chłopców, wzięły udział 3 

zespoły. Mistrzostwa zostały roze
grane systemem każdy z każdym. 
W pierwszym spotkaniu Gim. nr 
1 Turek rywalizowało z Gim. nr 
2 Turek. Skuteczniejsi w ataku 
i obronie okazali się chłopcy z 
Gim. nr 1 Turek, którzy wygrali 
16:7. W drugim meczu oglądali
śmy już bardziej wyrównaną grę 
pomiędzy gimnazjami z Włady
sławowa i nr 2 Turek. Minimalne 
zwycięstwo - 8:7 odnieśli chłopcy

z Władysławowa. W trzecim, de
cydującym meczu o mistrzostwie, 
zagrały zespoły Władysławowa i 
n r 1 z Turku. Przewaga w orga
nizacji gry na boisku należała do 
reprezentantów Gim. nr 1 Turek, 
którzy wygrali 16:7 i zdobyli mi
strzowski tytuł.

Tabela końcowa 
.  mistrzostw powiatu:

1. Gim. Nr 1 Turek -  Maciej Pastuszko, 
Patryk Drzewiecki, Dariusz Iwaniak, Ro
bert Wróbel, Bartosz Klonowski, Albert 
Gośliński, Jakub Jasiakiewicz, Igor Mu- 
chowski, Szymon Sypniewski, Daniel 
Berliński, Mateusz Florczak, Konrad

Pakuła, Bartosz Sobczak, Sebastian 
Łączny, opiekun Waldemar Staszak
2. Gim. Władysławów -  Artur Woziń- 
ski, Mateusz Drążkowski, Łukasz Patan, 
Bartosz Simiński, Arkadiusz Rychter, 
Albert Mizerkiewicz, Dawid Kaczmarek, 
Tomasz Darul, Krystian Walczak, Patryk 
Poszwa, Michał Gąbka, Adam Janiak, 
opiekun Krzysztof Michalak
3. Gim. Nr 2 Turek -  Marcin Hartman, 
Kamil Bober, Tomasz Kwiatkowski, Eryk 
Nowak, Mikołaj Wierzchowski, Mateusz 
Majer, Damian Król, Bartosz Seidel, Ad
rian Marciniak, Hubert Michalski, Adrian 
Siepka, Adam Paciorek, Patryk Dudek, 
opiekun Dariusz Piotrowski. RB

Półfinał Mistrzostw Wielkopolski

D
rużyna kadetek MKS 
MOS Turek w pierwszym 
spotkaniu półfinałowym, 

rozgrywanym w Środzie Wielko
polskiej z zespołem UKS „Środa” 
Środa Wlkp., wygrała 3:0 (25:21,

dziemy wygrania drugiego spot
kania lub seta.

Drużyna MKS MOS Turek 
grała w składzie: Nikola Rojek 
-  kapitan, Iwona Gaca, Marta 
Grzelak, Paulina Urbańczyk,

O krok od finału
25:21, 25:18). Sprawiając wspa
niałą niespodziankę wszystkim 
sympatykom naszej drużyny.

Tak wysoka i pewna wygra
na stawia nasze dziewczęta w 
meczu rewanżowym w dniu 10 
stycznia za faworyta. Jednak do 
pełni szczęścia potrzebować bę-

Paulina Nejman, Justyna 
Kozłowska, Aleksandra Jafra
-  libero, Natalia Majcherek
-  2 libero, Klaudia Łukaw
ska, Angelika Grzeszldewicz, 
Sylwia Wilczyńska, Natalia 
Siwińska, Patrycja Dziamara, 
trener Zbigniew Osajda. RB

Mistrzostwa powiatu w szachach

Szachowi
mistrzowie

I.V .V

ess
C H E 5 5 P L R Y E R 5

I
ndywidualne mistrzostwa po
wiatu Tureckiego w szachach 
szkół podstawowych w  kate

gorii dziewcząt i chłopców zostały 
rozegrane w Szkole Podstawowej 
Nr 1 im. Henryka Sienkiewicza w 
Turku. Udział w zawodach wzięło 
16 szkół z powiatu tureckiego w 
kategorii chłopców i 10 szkół w 
kategorii dziewcząt. Szkoła do mi
strzostw powiatu tureckiego mo
gła wystawić, po 2 zawodników w 
każdej kategorii.

W  kategorii dziewcząt od kil
kunastu lat prym wiodą zawod
niczki z terenu i w nich upatrywa
no faworytki do mistrzowskiego 
tytułu. W  kategorii chłopców za 
faworytów, byli uważani zawod
nicy z SP N r 5 Turek, Miłaczewa, 
Malanowa, Dobrej. Jednak w roz
grywce na planszy z 64 polami li
czyła się dobra kalkulacja w danej 
partii i skuteczny pomysł na jej 
wygranie. Po bardzo wyrówna
nych i zaciętych pojedynkach w

kategorii dziewcząt o końcowej 
klasyfikacji musiały decydować 
pomocnicze tabele.
1 m. Paulina Zwolińska, Malanów-6pkt
2 m. Karolina Dewicka, Przykona- 6  pkt
3 m. Adrianna Świerczyńska, 4 Turek- 5 pkt
4 m. Nikola Kurzawa, Slodków-5 pkt
5 m. Daria Słodzińska, Malanów-5 pkt
6 m. Justyna Wituła, Pią/kona-4 pkt
7 m. Ewelina Muchała, Kowale Pań. - 4  pkt
8 m. Natalia Niestarta, Kowale Pań. -3 ,5  pkt
9 m. Klaudia Szarzała, Milaczew -  3 pkt
10 m. Kinga Krzyżostaniak, 4Turek—3 pkt 

W kategorii chłopców po bar
dzo wyrównanych i pasjonują
cych partiach o końcowej klasy
fikacji także decydowały tabele 
pomocnicze. Końcowa kolejność 
mistrzostw powiatu:
1 m. Karol Urbańczyk, Przykona - 7  pkt
2 m. Krystian Siepka, 1 Turek-6 pkt
3 m. Kamil Gibasiewicz, Kowale Pań. - 5  pkt
4 m. Szymon Zając, Milaczew- 5  pkt
5 m. Szymon Jakubowski, Malanów -  5 pkt
6 m. Adam Skórka, Piekary- 5  pkt
7 m. Mateusz Muszalski, 4 T urek—4,5 pkt
8 m. Igor Szarzała, MHaczew-4,5 pkt
9 m. Krzysztof Młynarczyk, 5Turek—4,5 pkt
10 m. Kamil Majcherek, Kotwasice -  4 pkt

Awans do mistrzostw wo
jewództwa wielkopolskiego w 
kategorii dziewcząt i chłopców 
wywalczyła pierwsza dwójka za
wodników. RB

Uniejów

P
pdczas uroczystego spot
kania w sali konferencyjnej 
Starostwa Powiatowego 

w Poddębicach, podsumowano 
sportowy rok 2009 i ogłoszono 
wyniki plebiscytu na najlepszego 
sportowca minionego roku. 

Wśród nagrodzonych i wy

kategorii drużynowej uhonoro
wane zostały zespoły: unihokeja 
dziewcząt z Gimnazjum w Unie
jowie, unihokeja chłopców ze 
Szkoły Podstawowej w Uniejowie, 
unihokeja chłopców z Gimnazjum 
w Uniejowie, piłkarek nożnych ze 
Szkoły Podstawowej w Wiełeni-

W yróżnieni 
sportow cy i trenerzy

różnionych znaleźli się: Łukasz 
Kubiak - Klub Biegacz „Geoter
mia” w Uniejowie (lekkoatletyka), 
Ewa Pajor - UKS „ORLĘTA” przy 
Szkole Podstawowej w Wieleninie 
(piłka nożna), Mateusz Gralka - 
Klub Karate Fudokan „BASSAI” 
w Uniejowie (karate fudokan). W

nie. Wyróżniono także nauczycie 
li i trenerów, którzy przyczynili się 
do sukcesów swoich podopiecz
nych z gminy Uniejów: Maję Os
trowską, Piotra Kozłowskiego, 
Magdalenę Rokoszewską, Szy
mona Bugajaka oraz Sebastiana 
Napieraja (art.)
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Siatkarskie Ligi WZPS Poznań

Ligi seniorskie i młodzieżowe 
po wielkopolski! (5)

Juniorki MKS MOS Turek: stoją od lewej: Nikola Rojek - kapitan, 
Paulina Urbańczyk, Sylwia Wilczyńska, Natalia Siwińska, Marta Grzelak, 
Angelika Grzeszkiewicz siedzą: Justyna Kozłowska, Aleksandra Jafra, 
Iwona Gaca, Inez Osajda, Paulina Nejman, Natalia Majcherek.

R
ozgrywki we wszystkich li
gach młodzieżowych i senior- 
skich wkroczyły w fazę półfi
nałów. Drużyna MKS MOS Turek 

trzyma równy krok i awansowała do 
rozgrywek półfinałowych. Jednak 
czy zdoła awansować do finałów za
leży tylko od samych zawodników i 
ich postawy na parkietach w Turku 
i na wyjeździe.

Liga Juniorek 
Trzy turnieje eliminacyjne w 

trzech grupach w sezonie 2009/2010 
wyłoniły trzech półfinalistów, czwarty 
zespół, to MKS Calisia Kalisz. O dwa 
wolne miejsca w półfinałach w do
datkowym turnieju walczyły zespo
ły: Energetyk Poznań, UKS ZSMS 
Poznań i Libero Pleszew. Najsku
teczniejszym zespołem w U rundzie 
okazał się UKS ZSMS Poznań, który 
wygrał wysoko z Energetykiem 3:0 
(12, 9, 7) i Libero 3:0 (13,14, 9). W 
meczu decydującym o drugim miej
scu w turnieju, poznański Energetyk, 
po wyrównanym spotkaniu pokonał 
3:0 (11, 17, 21) pleszewskie Libero. 
Dwa poznańskie zespoły awansowa
ły do półfinałów, a drużyna Libero 
Pleszew zajęła w końcowej klasyfika- 
q'i 7 miejsce. Dwa pozostałe zespoły 
z rejonu konińskiego Zjednoczeni 
Rychwał i Elektrynki Konin plus 
SKF Poznań w dniu 17.01.2010, będą 
grały o 8 -1 0  m -  ce.

Półfinał
Mistrzostw Wielkopolski
W pierwszej grupie półfinałowej 

zagrają następujące zespoły: Calisia 
Kalisz, Orkan Września, Energetyk 
Poznań. W grupie I dwoma kandy
datami do awansu do finału są ze
społy Calisii Kalisz i Orkanu Wrześ
nia Czarnym koniem turnieju może 
okazać się drużyna poznańskiego 
Energetyka.

W drugiej grupie półfinałowej 
dziewczęta z MKS MOS Turek ry
walizować będą z drużynami: PTPS 
Piła i ZSMS Poznań. Z poznanian- 
kami nasze dziewczęta wygrały w 
„paszczy lwa”. Drugi przeciwnik 
PTPS Piła nie rywalizował jeszcze z 
zespołem z Turku. Wyniki osiągnię
te na boisku zweryfikują wszystkie 
wcześniejsze kalkulaq'e.

Liga Kadetek
Rozgrywki eliminacyjne w

grupach lidze kadetek zostały za
kończone. Awans do półfinałów o 
miejsca 1 - 8  wywalczyły drużyny 
z pierwszych dwóch miejsc w gru
pach. Pozostałe zespoły z czterech 
grup eliminacyjnych walczyć będą
0 dalsze miejsca w lidze kadetek. Z 
trzech zespołów z rejonu konińskie
go, najlepiej wypadła drużyna MKS 
MOS Turek zajmując w swojej gru
pie C 1 miejsce, Elektrynki Konin 
zajęły wgrupie A -5  miejsce, aZjed- 
noczeni Rychwał uplasowali się na 6 
miejscu w grupie B.

Kolejność w poszczególnych 
grupach:

Grupa A
1.M KS Calisia Kalisz, 2 .UKS Augu- 
stynki Kalisz, 3.LUKS Orkan Wrześ
nia, 4 .UKS Piast Krotoszyn, 5.TKKF 
Elektrynki Konin

Grupa B
1.UKS ZSMS Poznań, 2 .UKS Środa 
W lkp., 3 .MKS Calisia II Kalisz, 4.KS 
Bazar Śrem, 5.UKS Atlas Tarnowo 
Podgórne, 6.Zjednoczeni Rychwał 

Grupa C
1.M KS MOS Turek, 2 .UKS Muro
wana Goślina, 3.UKŻPS Kościan,
4.UKS Pudliszki, 5.SKF Poznań, 
6.0lim p Września

Grupa D
1.PTPS P iła , 2.Sparta Złotów,
3.CHTPS Chodzież, 4.Herbertus 
Wronki, 5.Gimnazjon Suchy Las

Półfinał
Mistrzostw Wielkopolski 
Klucz gier półfinałowych w lidze 

kadetek został ustalany na starcie 
ligi. Zespoły od samego początku 
wiedziały z jaką drużyną mogą za
grać w półfinałach. Drużyny, które 
prezentowały najrówniejszy poziom 
wygrały swoje grupy i zagrają teore
tycznie z słabszymi przeciwnikami. 
Jednak wszystkie spekulaq‘e zwe
ryfikuje wynik z boiska. W poszcze
gólnych parach zagrają:
1 spotkanie
Augustynki K a lis z -Z S M S  Poznań 
UKS Środa W lk p .-M K S  MOS 
Turek
Murowana Goślina -  PTPS Piła 
Sparta Złotów -  Calisia Kalisz 
II spotkanie
ZSMS Poznań -  Augustynki Kalisz 
MKS MOS Tutek -  UKS Środa 
W lkp.

PTPS Piła -  Murowana Goślina 
Calisia Kalisz -  Sparta Złotów

Do finału mistrzostw ligi ka
detek awansują zwycięzcy półfi
nałów, a przegrane zespoły za
grają o 5 -  8  miejsce.

Liga Młodzików
Po dwóch rozegranych turnie

jach drużyna młodzików MKS 
MOS Turek wyprzedzała w tabeli o 
2 punkty zespół Polonii Jastrowie i o 
4 punkty drużynę Progress Wrześ
nia. W ostatnim turnieju rozegra
nym w Jastrowiu zespół MKS MOS 
Turek wygrał po bardzo zaciętej i 
wyrównanej walce z Polonią Jastro
wie 2:0 (20, 25). W drugim meczu 
pokonał pewnie rywali z Progress 
Września 2:0 (15, 14). W trzecim 
meczu turnieju Polonia Jastrowie 
wygrała na „raty” z Progresem 
Września 2:1 (-23, 6, 8). Awans z 1 
miejsca wywalczyła drużyna MKS 
MOS Turek na 2 miejsce uplaso
wał się zespól Polonii Jastrowie, 3 
m -  ce zajął Progress Września. 

Półfinał
Mistrzostw Wielkopolski
W półfinałowej grupie B, przeciwni

kami drużyny MKS MOS Turek są ze
społy. Piast Krotoszyn i Rataje Poznań.

W meczu otwarcia w pierwszym 
turnieju rozegranym w Krotoszy
nie zmierzyły się drużyny Piasta 
i Rataj. Gospodarze po zaciętej 
trzy setowej walce pokonali 2:1 (- 
18, 19, 11) zespół z Poznania. W 
drugim meczu doszło spotkania 
drużyn z Turku i Krotoszyna. W 
eliminacjach graliśmy dwukrotnie 
pomiędzy sobą i wynik jest remi
sowy, jednak nie zalicza się on do 
spotkań półfinałowych. Zacięta i pa
sjonująca walka trwała przez 2 sety, 
chłopcy z Turku zagrali wspaniałe 
spotkanie i wygrali 2:0 (18, 22). W 
trzecim spotkaniu turnieju MKS 
MOS Turek zagrał niemniej dobre 
spotkanie, lecz musiał uznać wyż
szość drużyny z Poznania. Przegry
wając 0:2 (-18, -23). Po pierwszym 
turnieju rozegranym w Krotoszy
nie w półfinałowej grupie B, niema 
zdecydowanego faworyta i sprawa 
awansu do finału jest otwarta.

Tabela po I turnieju  
LUKS Rataje Poznań 2 3 3:2
2 .  MKS MOS Turek 2 3 2:2
3 . UKS Piast Krotoszyn 2 3 2:3

Liga Kadetów
Zespoły grające w lidze kadetów 

zakończyły spotkania eliminacyjne 
w grupach i zostały rozstawione we
dług wcześniej ustalonego klucza 
rozgrywek. Awans do rozgrywek 
półfinałowych wywalczyły oba ze
społy z Turku, jednak zajmując w 
grupie różne lokaty. Końcowa klasy- 
fikaq'a w poszczególnych grupach 
na pierwszych dwóch pozyqach: 
Grupa A: 1 .Rataje Poznań, 2.Kania- 
siatka Gostyń
Grupa B: 1.Tornado Kalisz, 2.Jan 
Pol Turek
Grupa C: 1.Joker Pila, 2.Trzcianka

Awans dwóch zespołów z 3 
miejsc do półfinałów 
Tabela
1 .  MKS MOS Turek 8 13 17:13
2 . M 0S  Zbąszyń 8 12 15:12
3 . FKS Poznań 8 12 13:13

Półfinał
Mistrzostw Wielkopolski 
W półfinale 8 drużyn rozegra 

dwumecz o awans do finału Mi
strzostw Wielkopolski. Pierwsze 
spotkania tureckie zespoły zagrają 
w Turku, a rewanże na wyjeździe. 
Zwycięzcy awansują do finału, a 
przegrane zespoły z dwumeczu pół
finałowego zagrają o 5 -  8 m -  ce.

Skład par półfinałowych go
spodarzami w pierwszych me
czach będą zespoły z Trzcianki, 
Zbąszynia i Turku.
Trzcianka -  Rataje Poznań 
MKS MOS Turek -  Joker Piła 
MOS Zbąszyń -  Tornado Kalisz 
Jan Pol Turek — Kaniasiatka Gostyń 

III Liga Kobiet seria B 
Drużyna kobiet MKS MOS 

Turek grająca w 3 lidze seria B w 
grupie B, ma do rozegrania ostatnią 
kolejkę rundy eliminacyjnej, która 
zadecyduje z jaką liczbą punktów 
awansują poszczególne drużyny do 
finału. Finał 3 ligi serii B, zostanie 
rozegrany pomiędzy 6 zespołami 
( 3 drużyny z grupy A i 3 zespoły 
z grupy B) z zaliczeniem meczy 
grupowych. Awans do 3 ligi serii A 
wywalczy mistrz serii B, a o pozo
stałych zespołach zadecyduje ilość 
spadających i awansujących zespo
łów do 2 ligii.
MKS MOS Słupca

-  Godziesze W ielki 3:0 
Faworytem spotkania był zespół z 

Godzieszy, który w pierwszej rundzie 
wygrał na własnym parkiecie 3:0. Re
wanż drużyny ze Słupcy w pełni się 
powiódł. Zacięta walka trwała jedynie 
w pierwszej partii, którą słupecka 
drużyna wygrała do 26. W pozosta
łych dwóch partiach na parkiecie 
dominowały zawodniczki ze Słupcy 
wygrywając do 15 i 21.
MKS MOS Turek -  Libero Pleszew 1 :3 

Drużyna MKS MOS Turek, była 
żądna rewanżu za niefortunną po
rażkę w Pleszewie w pierwszej run
dzie. Wygrany pierwszy set do 17 
wskazywał na powodzenie rewanżu. 
Jednak W drugiej odsłonie górą był 
zespół z Pleszewa pokonując MKS 
MOS do 21. Trzecia partia spotkania 
od pierwszej piłki ponownie należa
ła do drużyny Libero, która wygrała 
do 18. Czwarty set miał decydujące 
znaczenie dla całego spotkania. Wy

grana drużyny z Pleszewa dawała 
zwycięstwo w meczu za 3 punkty, 
a przegrana doprowadzała do roze
grania Tie -  breka. Pech przy stanie 
0:2 dla libera nogę skręciła kapitan 
Turkowskiego zespołu Inez Osajda, 
co w dużej mierze podłamało ze
spół. Wykorzystały to bardzo szyb
ko zawodniczki z Pleszewa, które 
po naszych błędach wygrały 25:14 i 
spotkanie 3:1.
Libero Pleszew -  MKS MOS Słupca 3:1

Pierwsze dwa wygrane sety na
leżały do drużyny Libera, która w 
trzecim secie zaspała w końcówce 
i przegrała 20:25. Czwarta partia 
została wygrana przez pleszewski 
zespół do 18 oraz spotkanie 3:1. 
Godziesze W ielki

-  Elektrynki Konin 3:2 
Zespół Elektrynek Konin był o

krok od sprawienia niespodzianki w 
Godzieszach Wielkich. Po wygraniu 
pierwszej partii do 18 w dwóch ko
lejnych poniósł porażkę do 18 i 22. 
Jednak w czwartym secie wygrał do 
22 i doprowadził do tie -  breka. Po 
pasjonującej walce przegrał mini
malnie 15:10 i spotkanie 3:2. 
Elektrynki Konin -  Libero Pleszew 1:3 

Początek szczęśliwy dla koniń
skiego zespołu wygrany set do 22 i 
prowadzenie w meczu 1:0. Jednak 
kolejne trzy odsłony należały do ze
społu z Pleszewa, który wygrał do 
18,14,22 oraz spotkanie 1:3 
MKS MOS Słupca

-  MKS MOS Turek 0:3 
Wygrana w Słupcy 0:3 drużyny

MKS MOS Turek zapewniła nam w 
tabeli grupy B, drugie miejsce. Jed
nak jak będzie wyglądała tabelka 
finałowa dowiemy się po ostatniej 
kolejce w obu grupach.

Tabela grupy B
1. PSPS Libero Pleszew

7 19 20:8
2 .  MKS MOS Turek

7 15 17:6
3 . MUKS Godziesze Wielkie

7 10 12:14
4 . MKS MOS Słupca

8 6 7:19
5. TKKF Elektrynki Konin

7 4 8:18
Ostatnia X kolejka 
Libero -  Godziesze 
MKS MOS Turek -  Elektrynki

R B

Kadeci MKS MOS Turek: stoją -  Tobiasz Stefański, Kamil Bober, Szy
mon Pacześny, Marcin Hartman, Tomasz Łupina, Igor Włodarczyk, tre
ner Artur Michalski, dolny rząd: Aleksander Sokołowski, Jakub Radzion, 
Dawid Matuszak, Michał Ciepłucha, Maciej Rojak.



ECHO TURKU 5 stycznia 2010 r. 19
PRACA

FIRMA Konfekcyjna za
trudni szwaczki; 605160 072.

NIENORMOWANY czas 
pracy, zarobki zależne od 
Twojego zaangażowania. 
Zadzwoń i umów się na roz
mowę! 791 980 721.13299wk

ZATRUDNIĘ kobiety do 
pracy w Niemczech - zbiór 
truskawek, praca kwie
cień - czerwiec, możliwy 
krótszy pobyt, wysokie 
zarobki. Tel. 507 110 994.

ZATRUDNIĘ pizzermena 
lub osobę odpowiedzialną i 
kompetentnąz możliwością 
przyuczenia do zawodu, pra
ca wyłącznie dla mężczy
zny; 727 524 592. ,3303wk

ZATRUDNIĘ kobiety do 
pracy w Niemczech - zbiór 
truskawek oraz praca w win
nicy (maj 2010r.), długość 
pracy 6-8 tygodni, zapewnio
ne bezpłatne zakwaterowa
nie; 781 274 264.

SPRZEDAM mieszkanie 
3-pokojowe, 55 mkw, I p., 
blok z cegły, os. Górnicze; 
794 378 569.

DO wynajęcia pomieszczenia 
pod działalność produkcyjno 
handlową, biurową wszystkie 
media, w okolicy Turku; 512 
020 670; 63 278 31 22. .
SPRZEDAM mieszkanie 2-po- 
kojowe, 48 mkw., ul. Spółdziel
ców, tel. 601 722 191. 1325?dt
SPRZEDAM mieszkanie 3 poko
jowe, 52 mkw., na ul. Wyszyńskie
go 8, tel. 507 195421. 1322Wk
DO wynajęcia mieszkanie 
przy ul. Spółdzielców, 2-poko- 
jowe, 38 mkw, parter, umeblo
wane; 500 017-276. ,3292wk
DO wynajęcia dom miesz
kalny wolno stojący ó pow. 
120 mkw w Turku przy ul. 
Kolska Szosa 39a, łazienka, 
c.o., woda, kanalizacja; 63 
278 56 95 po 17.00. 13284wk
SPR ZED A M  m ieszkanie 
3-pokojowe przy ul. Smora
wińskiego, 49,52 mkw, 1 p., po 
remoncie; 691 083 247.13326wk

NIERUCHOMOŚCI

■RZEDAM działkę o pow. 
ar w miejscowości Młyń- 
i, położona w okolicy przy- 
ńskiego zbiornika wodne- 
; 661 179 990 13313wk

SIGN0 NIERUCHOMOŚCI
P0ŚREDNCTW0-ZARZĄDZANIE -  DORADZTWO

Turek, u l. SZEROKA 12
tel. 063 289 11 00, 0 503 002 440

Zapraszamy w godz. 10°°-1300 i 1400- 1700
1. Domy:
-  Turek - od 255.000 zl do 600.000 zł
- Cisew - 340.000 zl
- Dobra - 280.000 zl
- Grzymiszew - 85.000zt
- Księże Młyny - 1 75.000zt 
2, „Grunty:
- Bratuszyn, 1,43ha - 50.000zł 
-P iętno, 1,62ha - 40.500zł
- Turek, 800m2 - 35.000zl
- Dzierżązna, 1,05ha - 22.000zt
- Obrębizna, 1,25ha - 29.000z1
- Człopy, siedlisko, 4,84ha - 125.000zł 
3. Do wynajęcia:

. PRACOWAŁEŚ LEGALNIE W 
NIEMCZECH 2005-2008 - OD
BIERZ PODATEK! OTWÓRZ 
HRMĘWNlEMCZEOdlPRACUJ 
LEGALNIE;063 2491578.
SALON towarzyski w Lesznie 
zatrudni panie; 601 709 832,3fttob
PZU Życie SA zatrudni agentów 
lub osoby do przyuczenia w tym 
zawodzie; 607 784077. .
ZAOPIEKUJĘ się dzieckiem; 
63 27803 54; 693 589 628

7 13324vvk

LOKALE

USŁUGI

CENY producenta, okna 
i drzwi PCV, profile 5 i 6 
kom., Brugman, Gelan, 
Awangardę, 2065x1435 
R+RU = 560 zł, 1465x1435 
R+RU=460 zł, tani montaż. 
Zdrojki Lewe 4?; 502 314 
039; 63 278 38 67. 1MM.7 13274wk

CZYSZCZENIE dywanów 
i wykładzin, tapicerki meb
lowej oraz samochodowej. 
Tylko w domu klienta. Gwa
rantuję wysokąjakość usłu- 
gi! 0609 051 562. ,07S7wk

USŁUGI hydrauliczne ta
nio! Wodno-kanalizacyjne, 
centralnego ogrzervania, 
przydomowe oczyszczalnie 
ścieków, kolektory słonecz
ne; 516 059 509. .7 in-ł?8wk

DO ŚLUBU białym per
łowym Cadillackiem  de 
Ville. Konkurencyjne ceny. 
Zapraszam, tel. 607 844 
405. „__

TRANSPORT osobowo-to
warowy busami 9-, 12-, 16-, 
20-osobowymi, wycieczki, 
przysięgi, imprezy
ŻALUZJE, ROLETY, ta
picerki drzwiowe, drzwi i 
zamki Gerda, wzmacniane 
drzwi wejściowe, markizy, 
moskitiery, kamisze. Pranie 
żaluzji pionowych. Atrakcyj
ne ceny - sprzedaż i montaż. 
Sklep: ul. Browarna lOc, tel. 
63 2893745,603 222195

SPRZEDAM działki budow
lane, Słodków Kolonia; 506
019 807; 508 051 750. 13182wk

KOLEKTORY słoneczne, 
pom py ciepła, studnie  
głębinowe, przydomowe 
oczyszczalnie ścieków, 
usługi wodno-kanaliza
cyjne i centralnego ogrze
wania. Kompleksowo z 
materiałem - taniej 15%! 
603 382 376.

I N S T A L A C J E
elektryczne domowe, prze
mysłowe, pomiary, anteny, 
TV satelitarna cyfrowa, do
mofony, sieci komputerowe, 
monitoring, systemy alar
mowe, pożarowe, instalacje 
odgromowe. Konkurencyjne 
ceny, tel. 697673661 zl5|/DK

SI ATKA ogrodzeniową słup
ki, bramy, akcesorią montaż, 
transport, tel. 063 21 43 478; 
0602 692 389.

Lokale handlowe, biurowe .usługowe 
w centrum Turku od 40m2 do 400m2
w w w .s ig n o .c o m .p l

zOS/DK

SPRZEDAM działki budow
lane (uzbrojone) o pow. 7 ar w 
Przykonie, przyległe do osiedla 
w Psarach; 693 702 481 .
SPR ZED A M  działki bu
dowlane 10 arowe w Kol- 
nicy, bardzo ładnie usytu
owane przy głównej trasie 
Brudzew - Turek; 63 279 70 
85; 692 956 258; 660 229
rn i
°  '  1 ' 13044wk

SPRZEDAM 15-letnidomw 
Dobrej, 160 mkw, po dużym 
remoncie, działka 6 ar; 63 279 
94 64; 606 429 784. ,3078wk
SPRZEDAM 5 ha ziemi, w 
tym 2 ha sadu mieszanego, 
całość ogrodzona, Piętno gm. 
Tuliszków, możliwość zabu
dowy; 691 573 936 131g8wk

PRANIE i czyszczenie dy
wanów, wykładzin, kołder, 
tapicerek meblowych i sa
mochodowych. Turek, ul. 
Browarna 6., w godz. 14.00 
- 16.00 lub odbiór z domu 
klienta i dowóz. Wystawiamy 
rachunki; 667 913 419.

PRANIE dywanów, tapice
rek meblowych i samocho
dowych w domu klienta; 
723 775 021.

DVD video filmowanie.
Wesela, komunie, chrzty 
oraz inne imprezy. 18-lat 
filmowania. Jeszcze wolne 
terminy na 2010r. “Klaps”, 
Turek; 509612 308. „

PRZEPROWADZKI duże i 
małe - transport Szybko, tanio 
i solidnie! 601 339 377. 
USŁUGI: malowanie ścian 
dwukrotne 5 zł/mkw, szpach
lowanie 8 zł/mkw, układanie 
paneli, płytek, malowanie ele
wacji, docieplenia budynków, 
konserwacja i malowanie da
chów oraz krycie papą termo 
zgrzewalną 063 241 35 85; 
609 939 139. .
PRO DUK CJA i m ontaż 
siatki ogrodzeniowej, bramy, 
słupki, balustrady. PPHU 
Krzysztof Ochocki, Uniejów, 
ul. Norwida 19.; 063 288 89 
97; 608 358 922. „
U SŁ U G I m ini k o p a rk ą  
BOBCAT 320 (łyżki 25, 40 
i 60cm), kopanie pod funda
menty, szamba, opski, insta
lacje, oczyszczalnie ścieków 
itp., szybko, solidnie, niskie 
ceny; 722 010 233. ,2285wk
MEBLE na wymiar kuchen
ne, biurowe, wyposażanie 
sklepów, szafy suwane, zabu
dowy wnęk, komody, witryny i 
inne. Krótkie terminy, montaż 
i pomiar gratis, konkurencyjne 
ceny! 785 928 048. 13059wk
ANTENY -  ŚWIERK 0601
93 23 23; 289 27 00 n29/DK 
NAPĘDY do bram, domofony, 
alarmy, auto-alarmy, auto-blo- 
kady. Instalacje: alarmowe, do
mofonowe, telefoniczne. Turek, 
ul. Chopina 99, tel. 0601 818 
259; 278 51 01 po 16.00 ^  
USŁUGI ciesielsko dekarskie, 
więźba dachową pokrycia da
chowe, dachówką blacho da
chówką fachowe doradztwo, 
konkurencyjne ceny; 63 279 
29 89; 609 390 527. |2827wk
VTDEO filmowanie i fotogra
fowanie wesel, imprez, osiem
nastek, komunii. Przegrywanie 
kaset magnetowidowych na 
płyty dvd; 605 320 447. 13l50wk
PRZEWOZY do czterech 
osób. Śluby i inne okolicz
ności; 663 758 177. ,,,,, .7 13117w k

BRAMY, ogrodzenia, porę
cze balustrady, drzwi, garażo
we. Szybki termin realizacji, 
najniższe ceny w regionie! 
601 258 401.

PRODUKCJA siatki ogro
dzeniowej, słupki, akcesoria, 
usługi montażowe. Głogowa 
37., gm. Władysławów;-664 
494 239.
USŁUGI transportowe, na
czepa odkryta o dł. 13,6m i 
naczepa wywrotka; 601 719

13179w k

PRODUKCJA siatki ogrodze
niowej, słupki, akcesoria. Trans
port, montaż, raty. Kaczki Śred
nie 33A; 693 426 976...,,. 
VIDEO filmowanie i foto
grafia wszelkiego rodzaju, 
uroczystości okolicznościo
we, wysoka jakość obrazu i 
dźwięku; 501 645 930. pk/KW
ZESPÓŁ muzyczny ASTON, 
wesela, zabawy, imprezy oko
licznościowe. W ieloletnie 
doświadczenie, atrakcyjne 
ceny; 880 354 510; 605 412 
313 1 3205w k

ZESPÓŁ muzyczny 3-oso- 
bowy z solistką bale, wesela 
i inne imprezy okolicznoś
ciowe; 691 128 268; 661 351
8 2 8 - 13304w k

DJ Małry - wesela, zabawy, 
osiemnastki i inne imprezy; 
669 566 703. m(11 .13301w k

DEZYNFEKCJA - HACCP, 
ozonowanie klim atyzacji; 
607 058 523; DDD-malowa- 
nie.ovh.org
M ALOW ANIE dachów , 
elewacji itp. Mycie, bielenie; 
607 058 523; DDD-malowa- 
nie.ovh.org
WYNAJEM podnośników 
koszowych lOm i 22m; 607 
058 523; DDD-malowanie. 
ovh.org . , „ w

BUDOWNICTWO

T A R T A K
> przecinamy drewno u Klienta
> sprzedajemy: więźbę dacho
wą, deski, łaty. Transport 
CISEW 18, tel. 0515 400 324

KOMPLEKSOWE WYKAŃCZA
NIE WNĘTRZ, gipsowanie, 
malowanie, glazurą terakotą 
płyty kaitonowo-gipsowe, pa
nele ścienne i podłogowe. Solid- 
nie, szybko, tel. 609 147 808

GEOBUD usługi budowla
ne, tel. 660 001 689.

DOCIEPLENIA budyn
ków, tynki, szpachle, gładzie 
gipsowe, płyta k-g, sufity 
podwieszane, malowanie, 
panele, płytki, inne prace wy
kończeniowe; 663 948 952; 
063 279 52 19.

OCIEPLENIA wewnętrzne 
i zewnętrzne budynków, 
tynki mineralne, obsadzanie 
parapetów, podbitki dachowe 
(typ panele), układanie płytek 
łazienkowych, kuchennych 
itp.; 663 459 430. ,3075wk

TYNKI gipsowe agregatem, 
gładź szpachlowa, ocieplenia 
budynków, remonty, faktura 
vat; 602 598 547

USŁUGI remontowo bu
dowlane: docieplenia, pod
bitk i, tynki cem entow o 
wapienne, zabudowy z płyń 
k-g, sufity podwieszane, 
gipsowanie, m alowanie, 
glazura i terakota, ogro
dzenia z klinkieru; 601 969 
985; 605 497 188.

USŁUGI ogólnobudowlane, 
tynki cementowo wapienne 
agregatem, gipsowanie; 603 
639 809 (Paweł) ' 13162wk

USŁUGI remontowo bu
dowlane, pełen zakres, 
wysoka jakość, 20-letnie 
dośw iadczen ie. Firm a  
ADAM; 787 003 7 0 5 , ,^

GŁADZIE gipsowe wykony
wane maszynowo, szlifowane 
mechanicznie metodą bezpy
łową 661 384 726. 12967dk

ZAKŁAD B etoniarski 
ZAWMARK oferuje w 
sprzedaży: bloczki be
tonowe na fundamenty, 
pustaki żużlowe, beton; 
www.zawmark.pl: Wla- 
dvsławów; 63 279 51 31; 
604 321 236.

Ż W IR O W N IA  ZAW 
MARK oferuje w sprze
daży: żw ir, pospółka, 
piach na podwyższenie 
terenu; www.zawmark.pl: 
Władysławów; 63 279 51 
31; 604 716 388.

CZARNOZIEM - sprzedaż 
z dowozem do ldienta. ZAW
MARK; www.zawmark.pl: 
Władysławów; 63 279 5131; 
604321236. ___

ŚWIADECTWA energe
tyczne budynków - certy
fikaty; 661 658 373.f/|26/WK

BLACHY na dachy! Pro
mocja zimowa! Niskie ceny! 
Krótkie terminy! 663 900 
974; 505 092 876. ,33l9wk

USŁUGI w zakresie: ma
lowanie, gipsowanie, tynki 
ozdobne, zabudowa z płyt 
k-g, podwieszane sufity, 
układanie glazury, terakoty; 
663 364 222.

PROJEKTOW ANIE aran
żacji wnętrz. Projekty moder
nizacji, rozbudowy i adapta
cji. Doradztwo techniczne. 
C ertyfikaty  energetyczne 
budynków; 504 772 995; 
www.kotarski.rox.pl .
ŚCIA N Y  działow e, su fi
ty podwieszane, zabudowa 
rur, instalacje elektryczne i 
hydrauliczne, elektryczne 
urządzenia grzewcze, tynki 
ozdobne, kafelki, malowanie, 
tapetowanie, inne prace wy
kończeniowe; 504 772 995; 
063 279 35 74.
TYNKI agregatem cementowo 
wapienne; 697 823 996; 512 
189 693; 63 279 21 94. |3144ivk
TYNKOWANIE agregatem 
(tynki cementowo wapienne), 
zalewanie agregatem posa
dzek, stropów, fundamentów 
itp. Wypożyczanie agregatu. 
Szymczak; 605 086 208.13021wt 
ELEW A CJE klinkierowe, 
płoty i kominy, tel. 660 001
689- I3224dk
MATA zbrojeniowa (siatka 
posadzkowa) - produkcja. 
Transport, raty. Kaczki Śred
nie 33A; 693 426 976. I280|wk 
USŁUGI remontowo budow
lane: budynki od podstaw, za
kładanie płytek, malowanie, 
roboty murarskie, płyty k-g, 
sufity podwieszane, gładzie, 
prace wykończeniowe, ocie
plenia budynków itp.; 607 
605 162; 607 658 043. „„... .

TYNKI gipsowe maszynowo 
i cementowo wapienne; 663 
948 952; 063 279 52 19„1Mm,
BUDOWY domów, docie
plenia, usługi remontowo 
wykończeniowe; 693 382
^ 3 -  13128wk

A BSO LU TN IE najtaniej! 
Malowanie wnętrz, elewacji 
i dachów, szpachlowanie, 
tynki dekoracyjne, m oż
liwość w ykonania usługi 
własnym m ateriałem; 781 
165 705. .
KOSTKA brukowa, różne 
wzory i kolory, sprzedaż hur
towa i detaliczna, oferujemy 
transport i profesjonalne ukła
danie. Wykonujemy rozbiór
ki, równanie terenu koparko 
ładowarką i ładowarką 691
611 DO
GLĄDZIE gipsowe, szpach
lowanie, malowanie, panele, 
docieplenia budynków, inne 
prace wykończeniowe; 609 
413 707.
O C IE PL E N IA  budynków 
kompleksowo i profesjonalnie, 
posiadamy własny materiał, 
różne rodzaje i kolory tynków. 
Zakładanie płytek, łazienki, 
kuchnie itp. Krótkie terminy 
realizacji; 691 611 610; 063 
289 40 50 wieczorem. 
U SŁU G I remontowo w y
kończeniow e od A do Z, 
płytki, gipsowanie, malowa
nie, panele podłogowe, płyty 
- rigips, solidnie i w terminie; 
609 894 853. 13276w k

USŁUGI: budowa domów od 
podstaw, tynki, posadzki, klin
kier, docieplenia, zakładanie 
płytek; 723 878 901. ,3307wk
ŁAZIENKI - specjalizacja: 
płytki, instalacje, montaż, 
gipsowanie, malowanie; 665 
195 508. 13315w k

M U RA RZ - mury, tynki, 
, gipsy. Własna działalność, 
przyjmę zlecenia na 2010r.; 
608 125 292. .« 13284w k

ROLNICZE

*DITESCO* Pożyczki Go
tówkowe Dla Rolników, - bez 
zaśw iadczeń, -m ożliw ość 
załatwienia przez telefon, -od 
1000 do 4000 zł. Pleszew ul. 
Poznańska 31, czynne od 10 
do 16, Tel. 62 508 17 10, kom. 
608 181 677
FIRMA przyjmie zużyte folie 
po kiszonkach, sianokiszon- 
kach, folie silosowe, worki 
po nawozach, wystawiamy 
Kartę Przekazania Odpadu. 
Turek; 607 396 440.

k u p ię

S K U P
MACIOR I KNURÓW

przyjeżdżamy po sztukę 
do gospodarstwa 

płacimy gotówką 
lub przelewem 

^ -n ie  przeceniamy 
sztuk dużych 

ważymy wagą
elektroniczną 

t e l .  0 61  4 2 7  1 8  17  
0 6 0 8  4 3 9  1 2 5

^  s p r z e d a m  ^

l . IP R Z m A Z  I

C IĄ G N IK Ó W
ROLNICZYCH

Renault, Fend, New Holland, Case i inne
| Tel. 500 06 77 20,515400 324

http://www.signo.com.pl
http://www.zawmark.pl
http://www.zawmark.pl
http://www.zawmark.pl
http://www.kotarski.rox.pl


20 5 stycznia 2010 r. ECHO TURKU

S P R Z E D A M  
m aszyny ro ln icze :
-  c ią g n ik i od6 0 KMdoi60KM
-  p ra s y  ro lu ją c e
-  ro z r z u tn ik i  o b o r n ik a
-  a g re g a ty  u p r a w o w e
-  s ie w n ik i

T e l. 0 6 3  2 8 9  0 5  9 5  
k o m . 5 1 0  1 4 8  8 4 2

TANIO! Wysłodki suche 
granulowane melasowane 
z Glinojecka; 603 996 955; 
663 841 543.

C IĄ G N IK  C380 5A 4x4
1974r., stan idealny, cena 
do uzgodnienia, tel. 722 041 
221 13219dk
A G R EG A T upraw ow y z 
siewnikiem Poznaniak, ła
dowacz Cyklop, gruber z 
kolczatką, dmuchawa, pług 
3-skibowy; 609 836 884; 501 
988 222.
CIĄGNIK C-3603P, 1987r., 
Ferguson 255, 1985r., przy
czepa HL 8011 wywrotka 8 1., 
1983r.; 691 319 057; 63 289 
M  2 \.  ] 3281 wk
CIĄGNIK MF-255, 1987r„ 
cena do uzgodnienia; 510 259 
063. 7792/KW
CIĄ G N IK  C-330, pług 2- 
skibowy, ładowacz Troi; 63 
288 53 44 po 20.00. I3288wk
PRZYCZEPA D-47, wywrót 
x3, podwójne burty, zareje
strowana, Zetor 6211, 1990r., 
stan bdb., prasa John Dee
re 545, szeroki podbieracz, 
1992r.; 697 213 615. I3322wk 
ROZRZUTNIK 1-osiowy, 
przyczepa wywrotka na jeden 
siłownik, wywrót x3; 661 599 
054 13328wk
R O ZRZU TN IK  2-osiowy 
nowego typu, przyczepa niska 
wywrotka 3,51., zarejestrowa
na; 695 653 380.’ 13328wk
PSZENŻYTO, mieszanka i
żyto; 665 618 379. 13325wk
SIANO; 63 288 48 92.13286ivk 
BYCZEK powyżej 100 kg; 
781 402 058 do 13.00. ,3310wk 
DWIE jałówki wysoko-ciel- 
ne; 607 993 682; 669 352
ooo.

USŁUGI FINANSOWE

KREDYTY
o fe rty  w ie lu  banków

min. dochód 340 zl netto 

GO TÓW KA W  1 DZIEŃ! 

KREDYT no DOW ÓD do 20.000 zi! 

KONSOLIDACYJ N E

do 100.000 zt, mox. na 84 raty 

HIPOTECZNE (bez wyceny) 

lla ROLNIKÓW i PRZEDSIĘBIORCÓW

TUREK, ul. 3 Maja 2, 
tel. 063-278-34-60,601-388-826

1 <>

m u L T iK a  5

K R E D Y T Y
GOTÓWKOWE
KONSOLIDACYJNE
do 50.000 zł 
od 500 zł dochodu 
bez zaświadczeń 
o dochodach
Turek ul. O g ro d o w a  5 

(o b o k  B ie dro n k i) 
te l. 063 278 35 53

AT IZ PO Ż Y C Z K I go
tówkowe (na telefon), bez 
poręczycieli, również dla 
emerytów i rencistów, szybka 
wypłata (1 dzień), od 500 zł 
do 3000 zł, minimum formal- 
nośęi. Biuro regionalne: stary 
Konin, ul. Staszica 11 (budy
nek telekomunikacji), tel. 063 
245 22 66 i 0600 280 855. 
Zapraszamy: pn-pt w godz. 
11.00-17.00. fl 54/ika

U BEZPIECZEN IA  OC,
AC, NNW, dom, mieszka
nie. Turek, ul. Kolska Szosa 
11 (budynek na przeciwko 
Kauflandu, I p.); 782 403 
060.

ROCZNE drewno do ko
minka i centralnego ogrze
wania, pocięte i porąbane 
oraz stemple budowlane. 
Zapewniam transport i ukła
danie; 601 950 512; 063 288 
31 19.

DREWNO konstrukcji da
chowej - cena 540 zł/m3 wy- 
żniętego drewna, deski szalun- 
kowe-400 zł/m3, tel. 504 557 
824,783 168 130.

OLEJ opałowy i napędowy 
z dowozem pod wskazany 
adres oferuje firma HiU 
“DIESEL”, Gatka Tomasz, 
tel. 063 289 12 49, 603 130 
383,691 083 754 n i .

UŻYWANE meble z Ho
landii! Promocja - pierwsza 
rata płatna za trzy miesiące. 
“Danielux” - Turek, róg 
M ickiewicza i Kaliskiej; 
604 559 075.

SKLEP Fantazja Erotic. 
Zabawki dla dorosłych, 
upom inki na w ieczory  
kawalerskie, osiemnastki, 
bielizna erotyczna i nie 
tylko. Turek, ul. Wąska 
(wejście od ul. Kaliskiej i 
ul. Żeromskiego. Pon - pt 
10.00 - 18.00, Sob 9.00 
-15.00.

LOMBARD! Natychmiasto
we POŻYCZKI pod zastaw! 
Turek, ul. Armii Krajowej 28., 
tel.063 278 31 99.- 11093wk
KREDYTY szybka pożycz
ka pod zastaw samochodu bez 
zaświadczeń i BiK-u, pożycz
ka gotówkowa bez BiK-u, 
konsolidacja, oddłużenie pod 
hipotekę (spłata komornika i 
innych); 666 376 591. ,3280wk

KUPNO-SPRZEDAŻ

►  k u p l ą  < 4

AKORDEON Weltmeister 
S4 (kanałowy), tel. 604 491 
487 13223dk

^  sprzedam ^

Kursy zawodowe:
- kursy dokształcające kierowców 
przewożących rzeczy i osoby
-  rozpoczęcie kursu 30.01.2010 
(sobota) godzina 9:00
- kurs ADR( przewóz materiałów 
niebezpiecznych)
- kurs HDS
- kurs spawalniczy
- kurs „Kierowca wózków jezdniowych"
- Kurs „Koparko-ładowarki i inne 
maszyny budowlane i drogowe” -
- kurs „Obsługa pilarek łańcucho
wych ręcznych i spalinowych”
- kurs palaczy
- inne kursy zawodowe

P R O M O C J A ! ! !
KURS NA PRAWO JAZDY 

KAT.B1.200ZŁ 
Zapisy w biurze Ośrodka 

(063) 289 40 03,603 224 266 
www.osk-kurzawa.pl zo&dk

TANIO! Żwir, kora oraz węgiel 
brunatny; 502 048 319. 13034wk 
NOWY multimedialny tele
fon LG-GW300, oryginalnie 
zapakowany, bez simlocka, 
z wyposażeniem , posiada 
klawiaturę Qwerty, idealna 
do pisania sms-ów, 390 zł; 
607 891 607.
DREWNO opałowe oflisowe 
od 40 zł/mp, kominkowe od 
130 zł/mp; 604 780 392; 63 
261 06 03. (72337/KW

BERNARDYNY małe; 724 
721 883.

RÓŻNE

GSM -  akcesoria do telefo
nów komórkowych, futerały 
od 10 zł, ładowarki od 10 zł, 
panele, uchwyty. Turek, ul. 
Mickiewicza 6, tel. tel. 694 
356 062 3101/DK

SKLEP z częściami do aut 
japońskich i koreańskich. 
Promocja na oleje Mobil! 
Zapraszamy w godz. 9.00 
- 18.00. Turek, ul. Łąkowa 
10; 063 278 58 87. |2033wk

SKUP samochodów, abso
lutnie wszystkie modele w 
całości i uszkodzone, również 
angliki, dojazd 24H, gotówka 
od ręki; 518 131 255. |33|6wk

^  sprzedam ^

TELEFONY komórkowe bez 
abonamentu i rachunków Sim- 
plus, Tak-Tak, POP. WSZYST
KIE telekarty, z UPUSTEM. 
Turek, ul. Mickiewicza 6, tel. 
694 356 062. 3ioi/dk

TELEFONY KOMÓRKO
WE -  odblokowywanie, ser
wis, skup, sprzedaż, wymiana, 
komis. Turek, ul. Mickiewicza 
6, tel. 694 356 062 3101/DK
BEZPŁATNIE odbiorę sta
ry, zepsuty, niepotrzebny 
sprzęt lub inny złom; 695 676 
420 12470wk
AGENCJA Towarzyska za
prasza 24 h. Turek, ul. Gra
niczna 1; 601 776 392.dr48003 
FIRMA “KORNIK” w Kole, 
ul. Toruńska 104, wyznacza 
nagrodę w wysokości 3000 
zł za pomoc w odnalezieniu 
narzędzi firm: “M etabo” , 
“Makita” i “Bosch”, skra
dzionych w wyniku włamania 
wdniu25.12.2009r.;tel. kont. 
604 654 163. K3|0/KW

NAUKA

Ośrodek Szkolenia Kierowców 
Kursy Zawodowe Zenon Kurzawa 

Turek ul. MilewskiegolO
prowadzi szkolenia: 

Prawo iazdv kat: A, .A. B1,B,C, 
T, D, C+E, B+E(lawety)

RENAULT Kango Rapid
1.9 DTI, 2000/01 r., żółty, 
2-miejsca, dostawczy, za
dbany, niezarejestrowany, 
tanio, cena do uzgodnienia; 
Żuki k/ Turku; 63 278 16 
60.

RENAULT Scenie 200 lr., 
2002r., 2004r., 2005r., La
guna 2007r., Megane 2006r., 
Seat Ibiza 2007r., Toledo 
2003r., 2005r., Hyundai Getz 
2004r., Peugeot 406 2001r., 
307 2003r„ 306 200lr., Pi
casso 2003r., 2006r.; 605 258
587’ 13268wk
RENAULT Scenie 1.9 DCI, 
2002r., srebrny metalik, bez
wypadkowy, stan idealny, 
bogate wyposażenie; 782 476 
234 I3232wk

O PE L  V ectra kombi 1.8, 
1997r., k lim atronik, szy- 
berdach, el. lusterka, stan 
dobry, cena okazyjna; 507 
062 628. I3278wk
REN A U LT L ag u n a  1.8, 
1994r., zieleń metalik, ubez
pieczony, zarejestrowany, 
3700 zł; 663 368 132. |33|hvk
RENAULT Scenie 1.9 DTI, 
1998r., ciemnozielony, zare

jestrowany 1,5 roku w kraju; 
691634 284.
VW P assa t 1.9 TDI, 110 
KM, 1997r., 4x el. szyby, c. 
zamek, klim atyzacja; 721 
378 082. I3290wk
VW Golf III 1.4 kat, 1993r„ 
3-drzwi, 3000 zł; 697 664
3 9 7 .  13302wk

FORD Courier 1.8 D, 1997r„ 
biały, lx  pp, wspomaganie, 
hak; 724 094 212. |328?wk
FIA T C in q u ecen to  700, 
1996r., 2100 zł do negocjacji; 
608 611438.
PRZYCZEPKA samocho
dowa fabryczna z kołem 
zapasowym, stan bdb., zare
jestrowana, 700 zł; 605 561
168- 13292wk

LEKARSKIE

MATEMATYKA - matura i 
inne; 63 272 57 46; 696 861 
I 39 7791/KW

AUTO - MOTO

JA N  WIESIOŁEK
specjalista ginekolog- 

położnik
Przyjmuje w ramach umo
wy z NFZ: w poniedziałki 
od 14 -  18, środy od 8 
-12. Przyjęcia: Threk, os. 
Miranda 13, tel. 063 278 47 
83, 0601 498 350. Poza tym 
przyjęcia prywatne. n7l2/nK

►  k u p ią  < 4
Z Ł O M O W A N IE  p o ja z 
dów! N ie daj się nabrać 
pokrętnym handlarzom na 
lewe zaświadczenie o zło
mowaniu lub fikcyjną umo
wę sprzedaży! Złomuj swój 
po jazd  w pro fesjona lne j 
stacji demontażu pojazdów 
w Turku - O brzębin 119. 
Płacimy gotówką, transport 
bezpłatny; 063 278 50 03; 
601 791 974.

DIETETYK
medyczny

kwalifikowany instruktor sportu
.  ZDROWE ODCHUDZANIE

- INDYWIDUALNI- PROGRAMY
DIETETYCZNE

- ANALIZA SKŁADU CIAŁA (metoda 
B I A -  c e r ty f ik o w a n y  a n a liz a to r )

- ŻYWIENIE W PROFILAKTYCE 
CHORÓB UKŁADU KRĄŻENIA

-ŻYW IENIE W SPORCIE
- doradztwo żywieniowej inne usługi

tel. :60958050H KONIN/T l IREK
Z244/DK

LEC ZEN IE O TY Ł O Ś C I 
choroby w ew nętrzne

>leczenie dietetyczne dostosowane do 
wieku, pici, aktywności fizycznej 
>wspomagaiące farmakoterapie 

i suplementy diety
indyw idua lny program aktywności fj- 
zycznej wspomagającej odchudzanie 

Lek. med. Marta Nawrocka 
Tel. 510 660 876 po 15.00

GABINETY LEKARSKIE 
SPECJALISTA GINEKOLOG 

POŁOŻNIK Dorota Wiesiołek
- badania USG -certyfikat
- sonda dopochwowa 
-U SG  piersi
- krioterapia nadżerek 
Wizyty: czwartek po uzgodnieniu

telefonicznym : 0695 423 767 
INTERNISTA

SPECJALISTA CHORÓB PŁUC 
Krzysztof Wiesiołek

- także badania USG 
W izyty po uzgodnieniu te lefonicz
nym: tel. 0600 92 91 06.
T urek , O siedle M ir and a  13

PRYWATNY
GABINET

KARDIOLOGICZNY
K o n i n ,  u l .  P o z n a ń s k a  116 
(d o ja z d  a u to b u s a m i 52 i 58)

Wykonujemy: echo serca, EKG, 
testy wysiłkowe,

Hotter EKG i  ciśnieniowy, 
porady kardiologiczne.

USG naczyń obwodowych
(wykonuje

lek. med. Z. Duchnlewska)

Przyjmują lekarze:

Zofia Duchniewska -  kardiolog 
poniedziałki od godz. 15.30, 
soboty od 9.00
rej. telefoniczna: 0607-224-954 

S ław om ir Kępski -  kardiolog 
wtorki, czwartki od godz. 15.30, 
rej. telefoniczna: 0605-618-205

Paw eł M ichalski -  kardiolog 
środy, piątki od 15.30, 
rej. telefoniczna: 0601-180-832

GABINET
STOMATOLOGICZNY
lek. storn. Renata Tatarczuk-Matlhyaschk

Tu re k , ul. Skrzetuskiego 3 
(o s ie d le  Z a p a łc z a n e )
dojazd od ul. Uniejowskiej 

lub Słonecznej
tel. 063 278 49 79 lub 0609 219 662
P rzyjm uje w  ram ach kontraktu z NFZ 

(dorośli, dzieci, p rotetyka) 
pon iedz ia łek 12.00 -1 8 .0 0  

w torek, 8.00 - 14.00, środa 8.00 -11 .00  
Prywatnie: w torek, środa 

i p iątek od 16.00 do  20.00 
sobota  10.00 do 14.00 ł302Mk

Ę flB IN E T  L E K A R S K I 
C H IR U R G IC Z N Y

L E C Z E N I E  C H O R Ó B  Ż Y Ł

Dariusz Janiak 
Turek, ul. Gorzelniana 1 

(Dom  U sług  II p.)
Przyjęcia w  środy od godz. 16.00 

rejestracji tel. 603 399 464

-USG dopplerowskie żyt i tętnic 
-USG  tętnic szyjnych 
-USG  brzucha, tarczycy 
-Ostrzykiwanie żylaków

SKLEROTERAPIA
- l e c z e n i e  ż y l a k ó w

specjalista chirurgii ooólnei

RADOSŁAW SKIBA
www.leczenle.turek.pl

- USG z Dopplerem tętnic szyjnych 
tętnic i żył kończyn dolnych

- leczenie owrzodzeń żylnych
- USG jamy brzusznej
Gabinet Lekarski -  przyj. : wt. i czw. od 16-ej 
Turek, ul. Gorzelniana 1 (Dom Usług) 

Rejestracja: tel. 0503 044 886

GABINET LEKARSKI
specjalista chorób wewnętrznych 

lek. med. Marcin Krupa
ECHO SERCA z dopplerem

EKG, W izyty domowe 
EKG w domu pacjenta 
środa, piątek od godz. 16.00 
po rejestracji telefonicznej 

inne terminy po uzgodnieniu 
tel. 0605 658117 

Turek, ul. Gorzelniana 1 
(Dom Usług lip .)  ,j6/dk

GABINET GINEKOLOGICZNY
specjalista ginekolog 

-położnik
Barbara Struglińska

- badania USG
- sonda dopochwowa 

Turek, ul. Gorzelniana 24 
czwartek od 15.30 i inne 
dni po uzgodnieniu tele

fonicznym tel. 278 40 35, 
0609 795 269

GABINET Pomocy Psy
chologicznej: psychoterapia 
indywidualna i rodzinna, 
terapia następstw stresu, te
rapia zaburzeń depresyjnych, 
terapia zaburzeń odżywia
nia, interwencja kryzysowa. 
Umawianie wizyt telefonicz
nie: 0692 969 725

SPECJALISTA chorób skóry 
dr n med. Piotr Czyż - asy
stent Kliniki Dermatologicznej 
WAM w Łodzi przyjmuje w I i 
III piątek w godz. 16.00-18.00, 
Turek ul. Kaliska 35. Zapisy 
tel. 601 206 040, codziennie w 
godz. 13.00-14.00. ,0g4bo 
MASAŻYSTA Z. Szuszkie
wicz oferuje usługi: masaż, na
stawianie kręgosłupa, usuwanie 
przyczyn bólu rwy kulszowej, 
refleksologia; 609 774 428; 
www.szu-szkiewicz-aq.pl l3:x) k 
UZALEŻNIENIA - skorzystaj 
z potęgi uzdrawiania i uwolnij się 
od uzależnień szybko i skutecznie. 
Alkoholizm, narkomania, nałóg ty
toniowy, hazard, depresje, nerwice, 
stresy, lęki, załamania nerwowe, 
anoreksja, bulimia. Centrum Tera
pii Naturalnych ‘Czakra”, Koło ul. 
Toruńska 72; 792 488 4 6 3 .^ ,^ .

PRYWATNY GABINET OKULISTYCZNY
dr n. med. KINGA HADŁAW-DURSKA

specjalista chorób oczu
T u rek , ul. B ro w a rn a  2 0 . T e l: 0 6 3  2 8 9  3 6  85
(wejście od Piłsudskiego, nad salonem optycznym) no7AVK

(+)N O N  S T O P  24h 
LE K I G O TO W E  

I R E C EP TU R O W E
A P T E K A
N a s z e  L e k i
62-700 Turek 

ul. Nowa 22
(p rzy  stacji S hell) 

t e l .  (0 -6 3 )  2 8 9 -2 1 -7 7

OFERUJEMY TAKŻE LEKI 
HOMEOPATYCZNE 

I PEŁEN ASORTYMENT 
. KOSMETYKÓW V IC H Y  

I INNYCH FIRM 
B E Z P Ł A T N Y  P O M IA R  C IŚ N IE N IA

0RT0-M ED  NZ0Z kontrakt z NFZ

Poradnia Urazowo-Ortopedyczna
Turek, ul. Łąkowa 4

lek. spec. Jacek Dąbrowski
• leczenie schorzeń i urazów narządu ruchu
• badanie stawów biodrowych u dzieci -  USG

Rejestracja osobiście: pn -  pt od 7.30 
telefonicznie: pn -  pt od 8.00 

tel. 063 289 36 08, 0691 300 780 
Przyjęcia prywatne po uzgodnieniu telefonicznym

http://www.osk-kurzawa.pl
http://www.leczenle.turek.pl
http://www.szu-szkiewicz-aq.p
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INFORMACJA
Działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 
o gospodarce nieruchomościami (t.i. Dz. U. z 2004 r. nr 261 poz.

2603 ze zm.)
W ó jt G m in y  B rud zew

informuje, że w terminie od 30 grudnia 2009r. do 20 
stycznia 2010 r. w siedzibie Urzędu Gminy Brudzew, zostat 
wywieszony wykaz dotyczący nieruchomości gruntowych, 
oznaczonych numerami: 107/12 o pow. 0,1178 ha, 
107/13 o pow. 0,1010 ha, 107/14 o pow. 0,1044 
ha, 107/15 o pow. 0,1272 ha, 107/16 o pow. 0,0923 
ha, 107/17 o pow. 0,1426 ha, 107/20 o pow. 0,1949 
ha, 107/21 o pow. 0,1273 ha, 107/22 o pow. 0,1660 
ha stanowiących własność Gminy Brudzew, położonych 
w obrębie geodezyjnym Kolnica gmina Brudzew, 
przeznaczonych do zbycia w trybie przetargu. Przedmiotowe 
nieruchomości zgodnie ze studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Brudzew uchwalonym Uchwałą Rady Gminy Brudzew 
Nr 63/X/07 z dnia 30 sierpnia 2007 r stanowią tereny 
zainwestowania wg dotychczasowych opracowań 
planistycznych tj. tereny inwestycji wielofunkcyjnych o 
wiodącej funkcji mieszkaniowej i siedliskowej. Działki 
107/13, 107/16, 107/21 zgodnie z obowiązującymi 
decyzjami o warunkach zabudowy wydanymi przez Wójta 
Gminy Brudzew przeznaczone są pod tereny zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej z dopuszczeniem usług 
nieuciążliwych dla środowiska. Dla pozostałych działek: 
107/12, 107/14, 107/15, 107/17, 107/20, 107/22 
istnieje konieczność opracowania decyzji o warunkach 
zabudowy przez potencjalnych nabywców.
W wykazie podane są terminy składania wniosków przez osoby, którym 
przysługuje pierwszeństwo w nabyciu nieruchomości na podstawie art. 
34 ust. 1 pkt 1 i 2 powołanej wyżej ustawy.
Dodatkowe informacje można uzyskać w Urzędzie Gminy w Brudzewie 
( pokój nr 13), teł. ( 063) 2798337.

JEZIERSKI
M A R K O W E  O K N A  

E N E R G O O S Z C Z Ę D N A  
P O T R Ó J N A  S Z Y B A  

U=0,7 lub U=0,6 lub U=0,5 
-  D O P Ł A T A  a a

T Y L K O  £ ? z ł / m 2
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T u r e k ,  u l .  3  m a j a  8
tel./fax (0 -6 3 ) 2 8 0  2 0  2 4  ( D o m  S t r a ż a k a )

* * * *  teUfax (0-63) 280 20 24dzisław Krzesmski I '  '
ul. 3 maja 8 (Dom Strażaka) 
J ■ ■ “  1 . L I I  VI  I

O K N A  I  D R Z W I
P C V ,  A L U M I N I U M ,  D R E W N O

bogaty wybór okien i drzwi 
w promocyjnych cenach

OKNA: DRZWI PCV

Q g e a l a ns c h u c o iU  ̂ r i i
TF: r~ Activ Pilot 

Auto Pilot

DRZWI WEWNĘTRZNE I ZEWNĘTRZNE DREWNIANE I STALOWE

PolsKONE
BORYSZEW
EiirW AD D

BRAMY GARAŻOWE 
R O L E T Y , K R A T Y K R I 5 P O L

HB4MY KRATY ROltTY

Na podstawie art. 11 i art. 13 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i wo
lontariacie (Dz.U. Nr 96, poz.873 ze zm.) oraz Uchwały Rady Gminy Brudzę v Nr XXXV/ 219 / 09 z dnia 
14 grudnia 2009 roku w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Brudzew z organizacjami poza

rządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 24 kwietnia 2003 roku o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na 2010 rok”

ogłasza otwarty konkurs ofert na realizację zadań pożytku publicznego na rzecz 
mieszkańców Gminy Brudzew z zakresu upowszechniania kultury fizycznej i sportu, 
działalności charytatywnej, pomocy społecznej w tym pomocy rodzinom i osobom w
trudnej sytuacji życiowej oraz wyrównywanie szans tych rodzin i osób w 2010 roku:

I. Rodzaj zadań i wysokość środków publicznych przeznaczonych na realizacją zadania:
1. Organizacja zajęć sportowo - rekreacyjnych dla dzieci i młodzieży
1) na realizację zadań w formie wsparcia lub powierzenia planuje się przeznaczyć 85.000,00 zł.
2) termin realizacji zadania od dnia zawarcia umowy do 10 grudnia 2010 r.
3) realizacja zadania wymaga w szczególności prowadzenia zajęć o charakterze sportowo-rekreacyjnym dla 
dzieci i młodzieży z terenu gminy Brudzew.
4) w ramach realizacji zadania przewiduje się organizowanie zajęć wyjazdowych.
2. Organizacja imprez i rozgrywek sportowych
1) na realizację zadań w formie wsparcia lub powierzenia planuje się przeznaczyć 15.000,00 zł.
2) termin realizacji zadania od dnia zawarcia umowy do 10 grudnia 2010 r.
3) realizacja zadania wymaga w szczególności organizowania imprez i rozgrywek o charakterze sportowym 
dla osób z terenu gminy Brudzew, w tym organizowanie rozgrywek sportowych dla dziewcząt i chłopców.
4) w ramach realizacji zadania przewiduje się organizowanie zajęć wyjazdowych.
W ramach realizacji w/w zadań (pkt 1-2) dopuszcza się możliwość realizacji projektów o zasięgu ogólnopol
skim.
W 2009 r. na realizację w/w zadań (pkt 1-2) przeznaczono 90.000,00 zł
3. Organizacja rozgrywek w ramach Gminnej Ligi Piłki Nożnej
1) na realizację zadań w formie wsparcia lub powierzenia planuje się przeznaczyć 10.000,00 zł.
2) termin realizacji zadania od dnia zawarcia umowy do 10 grudnia 2010r.
3) realizacja zadania wymaga w szczególności prowadzenia zajęć o charakterze sportowym dla dzieci i mło
dzieży z terenu gminy Brudzew
4) W ramach realizacji zadania przewiduje się organizowanie zajęć wyjazdowych.
5) W 2009 r. na realizację w/w zadania przeznaczono 10.000,00zł
W ramach realizacji w/w zadań (pkt 1-3) nie przewiduje się możliwości podzlecania zadania.
4. Działalność charytatywna, pomoc społeczna w tym pomoc rodzinom i osobom w trudnej sytuacji ży
ciowej oraz wyrównywanie szans tych rodzin i osób.
1) na realizację zadań w formie wsparcia lub powierzenia planuje się przeznaczyć 5.000 zł
2) termin realizacji zadania od dnia zawarcia umowy do 10 grudnia 2010 r.
3) w ramach realizacji zadania przewiduje się zaspokojenie podstawowych potrzeb bytowych mieszkańców 
Gminy Brudzew poprzez dostarczenie im żywności zebranej podczas prowadzonych zbiórek żywności oraz 
pochodzącej z programu PEAD.
W 2009 roku na realizację w/w zadania przeznaczono kwotę 4.000 zł.

II. Zasady przyznawania dotacji.
Zasady i kryteria stosowane przy dokonaniu wyboru oferty są określone w Zarządzeniu Nr 62 / 09 Wójta 

Gminy Brudzew z dnia 30 grudnia 2009r w sprawie ustalenia regulaminu otwartego konkursu ofert oraz po
wołania komisji konkursowej na wyłonienie ofert z zakresu realizacji pożytku publicznego (treść zarządzenia 
dostępna jest na stronie internetowej Urzędu Gminy Brudzew pod adresem: w w w .brudzew.pl). Oferent lub 
oferenci wyłonieni przez Komisję Konkursową otrzymają dotację w formie powierzenia lub wsparcia. Z do
tacji nie można finansować bieżącej działalności oferenta. Kwoty przyznane na dotacje na realizację danego 
zadania mogą zostać podzielone i przyznane na dofinansowanie więcej niż jednej oferty. Kwota przyznanej 
dotacji może być niższa od wnioskowanej, w tym przypadku oferent winien złożyć korektę kosztorysu. Wójt 
Gminy Brudzew zastrzega sobie prawo odwołania konkursu ofert w całości lub części.

III. Termin składania ofert.
Oferta winna być złożona w terminie do 5 lutego 2010 r. do godz. 12:00. W przypadku ofert składanych 

za pośrednictwem poczty o zachowaniu terminu decyduje data faktycznego wpływu ofert do siedziby Urzędu 
Gminy (nie data stempla pocztowego).

Oferty dotyczące realizacji w/w zadań winny być przedłożone na formularzu wniosku, który jest załączni
kiem nr 1 do rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 27 grudnia 2005r. w sprawie wzoru 
oferty realizacji zadania publicznego, ramowego wzoru umowy o wykonanie zadania publicznego i wzoru 
sprawozdania z wykonanie tego zadania (Dz.U. Nr 264, poz. 2207 ), w formie pisemnej w zamkniętych ko
pertach z dopiskiem „Konkurs na realizację w 2010 r. zadania publicznego pt......”, w Punkcie Obsługi In
teresanta Urzędu Gminy Brudzew, ul. Turkowska 29, 62 - 720 Brudzew. Wzory ofert składanych w otwartym 
konkursie ofert wg w/w załącznika do cyt. rozporządzenia są dostępne na stronach Internetowych Systemu 
Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Brudzew.

IV. Termin, tryb i kryteria stosowane przy wyborze oferty
Rozstrzygnięcie konkursu nastąpi nie później niż do dnia 10 lutego 2010 r. Wyniki otwartego konkursu 

ofert zostaną podane do wiadomości publicznej na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy Brudzew oraz na stro
nach Internetowych Systemu Biuletynu Informacji Publicznej: brudzew.pl. O rozstrzygnięciu konkursu i jego 
wynikach oferenci zostaną powiadomieni na piśmie. Rozpatrywane będąjedynie oferty kompletne i poprawne 
złożone przez podmioty uprawnione do udziału w otwartym konkursie ofert. Szczegółowe warunki oceny for
malnej i merytorycznej oraz przeprowadzenia postępowania konkursowego określa w/w Regulamin Otwarte
go Konkursu Ofert. Ostateczny wybór oferty i ustalenie wysokości dotacji należy do Wójta Gminy Brudzew.

V. Informacje dodatkowe.
1) Podmioty ubiegające się o dotację powinny złożyć oświadczenie o niewykluczeniu z ubiegania się o 

środki publiczne
2) Informacji telefonicznych udziela Sekretarz Gminy Brudzew, tel. 063 279 70 47.

Wójt Gminy Brudzew /-/Cezary Krasowski
z03/ika

ET I I P  r / j a  Zawiadamia, że w związku z pracami eksploatacyjnymi nastąpi 
*■■*■*“ * przerwa w dostawie energii elektrycznej w następujących
o p e r a t o r  miejscowościach woj. wielkopolskiego i łódzkiego:

• w  dniu  11.01.2010 - G ra b ie c n ie c  60843; w  g o d z in a c h . 08:00-15:00

E N E R G A -0P E R A T 0 R  SA O ddzia ł w  Kaliszu, R e jo n o w y Zakład  D ystrybucji w  Turku  
62-700 Turek, ul. Górnicza 14, tel. 63 289 76 00, fax 63 289 76 20  
rzd.turek@kalisz.energa.pl www.energa-operator.pl

http://www.brudzew.pl
mailto:rzd.turek@kalisz.energa.pl
http://www.energa-operator.pl
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Krzyżówka nr 1
Litery z pól oznaczonych cyframi od 1 do 5 utworzą hasło. 
Wśród Czytelników, którzy nadeślą na adres redakcji: ul. Kol
ska Szosa 3, 62-700 Turek lub wrzucą do redakcyjnej skrzynki 
(do 15 stycznia) poprawne rozwiązania, rozlosowany zostanie 
kupon na godzinę gry w kręgle w restauracji „Piwniczna”. Na
grodę za rozwiązanie krzyżówki świątecznej z nr 51 otrzymuje 
W iesława Anczyk z Dobrej (kawiarka firmy ROWENTA), Bar
bara Karolak z Dziadowie (torba turystyczna na kółkach + 
plecak), Krystyna Cegielska z Bogdałowa (komplet ręczników 
LORENZZO). Nagrody do odebrania w redakcji.
Pionowe: 1. artystyczny taniec, 2. nadmierna u grubasa, 3. ssak z 
rodziny łasicowatych, 4. dzida, spica, 5. mała mapa, 6. surowica -  
składnik krwi, 7. list kapusia, 8. słowo, 9. ozdoba podłogi, 18. japoń
ski samochód, 19. waluta Rosji, 21. gatunek małpiatki, 22. podłużne 
wyżłobienie, 24. grecka muza, 25. 21 w kartach, 30. pasza, 31. imię 
Dankowskiej, 32. tkanina z Torunia, 33. dziwak, 34. część powiatu, 
35. duży w kinie, 36. smaczny serek, 37. gra na scenie, 38. na wyż
sze stanowisko, 39. rodzaj krótkiego wiosła, 40. księga liturgiczna, 
41. ubezpiecza wojsko na postoju, 48. krowie cztery kąty, 49. podąża 
korytem, 50. golą głowy, 54. słodycz na patyku, 55. pełna samo
chodów w mieście, 57. nędza, niedostatek, 58. skupiona na czymś, 
60. potrzebne podejrzanemu, 61. na postoju, 67. patyna, 68. pędrak, 
69. ze stearyną i knotem, 70. producent sprzętu AGD, 71. rosną na 
głowie, 72. jezioro w Afryce, 73. potocznie o lichym płaszczu, 74. w 
nich uczniowie, 75. model opla, 76. powieść Bolesława Prusa, 77. 
silnik, 78. pajęczyca z dobranocki, 85. zlot czarownic, 86. może być 
długi lub krótki, 87. wzdychał na straganie, 88. pełzak, 92. grana 
przez aktora, 93. miasto w opolskim, 95. amator, 96. przeciwieństwo 
wylotu, 98. nad kuchnią, 99. ciżba,
Poziome: 1. używany do budowy domu, 4. w nim Starocie, 7. po
konał Goliata, 10. utwór poetycki, 11. sieć supermarketów, 12. naj
większy wynalazek XX wieku, 13. z ziół, 14. prawy dopływ Wisły, 15. 
męczy po przepiciu, 16. górna część nogi, 17. papieska korona,20 
. larum, 23. ogórkowy, 26. popularny zespół rockowy, 27. spisek, 
28. letni dom, 29. główny... w filmie, 33. wodze, lejce, 36. chryja, 
awantura, 39. pierwsza lub doraźna, 42. siła, witalność, 43. sportage 
lub picanto, 44. czarna rzeka, 45. od niego głowa nie boli, 46. zielona 
część pietruszki, 47. szef bacy, 48. omasta, 51. Muhammad..., 52. 
amerykańska liga koszykówki, 53. bawi w cyrku, 56. nakrycie na stół, 
59. miasto na Ukrainie, 62. pomnik w formie słupa, 63. zarys, 64. 
złoty, srebrny lub brązowy, 65. trzyma guzik, 66. rozkład na czyn
niki pierwsze, 70. zbiornik wodny, 73. siedziba władców, 76. forma 
ograniczenia, 79. bezinteresowna troska o dobro innych, 80. kuzyn
ka rokity, 81. jak Wisła szeroka, 82. obraz o tematyce religijnej, 83. 
podnośnik, 84. totalizator, 85. strzela ślepymi nabojami, 89. egipski 
bóg, 90. wada drewna, 91. żeńskie imię, 94. sprawiedliwy tłuszcz, 
97. główna tętnica, 100. dodawane do keksu, 101. obciążenie statku, 
102. lata samolotem, 103. przodek słonia, 104. restauracja portowa

n.
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B A R A N
Z a c z n ie sz  p lan o w ać  
p rz e p ro w a d z k ę  lub  
p rzem eb lo w an ie  d o 

ty ch czaso w eg o  m ieszk an ia . W 
firmie nadal będziesz mieć mocną 
pozycję.

B Y K
Tw oje p o g lądy  n a ro 
b ią  spo ro  z a m ie sz a 
n ia  w ś r o d o w is k u .  

N iek tó ry ch  słów  n ie  da się co f
nąć, to też  zd o b ąd ź  się  na odw a
gę i pow ied z  „ p rzep raszam ” .

B L IŹ N IĘ T A
M imo że tego nie lu
bisz, będziesz m usiał 
za ła tw ić  k ilk a  sp raw  

urzędowych. Jeśli podejdziesz do 
tego z uśm iechem , nie odczujesz 
negatywnych skutków biurokracji.

R A K
Powoli zaczniesz w y
chodzić w dołka finan
sow ego. Popraw i się 

Twoje samopoczucie, a wraz z nim 
w okół C ieb ie  p o jaw ią  się now i 
znajomi.

LE W
Splot różnych w yda
rzeń zetknie Cię z oso
bą, której pomożesz w 

ważnej sprawie. Sprawi Ci to wiele 
satysfakcji, a niew ykluczone, że 
także korzyści.

P A N N A
Jak  zw ykle będziesz  
zab iegana, ale dobra 
o rg an izac ja  każdego  

dnia sprawi, że wszystko wykonasz 
na czas. Zaczniesz myśleć o powięk
szeniu rodziny.

#

W A G A
Przed Tobą intensywne 
dni. Będziesz mieć spo
ro zadań służbowych. 

Nie odmawiaj jednak, kiedy posypią 
się zaproszenia na karnaw ałow e 
imprezy.

S K O R P IO N
L u d z ie  b ę d ą  w y k o 
rzystywać Twoją chęć 
niesienia pomocy. Nie

którzy nawet przypiszą sobie Twoje 
zasługi. Mocno Cię to zasmuci.

S TR Z E L E C

mipi czy.

W firmie doskonale po
radzisz sobie z zadania
m i. M ożliw e, że sze f 

dołoży Ci pracy. Jednak nie zrazisz 
się tym, ale z chęcią  podejm iesz 
wyzwanie.

K O Z IO R O Ż E C
Otoczenie zacznie Cię 
irytować. Jednak oka
zywanie innym dąsów 

nie rozwiąże problemu, toteż mów 
bez ogródek, co m yślisz. Unikaj 
przeklinania!

W O D N IK
W ykonasz w ażne z a 
dan ie , a św iadom ość 
n a g ro d y  b a rd z o  C ię 

ucieszy  i napełn i optym izm em . 
Będziesz mile w idzianą osobą w 
towarzystwie.

R Y B Y
Karnawał rozpoczniesz z 
impetem. Posypią się też 
kolejne zaproszenia. Po

myśl jednak czy organizm to wszyst
ko wytrzyma. Dbaj o wątrobę.

Aktualne oferty pracy z dn. 31.12.2009 r.
1. Sprzedawca, min. zasadnicze zawodowe, staż min. 3 miesiące, mile widziana obsługa kasy fiskalnej
2. Stolarz, min. zasadnicze zawodowe

3. Urzędnik ds.księgowości finansowo-budżetowej, ekonomiczne, dodatkowe: doświadczenie zawodowe 
w pracy w księgowości budżetowej, znajomość problematyki podatku VAT w jednostkach budżetowych
4. Kontroler jakości, min. średnie techniczne, min. 3 lata stażu pracy w branży metalowej, znajomość 
rysunku technicznego, umiejętność posługiwania się przyrządami pomiarowymi
5. Operator CNC, zawodowe kierunkowe, min. 2 lata doświadczenia na stanowisku, pracodawca zapewnia 
dojazd z Turku do Uniejowa
6. Tokarz CNC, zawodowe kierunkowe, min. 2 lata doświadczenia na stanowisku, pracodawca zapewnia 
dojazd z Turku do Uniejowa

7. Technolog obróbki skrawaniem, średnie techniczne, min. 2 lata doświadczenia na stanowisku, pracodawca 
zapewnia dojazd z Turku do Uniejowa
8. Szwaczka, zawodowe kierunkowe, min. 3 lata lub min. 5 lat doświadczenia zawodowego w przypadku 
wykształcenia kierunkowego, przerwa w wykonywaniu zawodu nie może być dłuższa niż 1 rok.
9. Kierowca Kat. C + E, min. 1 rok, prawo jazdy kat. C+E, uprawnienia na przewóz rzeczy, testy psycho
logiczne
10. Urzędnik ds. Inwestycji, wyższe techniczne w specjalnościach drogowej, budowlanej, instalacyjnej 
lub ochrony środowiska, doświadczenie zawodowe w pracy.na budowie, znajomość przepisów prawa 
budowlanego i prawa zamówień publicznych

Jednocześnie PUP w Turku oświadcza, że ww. oferty pracy ze względu na termin druku i kolportażu 
prasy mogą ulec zmianie lub dezaktualizacji.

Szczegółowej informacje mogą Państwo uzyskać w Powiatowym Urzędzie Pracy w Turku, ul. Komunalna 
6, pok. 4, tel.: 0-63 280-23-78, 0-63 280-23-59, 063-280-23-80, 063-280-23-81

h ECHO TURKU
■ M E E B E E n E E lH H I

R e d a k c ja
ul. Kolska Szosa 3 
62-700 Turek 
tel. (0-63) 278 53 41 
fax (0-63) 289 18 88
e-mail: echo@turek.net.pl

WYDAWCA: Wydawnictwo Przegląd Koniński sp. z o.o.

REDAKTOR NACZELNY: Andrzej Jarek 
ZASTĘPCA REDAKTORA NACZELNEGO: Iwona Kujawa 
REDAGUJE ZESPÓŁ: Olga Boksa, Daniel Kąciak, Wiesław Klecha, 
Iwona Łechtańska, Andrzej R. Tyczyno, Anna Wiśniewska-Kocik 
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Redakcja zastrzega sobie prawo dokonywania skrótów i poprawek w nadsyłanych tekstach. 
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Lekcja 
w stadninie
W

 ramach projektu „NO
WOCZESNO SZKO
ŁA”, będącego nową 

ofertą edukacyjną Zespołu Szkół 
Rolniczych Centrum Kształcenia 
Praktycznego w Kaczkach Śred
nich, opracowano i wdrożono 
programy e-leamingowe, doty
czące wybranych przedmiotów 
na czterech kierunkach objętych 
wsparciem: technik rolnik, tech-

W  celu przybliżenia aktualności 
i perspektyw w danej dziedzinie, 
które mają inspirować i wskazywać 
nowe możliwości działań w życiu 
zawodowym, są organizowane tak
że spotkania i wyjazdy edukacyjne. 
W  okresie przedświątecznym, ucz
niowie szkoły policealnej o kierun
ku rolniczym, udali się do stadniny 
koni Mirosława Grudzińskiego w 
Myszkowicach gmina Kawęczyn. Pamiątkowe zdjęcie z dyrektorem i właścicielem stadniny.

Zarówno uczniowie jak i pan Kaczorowski z dużym zainteresowaniem oglądali pięk
ne konie.

nik informatyk, technik architek
tury krajobrazu i technik geodeta. 
Kursy e-leamingowe są innowa
cyjną, nowoczesną i atrakcyjną 
formą wspierania kształcenia tra
dycyjnego w szkołach uczących w 
systemie zaocznym. Metody e-le- 
amingowe ułatwiają kształtowanie 
nawyków ustawicznego uczenia 
się oraz podnoszenia lub zdobywa
nia nowych kwalifikacji.

Właściciel opowiedział im o swojej 
końskiej pasji, która od 2000 roku 
stała się też sposobem na biznes. 
Obecnie w stadninie jest czterdzie
ści koni, głównie rasy wielkopol
skiej, choć ma także konie zimno
krwiste i kuce w dwóch stajniach 
- tej w  Myszkowicach oraz w Strzał- 
kowie, gmina lisków  w powiecie 
kaliskim. Pan Mirosław opowiadał 
także o swoich paśjach sportowych.

na życie. U pana 
Mirosława moż
na pojeździć w 
siodle. Prowa
dzi też szkółkę 

jeździecką. Swoje powozy i brycz
ki z zaprzęgami wynajmuje na 
różnego rodzaju imprezy w tym 
także rodzinne. Najczęściej są to 
wesela w Licheniu.

Uczniom z Kaczek towarzyszył 
Karol Mikołajczyk -  dyrektor szko
ły i Józef Kaczmarek -  nauczyciel. 
Ten pierwszy wyjaśnił, że celem 
wizyty w gospodarstwie jest poka
zanie młodzieży alternatywnych

Startuje w zawo
dach w powoże
niu zaprzęgów, 
także ze swoim 
wnukiem, który 
wspaniale radzi 
sobie z kucami.

U czestn iczy 
również w za
wodach sika
wek konnych 
z drużyną z 
Głuchowa. Jego 
zaprzęgi uzy
skują najwyższe 
oceny. Konie, to 
także zarabianie

źródeł dochodu w gospodarstwach im nowe możliwości do podejmowa-
rolnych. Ma nadzieję, że ten wyjazd nia działań w życiu zawodowy, 
i inne zainspirują uczniów i wskażą (art)

Pomysłowość mieszkańców Kun nie zna granic

Bałwan ze słomy

Zima nastraja do zabaw na śniegu, jednak kiedy brak wystarczającej ilości 
białego puchu nie można się załamywać. Rodzina państwa Rybickich z Kun 
udowodniła to, stawiając na polu bałwana... ze słomy. Ogromy jegomość 
z trzech bali na pewno nie zniknie przy pierwszych roztopach i spokojnie 
doczeka do wiosny, a może i dłużej... boxa

Życzenia od dzieci z Przykony
Jako, że gmina Przykona na go .Adamów”. Gość pojawił się strój oraz jakie znaczenie ma ko- 

węglu stoi, do tamtejszego w odświętnym górniczym stroju lor pióropusza. Opowiedział też o 
przedszkola zaproszono gór- galowym. Wyjaśnił dzieciom z historii turkowskiej kopalni i o co- 
nika z Kopalni Węgla Brunatne- jakich elementów składa się taki dziennej, ciężkiej pracy górnika.

Pamiątkowe zdjęcie z górnikiem.

Chętnych do przymierzenia górniczej czapki nie brakowało.

Dzieci miały okazję obejrzeć 
album ze zdjęciami związanymi 
z pracą na kopalni, której urzą
dzenia mogą zaobserwować na 
terenie odkrywki znajdującej się 
na terenie ich gminy. Największą 
atrakcją dla przedszkolaków była 
czapka górnicza. Każdy chętny 
mógł ją przymierzyć. Czterolatki 
przygotowały część artystyczną 
złożoną z piosenek i wierszy.

Były'też życzenia: Kochani Gór
nicy! Życzymy Wam wszystkiego, 
co dobre i miłe, co budzi uśmiech 
i radością napełnia chwile. Niech 
spełnią się Wasze pragnienia, 
niech słońce zawsze Wam świeci, 
przyjmijcie te skromne życzenia od 
wszystkich z  Przykony dzieci. Za te 
miłe słowa Górnik podziękował 
serdecznie i obdarował dzieci 
wielką torbą cukierków, (a r t )



Adam Szydłowski
syn Moniki i Rom ana  
ur. 26 grudnia, godz. 14.25 
w a g a  3230, d ługość 53 cm

Dawid Wichorski
syn Katarzyny i Paw ła  
ur. 29 grudnia, godz. 9.55 
w a g a  3500, długość 55 cm

Miłosz Sylwester Bukowski
syn Agnieszki i Łukasza 
ur. 31 grudnia, godz. 4.10 
w a g a  3400, d ługość 54 cm

...Płuciennik
syn Karoliny i M ich a ła  
ur. 31 grudnia, godz. 10.35 
w a g a  3500, d ługość 55 cm

...Fret
syn Anny i Błażeja

>Łł ur. 31 grudnia, godz. 20.10 
w a g a  3420, d ługość 53 cm

Bartosz Dudek
syn Bożeny i Krystiana 
ur. 1 stycznia, godz. 9.55 
w a g a  3300, d ługość 54 cm

Julia Jesiołowska
córka Ewy i W aldem ara  
ur. 1 stycznia, godz. 11.16 
w a g a  3200, długość 51 cm

Ę C E J niż...
S p r a w  W sze la k ich

X----'W□
Kobieta
-  istota bardzo ciekawa

W RODZENIA
Bartosz Roman Szydłowski, Karol Adam Idziak, 
Maja Herman, Jolanta Halina Jatra,
Oliwia Joanna Kaczmarek

ŚLWBY
USC Malanów: Edyta Mikołajczyk i Marek Jafra 
USC Tuliszków: Dagmara Przeorek i Patyk Nowakowski, 

Emilia Arent i Dariusz Bąkowski
ZG O N Y
USC Kawęczyn: Lucyna Pałucka 
USC Malanów: Elżbieta Schroder, 

Stefania Klimek 
USC Turek: Jan Tomczyk,

Zofia Obarek,
■ Zdzisław Sobieraj

ZAKŁAD POGRZEBOWY
J a r z y  P A C H O L C Z Y K
U n ie jów , o d d z ia ł: T U R E K , P L A C  S IE N K IE W IC Z A

Tel. 063 278 81 57 (PI. Wojska Polskiego 10)
C A ŁO D O B O W A  O B S ŁU G A  pod nr. tel.: 063 288 85 54, 0609 731 454

KOM PLEKSOW A OBSŁUGA POGRZEBU

£
- TRUMNY - CHŁODNIA w  Turku lub Uniejowie
- PRZEWÓZ ZMARŁYCH Z DOMU DO CHŁODNI oraz TRUMIEN 

NA TERENIE CAŁEGO POWIATU NIEODPŁATNIE
• MOŻLIWOŚĆ PŁATNOŚCI PO POGRZEBIE
- PRZY KOMPLEKSOWEJ OBSŁUDZE ZNIŻKA W CENIE
- Pogrzeby POWYPADKOWE i POSEKCYJNE
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Firm a U słu g o w a  “ORAY"
- USŁUG/ POGRZEBOWE

P a p i e r s k a T u re k
u l. P o flu c lio u n iu  i

Bożena Kołek, pani sołtys miejscowości Dziadowice Folwark po raz kolejny potwierdzi
ła, ze płci nadobnej przyrodzona jest cnota ciekawości. A  mianowicie stanowczo przepy
tując Krzeszewskiego w kwestii wakatu na stanowisku jego zastępcy. -  Czy na miejsce 
Michała Harasnego pan wójt powoła takiego samego sympatycznego młodziana -  sta
nowczo naciskała pani Lucyna. -  Dajcie mi takiego, a go natychmiast powołam -  spryt
nie zasugerował Malanowski wójt. Niestety, w odpowiedzi na ten jego niemal rozpacz
liwy apel, na Sali obrad zapadła głucha cisza. A  przecież Krzeszewski nie miał chyba na 
myśli frazy w rodzaju -  Dajcie mi człowieka, a znajdę już na niego odpowiedni paragraf. 
Ale w tym przypadku najgorsze jest jednak to, że ciekawość kobiety w żadnym,stopniu 
nie została zaspokojona.

Więcej staranności, 
panie wojewodo!

Przewodniczący Rady Miejskiej Turku Lech Zielony broniąc Stanowiska Klubu Radnych 
TS/PiS w sprawie mandatów Marka Pańczyka i Jerzego Pionke zdradził czemu ma służyć 
przyjęcie tegoż Stanowiska. -  Uważamy (Klub TS/PiS), że pan wojewoda nie dość starannie 
zbadał problem i mam nadzieję, że dzięki naszemu dokumentowi jednak bardziej starannie 
zapozna się z sytuacją ma jąka miejsce w Radzie Miejskiej Turku -  wyłuszczył przewodni
czący Zielony. Redakcję Obserwatora Spraw Wszelakich do łez wzruszyła tak delikatna i 
zawoalowana sugestia pana przewodniczącego. Bo przecież samorządowiec o mniej wyra
finowanych niż Lech Zielony manierach mógłby w prostych żołnierskich słowach rzucić: 
- Słuchaj no Pan!! Weź się człowieku do roboty i żebym nie widział więcej niechlujstwa z 
pańskiej strony przy rozpatrywaniu tak poważnych rzeczy, jak sprawa mandatów radnych 
Piolike i Pańczyka. Ale my w Turku nie jesteśmy tacy. A pan przewodniczący orientuje się 
doskonale, że wojewodę najstosowniej zdyscyplinować Stanowiskiem Klubu Radnych. O 
ile rzecz jasna jest to Stanowisko opcji rządzącej. .

TRUMNY oraz KOMPLEKSOWA OBSŁUGA POGRZEBU
Przewóz w kraju i poza granicami RP
Nakładka chłodnicza na trumnę (dostawa do domu żałoby)
Przewóz na terenie Turku i powiatu tureckiego - GRATIS 
Rekonstrukcja powypadkowa oraz możliwość wykonania tanatopraksji 
Profesjonalna obsługa, życzliwość i wszelka pomoc 
Płatności w dogodnym dla klienta terminie (również przelewem) 
D y żu r ca ło d o b o w y: tel. (063) 2 7 8  41 25, kom. 601 8 7  16 90

S T O L T U R '
JA N  i M A R IA N  M IL L E R

zał. 1838 n.

Zakład Usług Pogrzebowych  
Turek, u l. K olska Szosa 38 A

tel. C063)  280 26 30 
hom. 0601 499 344

Pogrzeby
Trumny

pełna organizacja i obsługa pogrzebu 
transport zwłok w  kraju i zagranicą

• największy wybór w  Polsce
• ceny producenta

Kredytujemy koszty pogrzebu w ramach zasitku ZUS
Służymy Państwu pomocą i opieką w tym bardzo trudnym momencie całodobowo

ZAKŁAD POGRZEBOWY CAŁODOBOWY
Radosław Kosmowski tel. 6 0 5  2 0 0  6 0 4  

62-740 Tuliszków, ul. Poznańska 6

Usługi pogrzebowe: organizacja i obsługa uroczystości pogrzebowych, 
duży wybór trumien, urny, krzyże, tabliczki, klepsydry, odzież żałobna, 

przewóz zmarłych, oprawa muzyczna uroczystości pogrzebowych, 
wieńce, wiązanki, ikebany, konkurencyjne ceny, 

płatność w terminie dogodnym dla klienta, 
życzliwa i fachowa pomoc'  1 ziS4/lkt


